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Belgica De Weerd B.V. is een internationaal opererend familiebedrijf, reeds meer dan 50 jaar actief in de 

duivensport. Kerntaken zijn de persoonlijke begeleiding en advisering van cliënten over de hele wereld en de 

verkoop van eigen geregistreerde medicijnen en voedingssupplementen.

Om onze organisatie te versterken zijn wij op zoek naar een Medewerker Sales.

Je werkzaamheden bestaan uit:

 • Het opvolgen van binnenkomende (export)orders van order tot verzending. Met het salesteam worden 

orders verwerkt uit NL, Europa en buiten Europa.

 • Je bent aanspreekpunt voor klanten over de hele wereld en vindt het een uitdaging om een hoog 

serviceniveau te bieden.

 • Je bent de rechterhand van de salesmanager. Bij afwezigheid van de salesmanager zul je taken van 

hem overnemen.

 • In samenspraak met de salesmanager verzorg je de marketing van onze produkten via o.a. social 

media, advertenties en mailings.

Functie-eisen

 • Je hebt minimaal 1-2 jaar ervaring binnen sales.

 • Je bent sales gericht en ook administratief sterk.

 • Je beheerst de Engelse, Duitse en/of Franse taal in woord en geschrift, andere talen zijn een pré.

 • Je hebt ervaring in het verwerken en opvolgen van internationale orders.

 • Je bent zorgvuldig en klantgericht.

 • Je hebt kennis van O�ce en CRM systemen.

 • Je hebt gevoel voor cijfers en werken met Excel.

Wij bieden

 • Een functie waarin je gaat groeien vanaf orderverwerking met het salesteam naar bovengenoemde 

werkzaamheden.

 • Een zelfstandige functie waarbij je nauw samenwerkt in een klein, gezellig en hecht salesteam.

 • Een fulltime baan (32 uur is ook bespreekbaar) met uitzicht op een vast contract.

 • Een marktconform salaris op basis van opleiding en ervaring.

 • Een functie bij een bedrijf waar je de mogelijkheid krijgt jezelf te ontwikkelen.

 • Deelname aan de pensioenregeling.

 • Met het salesteam naar beurzen.

 Ben je geïnteresseerd in deze afwisselende functie? Stuur je CV + motivatie uiterlijk 3 mei 2024 per mail 

naar onze HR afdeling, contactpersoon Annelies van den Wassenberg (annelies@belgicadeweerd.com). 

Voor vragen over de functie kun je ook terecht bij Annelies van den Wassenberg, per mail of telefonisch 

via +31 (0)76-560 02 22.

 Acquisitie naar aanleiding van deze advertentie wordt niet op prijs gesteld.

Postbus 4607   |   4803 EP   |   Breda   |   Tel: (+31) (0) 76 5600222   |   info@belgicadeweerd.com   |   www.belgicadeweerd.com
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Beste Lezers,

Het zal een verrassing voor u zijn op het 
moment dat u het Spoor in de handen neemt. 
De abonnee zal verwonderd zijn; wat een dik 
nummer krijg ik bij het begin van het nieuwe 
seizoen! De niet-abonnee zal verbaasd zijn; ik 
heb toch helemaal geen abonnement op het 
Spoor?

Kijkt u nogmaals naar de voorkant dat zal er 
ongetwijfeld een lichtje bij u gaan branden. Het 
is een bijzonder moment vandaag. U wordt 
door de NPO, vanwege de ’11 naar 5’ stap, 
door middel van een landelijk nummer, wat 
gestuurd wordt naar alle NPO leden, volledig 
op de hoogte gebracht van de achtergronden, 
overwegingen en de te nemen stappen.
Historisch gezien de eerste grote reorganisatie 

na het opheffen van alle bonden. Daarvoor in 
de plaats kwamen 12 afdelingen, later fuseerde 
afdeling 12 met afdeling 5. Nu gaan we dus 
naar 5 grote afdelingen. Een noodzakelijke 
stap. Wat die noodzaak is, wordt u in dit num-
mer uit de doeken gedaan.

Traditiegetrouw is Spoor 12 ook de aftrap 
van het nieuwe seizoen. Ook voor ons is het 
vandaag een bijzonder moment, want voor u en 
ons gaat er het nodige veranderen. Vanwege 
de veranderende dienstverlening van Postnl 
moeten wij op maandag 12.00 al een compleet 
Spoor aan de drukker opleveren om deze nog 
voor het weekend bij u te krijgen. Een compleet 
overzicht met een actuele verslaggeving van 
het afgelopen wedvluchtweekend gaat dus 
niet meer lukken. In de enquête die wij onder 
alle abonnees hebben gehouden bleek dat u 
kiest voor een uitgebreidere verslaggeving van 
sterk spelende liefhebbers in de weken daar-
voor. Zo gaan we het nu ook oppakken. De ene 
week komen de liefhebbers uit de afdelingen 
1,3,5,7,9,11 aan bod. De week erop de afdelin-
gen 2,4,6,8,10. 

De winnaars van de samenspelen, kringen, re-
gio’s, rayons krijgen dus geen belletje meer na 

of in het weekend voor een foto of een kort 
vraaggesprek. U hoeft ook zelf niet meer 
in actie te komen en naar de dienstdoende 
reporter te bellen.

De redacteur kiest zelf op basis van 
de uitslagen van de vlucht alsmede de 
Grootmeester uitslagen wie er in aanmer-
king komt voor een reportage. U gaf in de 
enquête aan dat u graag wilt leren en meer 
inhoud wil van over de sterk spelende 
liefhebber. Dat lukt in de korte stukjes vaak 
niet, vandaar deze insteek. 

Het Spoor wordt compleet gemaakt met 
columns en rubrieken. Daar zitten ook een 
aantal nieuwe bij. Zo gaat Wout de Vries 
een nieuwe rubriek verzorgen waarin 
nieuw startende liefhebbers aan het woord 

komen. Waarom kiezen zij voor de sport, 
wie gaat hen begeleiden etc. Verder gaat 
Rob Coort een rubriek verzorgen die gaat 
over de zelfstandig spelende vrouwelij-
ke liefhebber. Wekelijks stelt hij iemand 
aan u voor, alle afdelingen komen aan 
bod. Tevens zijn wij bezig om nog nieuwe 
columnisten aan ons schrijverscorps toe te 
voegen.
Het zal even zoeken worden naar de juiste 
vorm, wij stellen bij waar nodig en schroom 
niet uw positief opbouwende feedback naar 
mij te sturen.

Wij hopen natuurlijk dat met deze landelijke 
actie wij tevens nieuwe abonnees mogen 
verwelkomen. Wij hebben een speciaal aan-
bod voor u om voor €65,00 de resterende 
nummers dit jaar te ontvangen. Een zichzelf 
respecterende sport kan niet zonder een 
magazine. Daarvoor hebben we wel abon-
nees nodig. Komt u er ook bij?

Ik wens iedereen natuurlijk een fantastisch 
seizoen en geniet van de mooie aankomsten 
van uw gevleugelde vrienden.

GERRIT KNOL

Hoofdredacteur

COLOFON 

HET SPOOR DER KAMPIOENEN

Internationaal Duivensport-magazine. 

Verschijnt 42 x per jaar. Wekelijks in het vlieg-

seizoen en specials met de Voorjaarsbeurs, 

de Nationale Manifestatie en met de Kerstdagen.

Het Spoor komt in 2024 niet uit op: 26/1, 1/3, 29/3, 

12/4, 20/9, 27/9, 8/11, 29/11, 20/12, 27/12.

Het jaarabonnement 2024 kost in Nederland 

en België: € 97,50. Overig Europa: € 195,00.

NABEZORGING

Bij niet bezorgen door Postnl op vrijdag of zaterdag 

graag de postronde van dinsdag afwachten en 

daarna de administratie bellen of mailen.

HOOFDREDACTEUR 

Gerrit Knol - 06 - 53 84 82 29

info@hetspoorderkampioenen.nl

POSTADRES & KANTOOR

Van Schagenstraat 11, 

5154 PE Elshout

ADMINISTRATIE & ABONNEMENTEN: 

0416 - 66 67 27

HOOFDREDACTEUR & ADVERTENTIES: 

06 - 53 84 82 29

BANKEN 

Rabobank Drunen

IBAN: NL97 RABO 0162 6284 12 

Swift: RABONL2U /

T.n.v. Het Spoor Der Kampioenen
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‘’Laat een mooi vandaag niet bederven door 
te piekeren over een slecht gisteren.”
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Over de beroemde band had ik een docu-
mentaire bekeken waarin de oude bandle-
den vertelden over hun carrière. Zoals vaak 
gebruikelijk ging dat niet altijd over rozen, 
vooral niet in het begin. De twee oprichters 
Jim Kerr en Charlie Burchill zijn al hun hele 
leven grote vrienden. Zij waren van jongs 
af aan vastberaden succesvol en beroemd 
te worden. Bij hun start leenden zij geld 
van hun ouders om gitaren en ook brood te 
kopen. Na een lange en zware start is het 
ze uiteindelijk gelukt. Toen ze eenmaal hun 
eerste miljoen pond hadden verdiend was 
hun grote doel bereikt. De vriendschap is 
altijd gebleven, Jim en Charlie wonen naast 
elkaar op Sicilië.

Wat heeft dit verhaaltje over de Simple 
Minds met duiven te maken? Weinig maar 
het zegt iets over de keuze voor succes. 
Ook in de duivensport is succes een keuze, 
ik schreef er wel vaker over. Uiteraard gaat 
het er allereerst om of je wel succesvol 
wilt zijn. Geniet je gewoon van de duiven 
bij huis en het thuiskomen van de vluchten 
met af en toe een leuk prijsje. Prima, hele-
maal niets mis mee.

Helaas, als je meerdere jaren op veel 
vluchten goed wilt vliegen komt er wel een 
hoop bij kijken. Ik zeg bewust helaas, omdat 
het zonder veel inspanning en scherpte niet 
gaat lukken.
Dat geldt niet alleen voor onze duivensport 
maar voor alle sporten. Een voetballer op 
topniveau kan ook niet tegen zijn coach 
zeggen; “morgen kan ik niet trainen want 
ik moet winkelen met mijn vrouw”. “Oh 
en coach, zondag kan ik niet spelen want 
ik heb met vrienden afgesproken te gaan 
barbecueën”. 

Een vriendin van mijn dochter is getrouwd 
met zo’n topvoetballer. Hij speelt in de ere-
divisie, niet bij de absolute top. Toch zie ik 
dat hij veel, heel veel (leuke) dingen moet 
afzeggen. Op verjaardagen en feestjes is hij 

er bijna nooit bij. Soms, maar dan is hij voor 
tien uur weer naar huis. Geen drankje of 
junkfood. Het lijf moet in topconditie blijven, 
de concurrentie is moordend, voor je het 
weet zit je op de reservebank. 

Terug naar de duivensport, ook daar zie 
ik fanatieke kampioenen die er veel voor 
over hebben en zich ook dingen moeten 
ontzeggen. Misschien, heel misschien wel 
eens ten koste van hun gezin en omgeving. 
Daarvan kent iedereen wel de voorbeelden 
neem ik aan. Zo was er de echte topper op 
de dagfond die wekelijks z’n duifjes door-
deweeks ging africhten. Om twee uur in 
de nacht op staan, de duiven pakken, ze in 
het kleine Fiatje proppen, naar de Belgisch 
Franse grens rijden, bij zonsopkomst losla-
ten, snel terug naar huis, douchen en wat 
eten, naar het werk om acht uur. Tijdens 
de lunchpauze even een halfuurtje slaap 
inhalen…….maar zaterdag, ja zaterdag kon 
hij genieten van de keivroege duiven.

Denk nou niet, oh ik moet dus gaan af-
drachten doordeweeks en dan kom ik er 
wel. Geen garantie, want deze kampioen in 
zijn Fiatje deed nog veel meer om zo goed 
te vliegen, ik noem hier maar één onder-
deel(tje). 

Terug naar eigen hok. In onze jonge jaren 
hebben Peter en ik misschien wel teveel 
geld uitgegeven om aan goede duiven 
te komen. Teveel in de zin van dat dit 
waarschijnlijk destijds ten koste van het 
huishouden is gegaan. Misschien iets te 
fanatiek, het heeft wel succes gebracht. 
De meeste aangekochte duiven waren 
uiteraard waardeloos en toch ook een paar 
goeden die nog steeds in onze stam zijn 
verweven. Nu 
nog investeren 
we ieder jaar 
in een aantal 
nieuwe duiven. 
Dit gaat nu wat 
makkelijker, 
toch als wij 
ergens aan-
kloppen weet 
men de prijs 
ook wel. Wij 
kopen dan ook 
alleen uit echt 
bewezen top 
vliegers of top 
kwekers.

Beiden vinden we dit leuk en onze vriend-
schap is net zo hecht als die van Jim en 
Charlie.

Weduwschap 

De laatste jongen zijn er af. Op de eerste 
vlucht zaten ze op een paar dagen eieren. 
Fijn dat het weer op zaterdag mee zat. 
Altijd goed dat de start soepel verloopt, die 
eerste keer was een makkie, duiven snel 
thuis. Allemaal blije gezichten. Onze duiven 
zitten nu op weduwschap, dat doen we al 
jaren zo en inmiddels hanteren veel zware 
fond spelers dit systeem. Eerst kweken om 
ze vervolgens in te spelen op weduwschap 
en op de grote vluchten in juni weer op 
nest.

Lastige duivinnen

We hebben een (luxe) probleem. Er zitten 
nog 15 jaarling duivinnen over in het jonge 
duivenhok. Maat Peter voorspelde al dat 
dit lastig gaat worden. Dat klopt, deze 
duivinnen paren inmiddels onderling en ze 
hebben al heel veel eieren gelegd. Als ik ze 
loslaat zijn sommigen de hele dag weg, ik 
weet echt niet waar die dan vertoeven. 
Maar ja, wat moeten we er dan mee? Weg 
doen is geen reden voor. Ze zijn zorgvuldig 
gekweekt en afgericht tot 450 km. Zien er 
top uit en de meesten zijn weer slechten 
maar er zal zeker ook een bruikbare duivin 
tussen zitten. 

Dus maar meegeven op de vluchten en kij-
ken hoe ze gaan afkomen. Een eerlijke kans 
gaan ze krijgen.

Succes
Michel

SIMPLE MINDS EN DE KEUZE 

VOOR SUCCES

Een paar weken geleden was ik in de 

Ziggo Dome met mijn vrouw, zoon en 

schoondochter om een concert bij te 

wonen. Onze zoon houdt ook veel van de 

jaren tachtig muziek. De Simple Minds 

traden op, deze Schotse band was we-

reldwijd zeer succesvol in die jaren tach-

tig. Inmiddels zijn het oude rockers. Jim 

Kerr, de frontman en zanger is 65 jaar. 

VRIENDEN VAN DE VERRE 

COLUMN - MICHEL VERWEIJ
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Een onderzoeksteam uit Engeland (Charles 
M.Bishop en medewerkers Sci. Rep. 2024; 
7298) stelden zichzelf deze vraag. Ze 
keken hierbij vooral naar trekvogels. Ze 
veronderstelden dat er sprake was van 
een tegenstrijdigheid in de natuur. Trekvo-
gels eten, voorafgaande aan hun reis van 
soms wel 5000 km, zeer veel. Het gewicht 
neemt hierbij enorm toe. Om een groter en 
ook minder aerodynamisch lichaam in de 
lucht te houden zouden de vogels wel eens 
zeer veel meer energie kwijt kunnen zijn. 
De vogel zou dus slechter af zijn om voor 
de reis veel vetten te stapelen. 

Om deze veronderstelling te onderzoeken 
maakte het team van onderzoekers ge-
bruik van een elftal postduiven. De duiven 
werden voorzien van een E.C.G.-apparaat. 

Het apparaat werd geplaatst minimaal 
een week voor de proef en werd bevestigd 
aan de duif. De elektroden werden onder-
huids vastgehecht. De duiven bleken goed 
te kunnen vliegen met deze uitrusting 
en bleken er minimaal 2 maanden geen 
last van te hebben. De duiven kregen een 
aantal keren een vluchtje van 10,4 km. 
De gemiddelde hartslag werd genoteerd. 
Na een tweetal vluchten kregen een 
aantal duiven een loden gewicht onder 
de buik. Het gewicht van het lood werd 
per duif bepaald en bestond uit 5% van 
het lichaamsgewicht van de duif. Twee 
vluchten later moest een groep duiven 
een gewicht meedragen van 10% van het 
eigen lichaamsgewicht. Weer moesten ze 
dezelfde afstand afleggen onder nagenoeg 
dezelfde omstandigheden. 

Het resultaat was opmerkelijk. De 
hartslag van de duiven die gewicht mee 
moesten dragen was gemiddeld gezien 
maar 3.3% hoger dan de hartslag van de 
hokgenoten die geen gewicht hoefden mee 
te dragen (648 was het gemiddelde aantal 
hartslagen per minuut). De duiven hadden 
wat meer tijd nodig om te klimmen en op 

een constante 
snelheid te 
komen. Mooi was 
het te zien dat 
de duiven harder 
gingen vliegen 
naarmate ze 
dichter bij het 
hok kwamen.   
De onderzoekers 
concludeerden dat het vergroten van het 
gewicht door vetten te stapelen vooraf-
gaande aan een lange vlucht geen enorm 
nadeel is voor de vliegprestatie. Waar-
schijnlijk heeft een jarenlange evolutionai-
re selectie ervoor gezorgd dat vogels met 
een toename in gewicht toch zonder veel 
moeite grote afstanden kunnen afleggen 
zonder veel nadelen hiervan te ondervin-
den. U kunt de duiven dus rustig stevig 
opvoeren voor een grote vlucht volgens 
deze onderzoekers. Er werden wel veel 
aannames gedaan die ik niet direct zou 
durven doen. Mooi om te zien hoe de 
proeven werden uitgevoerd met de duiven 
en hoe de problemen waar ze tegenaan 
liepen werden opgelost.

OP HET DUIVENSPREEKUUR

AERODYNAMICA

COLUMN - NANNE WOLFF
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De duivensport morgen en verder

Mijn vrouw, 

m’n villa, m’n  auto

ik ben het allemaal

kwijt..... 

toch voel ik mij 

een rijk man want....

ik heb mijn duifjes nog...,

en seizoen 2024 staat 

op het punt van beginnen !

Heeft u zich wel eens afgevraagd wat de 

effecten op de aerodynamica zijn van het 

opvoeren van uw duiven naar een vlucht 

toe? Je zou verwachten dat de relatief 

dikkere duiven met veel meer wrijvings-

krachten in de lucht te maken hebben 

en zo veel meer moeite moeten doen om 

thuis te komen. 
Duif met lood



De Patagoon Kampioenen d

Vlieg Speciaal 

Willem de Bruijn

PATAGOON DUIVENVPATAGOON DUIVENV

Huub Hermans, Born

Jan Eskes, Gouda

Willem de Bruijn, 
Reeuwijk.

Gebr. van den Heuvel,
Gouderak

Erwin van Wijk, IJsselstein

Deze kampioenen vliegen met 
Deze kampioenen vliegen met 

mijn voer naar de Nationale Top!
mijn voer naar de Nationale Top!



atagoon Kampioenen denderen door

GOON DUIVENVOEDERSGOON DUIVENVOEDERS

De Patagoon Duivensport 
Rij- en Uitweg 12/A, 4171CN Herwijnen

Tel: 0418-582264, fax: 0418-582469 - depatagoon@planet.nl

WWW.DEPATAGOON.NL

Ook verkrijgbaar bij Henk van ‘t Goor, ‘t Harde.

Vlieg Speciaal 
Willem de Bruijn

VANAF VANDAAG TOT EN MET DE HELE MAAND 
MEI SUPER AANBIEDING!

10 zakken Vlieg Speciaal Willem de Bruijn à 20 kg + een emmer Ochtendmix Willem de Bruijn 

voor slechts € 160,00

Alle granen van de Patagoon komen Alle granen van de Patagoon komen 
rechtstreeks van topleverancier Vanrobaeysrechtstreeks van topleverancier Vanrobaeys
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Dit is althans het minste wat men er mag 
van verwachten. Want toegegeven, dat 
is niet altijd even gemakkelijk, zeker als 
het iemand of een hok betreft waar reeds 
alles over geschreven is. De kans is vrij 
groot dat de lezer, nog voor hij de titel 
goed en wel gelezen heeft, het besluit 
neemt niet verder te lezen omdat hij al 
meent te weten wat er geschreven zal 
staan. De reportage van vandaag behoort 
tot die categorie, maar hopelijk is het 
tegendeel waar en heeft de lezer nog wel 
zin in enkele interessante weetjes.

Een goede reden 

Het waarom van ons bezoek is dat er bij 
Herbots een fenomenaal getalenteerde 
duif onder de pannen zit. We bedoelen 
hiermee ‘De Flup’ die in de maand juli 
van vorig jaar een ongeziene reeks 
prestaties wist neer te zetten. Op vier 
vluchten, gaande van Limoges tot Libour-
ne vloog hij elke keer top 9 nationaal. 
Toch wel een goeie reden om deze crack 
eens van dichterbij te bekijken. Vandaar 
een reportage, met in gedachten het 
gemaakte voornemen om ons niet te ver-
diepen in de geschiedenis van de familie 
Herbots. We beperken ons enkel tot het 
afgelopen seizoen, gaan niet uitweiden 
over de opgebouwde handelszaak, alsook 
niets schrijven over al hetgeen ze tijdens 
hun gehele loopbaan verwezenlijkt 
hebben. Vanuit deze invalshoek volgt 
hier het relaas van de beste resultaten 
van 2023 en de belangrijkste elementen 
die hiertoe bijgedragen hebben. Want de 
uitslagen van het voorbije jaar mogen 
gezien worden en vooral de prestaties 
van enkele belangrijke topatleten willen 
we hier graag in de spotlights zetten. 

Geoffrey 

Voor we een aantal van de gevestigde 
topduiven voorstellen, willen we be-

ginnen met één van de belangrijkste 
figuren in het huidige succesverhaal. 
Het moet eind 2013 zijn geweest dat Jo 
en Raf op zoek waren naar een nieuwe 
duivenverzorger. Eigenlijk een niet zo 
simpele opdracht, een fulltime job als 
duivensoigneur, iedereen is daar niet 
voor in de wieg gelegd. Jo en Raf hadden 
al heel wat kennissen hierover aange-
sproken, tot enkele van de bevriende 
liefhebbers op de beurs van Kassel hen 
doorverwezen naar Geoffrey Janssens 
uit Baal (Tremelo). Volgens insiders was 
Geoffrey de juiste man die ze zochten. 
Immers, doordat hij zelf in 2009 op 17-ja-
rige leeftijd 1e Nat. kampioen KBDB bij 
de jeugd was, had hij toch al laten zien 
dat hij aanleg had voor de duivenstiel. 
Na een kort gesprek met de gebroeders 
Herbots moest hij er niet lang over 
nadenken en werd hij van toen af aan ‘de’ 
hokmanager. Het bleek voor de familie 
Herbots een schot in de roos, hetgeen de 
jaren nadien alleen maar bevestigd werd. 
Geoffrey had natuurlijk zijn persoonlijke 
aanpak en over bepaalde zaken een ei-
gen idee, maar het klikte en zijn inzichten 
werden door Jo en Raf positief onthaald. 
De eerste jaren werd er nog tussen Baal 
en Halle-Booienhoven gependeld, doch 
ondertussen is hij helemaal gesetteld en 
woont Geoffrey reeds verschillende jaren 

in een eigen woonst op wandelafstand 
van de hokken. 

 De Flup 

De blauw geschelpte doffer, B21-
2130124, kreeg als erenaam ‘De Flup’ en 
bewees het afgelopen jaar de allerbeste 
genen in zijn lijf en kop te hebben. Ook 
zonder zijn prestaties te kennen, moet 
je niet over veel duivenkennis beschik-
ken om vast te stellen dat een perfect 
gebouwde atleet is. Bij het in de hand 
nemen, valt er werkelijk niets aan deze 
krachtpatser aan te merken en wanneer 
zijn resultaten worden belicht, kan men 
alleen maar besluiten dat het hier om 
een uitzonderlijk kwalitatieve kampioen 
gaat. Hij werd gekweekt uit twee vlieg-
duiven, de vader was volgens Jo een 
middelmatige vlieger en werd nog voor 
het behalen van De Flup zijn schitteren-
de resultaten, aan een jonge liefhebber 
weggeschonken. Doch niet onbelangrijk 
hierbij, is de grootmoeder langs vaders-
kant die afstamt uit de Kenzo-tak, een 
bloedlijn die in de kweekstal nog steeds 
goed vertegenwoordigd is. 
De moeder van De Flup kwam van bij 
Eddy en Maarten Leutenez en werd op 
het hok van Jo en Raf Herbots gespeeld, 
waarna ze in het verkoopprogramma 
van Leutenez terechtkwam. Ondertussen 

Raf, hokmanager Geoffrey, Miet en Jo. Het overlijden van vader Filip 
(30-11-’22) was een moeilijke periode voor de familie, maar op sportief 
vlak duurde het niet lang tot ze een echte crackduif konden omdopen to 
“Flup”, uiteraard vernoemd naar Filip!

JO & RAF HERBOTS 
DE FLUP ALS NIEUWE SUPERCRACK!

Halle-Booienhoven – De duivenspor-

ters die elke week de voorpagina van 

onze krant halen, zijn zeker niet van de 

minste. Soms zijn het kleine liefheb-

bers met grootse prestaties, een ande-

re keer is het een grote melker of een 

professional die glansrijk zijn mededin-

gers overklast. De trouwe lezers van 

onze krant weten dat er aan al deze 

kampioenen wekelijks een mooi en 

origineel verhaal wordt opgehangen. 

 REPORTAGE  |  BELGIË JO EN RAF HERBOTS, 
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heeft De Flup zelf al voor wat nakomelin-
gen mogen zorgen en wie weet is er met 
hem wel een nieuwe goudader aange-
boord. Jo is de eerste om toe te geven 
dat De Flup’s opmerkelijke prestaties 
behaald werden bij minder moeilijk 
vliegweer. Zulk een reeks neerzetten 
bij opeenvolgende vluchten met lage 
snelheden, zou onmogelijk zijn geweest. 
Doch de vliegomstandigheden waren elke 
week voor alle duiven gelijk en hoewel 
het minder moeilijk was, gaat zijn erelijst 
zeker niet minder glanzen. De ervaring 
leert ons immers dat dit soort van hel-
dendaden alleen door super getalenteer-
de atleten volbracht kunnen worden. 

Bachelor 

De Bachelor, B21-2130289, oftewel de na-
tionale snelste van 21.070 d. uit Château-
roux ’21, heeft intussen ook al zijn vaste 
plaats in de kweekboxen. Zijn afstam-
ming werd hier al eerder uit de doeken 
gedaan en het blijft toch een beetje straf 
op welke toevallige wijze hij op het hok 
van Herbots terecht kwam. De oorspron-
kelijke eigenaar, Fernand Schroyen-Hen-
derix had zijn duivenverkoop reeds lang 
op voorhand gepland. Doch toen kwam 

corona roet in het eten gooien en kwam 
er van enige verkoop niets in huis. Toch 
drong Fernand erop aan om zijn duiven 
te kunnen verkopen, vooral omdat hij 
met andere duiven nieuwe plannen had. 
Zo kwam het dan dat Fernands pluimen-
bollen door Jo Herbots zelf aangekocht 
werden en dat deze er meteen jongen uit 
kweekte. Eén van hen is dus de Bachelor, 
met als vader B09-5041729, alias ‘Pokke-
man’, en de moeder was de B16-2178654, 
genaamd ‘Diva Belgica’.

Supreme 

De derde klepper die we graag nog 
even voorstellen is de ‘Supreme’, B16-
3031667, een fenomenale vlieg- en 
kweekduif, afkomstig van bij Godfried 
Vander Stichele (Pittem). De vader van 

de Supreme, met ringnr. B10-3002007, 
genaamd ‘James Bond’, vloog zelf 8 x top 
100 nationaal. De moeder, B11-4289999, 
is een kruisingsproduct van een doffer 
(‘Magic Gonzales’) van Dirk Speybroeck 
(Vinkt) gekoppeld met een topduivin van 
bij Cools-Blancke (Ruiselede). 
De ‘Supreme’ vloog zelf o.m. de 1e nat. 
Tulle ’19 van 6206 d. en de 2e nat. Ar-
genton ’18 van 11.838 d. In 2020 lagen in 
zijn nest een koppel duivers die meteen 
bewezen dat ze de supergenen goed heb-
ben meegekregen. De B20-2133329, die 
de naam ‘Supreme Souillac’ kreeg, won 
o.m. in 2021 de 2e nat. Souillac (4571 d.) 
en in 2023 de 3e nat. Souillac (4827 d.). 
Zijn nestbroer de 328-20, vloog minder 
nationaal maar was meerdere keren top 
op de kleine hafo met tussendoor de 

BELGIË  |   REPORTAGE
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88/5342 d. nat. op Aurillac. Daarnaast 
is er nog een dochter van de ‘Supreme’, 
de B222124327, genaamd ‘Suprema’, 

een prima duivin die meer dan gewoon 
haar prijzen won, met o.m. 1/852 d. en 
52/15.210 d. nat. Argenton, 37/6085 d. 
nat. Souillac en 105/7813 d. nat. Tulle. 

Spelsysteem 

Geoffrey: “Er wordt aan de vluchten deel-
genomen met een 30-tal oude en plusmi-
nus 90 jaarduiven op totaal weduwschap. 
Meer dan de helft hiervan zijn duivinnen 
die overdag in een ren verblijven. ’s 
Nachts mogen ze op het rusthok waar ze 
een plaatsje hebben op de zitstokken. In 
het begin, wanneer de eerste trainingen 
plaatsvinden wordt het vrouwvolk wat 
geholpen met een vlag. Doch na een keer 
of vier vliegen ze vanzelf en tijdens het 
seizoen is dat gemakkelijk tweemaal 
daags gedurende een uur. Als de val-
plank open wordt gelegd, komen ze naar 
onder en stormen ze naar binnen.” Jaar-
lijks worden er 250 jongen gespeend, 
voor het overgrote deel gekweekt van 
topduiven in de kweekboxen, maar ook 
van bepaalde vliegduiven worden er wat 
eieren verlegd. 

Jo: “Alle jongen moeten in hun geboor-
tejaar minstens een nationaal gevlogen 
hebben, het is immers gebleken dat deze 

ervaring onontbeerlijk is bij hun verdere 
vliegcarrière.” Natuurlijk wordt er met 
de duiven gereden, doch in minder mate 
dan voorheen. Wat de oude en jaarlingen 
betreft is dat een keertje per week, tot 
ze in het programma op vluchten boven 
de 200 km zitten. De jongen tracht men 
met een lapvlucht per week scherp te 
houden.

Driedelige voederbak 

Een lumineus idee van Geoffrey zijn de 
eetbakken die verdeeld werden in drie 
vakken. De vliegduiven krijgen steeds 
drie mengelingen toebedeeld, zijnde 
‘sport’, ‘kweek’ en ‘vetrijk’. Wanneer 
andere liefhebbers de neiging hebben om 
dit samen te mengen, verdeelt Geoffrey 
de drie soorten elk apart in de voeder-
bak. Hij kan op deze manier makkelijk 
volgen wat ze het liefst eten en waar ze 
waarschijnlijk het meeste behoefte aan 
hebben. De mengeling die het snelst op 
geraakt, wordt het eerst bijgevoederd. 
Bij de duivinnen is deze benadering een 
beetje anders, zij hebben niet zoveel 
nodig, recupereren immers sneller en 
krijgen de eerste dag van de week altijd 
licht eten. 

REPORTAGE   |  BELGIË
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Medisch 

Het is logisch dat de medische bege-
leiding geheel in handen is van Raf. De 
oude vliegduiven worden zowel voor 
als na het seizoen tegen paratyfus en 
tussenin tegen paramixo gevaccineerd. 
De weerstand bij de jongen wordt o.m. op 
punt gebracht met achtereenvolgens een 
spuit tegen paramixo-rota, paramixo-her-
pes en paratyfus. Tussendoor worden ze 
met het borsteltje gevaccineerd tegen 
de pokken. Jo: “Belangrijk onderdeel van 
het sportseizoen blijft de recuperatie, 
de duiven moeten na een inspanning 
snel terug in conditie zijn. Onder meer 
‘Herbosol’ en ‘Super Flight’ zijn hiervoor 
onmisbare producten. Eens om de twee 
weken worden enkele duiven door Raf 
onderzocht en enkel wanneer er iets 
scheelt, wordt er ingegrepen.” 

Ten slotte 

Met Maarten, de zoon van Jo, staat reeds 
de vierde generatie Herbots in de start-
blokken. Jo, Raf en Miet moeten zich dus 
geen zorgen maken voor wat betreft de 
verderzetting van dit verhaal. Ze kunnen 
gerust zijn dat hun duivenbedrijf in de 
familie blijft en dat hiermee de wens van 

papa Filip in stand gehouden wordt. Ook 
wat de grootte van de voetafdruk van 
hun kolonie betreft, kunnen ze hoopvol 
naar de toekomst kijken, want de kwaliteit 
waarmee de kweekstal gezegend is, zal 
garant blijven staan voor mooie en schit-
terende prestaties. Om af te sluiten willen 

we het team Herbots nogmaals proficiat 
wensen met het afgelopen seizoen en we 
doen dit zonder ook maar een woord te 
reppen over alles wat hieraan voorafging. 
Van harte en tot de volgende!

Mr Jos Olaers

Geoffrey en Jo met centraal “De Flup”

BELGIË  |   REPORTAGE

Neem nu een abonnement op

'Het Spoor der Kampioenen'

✃✃

5  A P R I L  2024
23 E

 JA A R G A N G

N R .11

D E R  K A M P I O E N E N

COMB. TEN CATE HAD EEN 
VOORTREFFELIJK SEIZOEN 

OP DE MARATHON

DE OLYMPIADE DEELNEMERS 
WERDEN DOOR HET NPO BESTUUR 

IN HET ZONNETJE GEZET

AFSCHEID VAN EEN ICOON 
IN DE SPORT: JAN THEELEN 
STOPT OP DE MARATHON

HET SPOORD E R  K A M P I O E N E N
D E R  K A M P I O E N E N

HET SPOOR

EIGENAAR: JAN HOOYMANS, KERKDRIELFOTO: PIGEON PHOTOGRAPHY

1e Noordelijke Unie Châteaudun, 500 km tegen 15.359 d.

‘SILVIU
NL191022619

Spoor 11 2024.indd   1
Spoor 11 2024.indd   1

Ja, ik wil gebruik maken van de aanbieding en 

ontvang de resterende nummers van 2024!

Naam:

Adres:

PC + Woonplaats:

(Ook een brie� e met naam en adres is voldoende)
Stuur naar 'Het Spoor' Van Schagenstraat 11, 5154 PE Elshout

Stuur de ingevulde bon naar:

Van Schagenstraat 11

5154 PE Elshout

Administratie & abonnementen: 

0416 – 666727

Hoofdredacteur & advertenties: 

Gerrit Knol - 06- 53 84 82 29

info@hetspoorderkampioenen.nl

Het Spoor der Kampioenen is dit jaar volledig vernieuwd.

Het nieuwe vliegseizoen gaan wij uitgebreider in op die liefhebbers 

die wekelijks goed presteren. Verder hebben wij tal van columnisten 

die inhoudelijk over onze sport schrijven, dit alles ter lering en de 

vermaak om nog meer van uw sport te genieten.

IN DEZE SPECIALE UITGAVE MAG IK U EEN AANBOD DOEN 

VAN €65,00 VOOR DE RESTERENDE NUMMERS VAN DIT JAAR. 

KOMT U ER OOK BIJ?





 13

Eind maart sprak ik daarover met het 
Dagelijks Bestuur van de N.P.O. Mijn ge-
sprekspartners zijn: Ben Geerink, voorzit-
ter – Gerard van de Aast, secretaris a.i. en 
Hans van Dijk, penningmeester. Zij geven 
aan dat de nu gepresenteerde plannen 
eigenlijk een logisch uitvloeisel zijn van 
hetgeen het nieuw aangetreden Bestuur 
NPO in het najaar 2020 in haar Beleidsplan 
NPO 2020 – 2021 heeft vastgelegd. 

In dit artikel, wat u hierna zult gaan lezen 
en ook in - ‘Op de Hoogte’ en de website 
van de NPO wordt geplaatst, treft u onder 
andere aan:
• Inleiding en vraaggesprek met het Dage-

lijks Bestuur van de NPO.
• Een korte opsomming van wat het in 

2020 aangetreden Bestuur NPO de 
afgelopen jaren zoal heeft gerealiseerd 
en wil gaan realiseren. 

• de kaart met de nieuwe herindeling van 
Afdelingen in Nederland.

• de kaart met de nieuwe herindeling 
semi-nationaal spel in Nederland.

• de kaart van elk van de vijf nieuw te vor-
men afdelingen in Nederland met daarbij 
eventuele bijzonderheden.

• De volledige teksten van ‘Mijmeringen’, 
met als titel ‘Duivensport anno 2030’.  

• Het Stappenplan herindeling Afdelingen’. 
 

De toekomst van de Nederlandse duivens-
port voor de nabije toekomst veiligstellen!  
Een doel wat we allemaal belangrijk 
vinden en ons allen natuurlijk aan het hart 
gaat! Er is de laatste jaren al veel gebeurd 
en er staat nog veel in de steigers. Conso-
lidatie van het huidige aantal afdelingen is 
om te beginnen hard nodig, nieuw beleid 
dient in rap tempo te worden ontwikkeld 
om o.a. te kunnen voldoen aan de eisen 
die op nationaal en internationaal niveau 
worden gevraagd als het bijvoorbeeld gaat 
om sport met dieren etc. Daarnaast is de 

terugloop van het aantal beoefenaren van 
de postduivensport ook de laatste jaren 
aanzienlijk te noemen en een stabilisatie 
van het ledenaantal is nog niet in zicht. 

Om u even een indruk te geven: in 1995 bij 
de realisatie van de laatste grote reorga-
nisatie van de Nederlandse duivensport 
(Unieke Werkgebieden) telden we nog 
43.800 leden, begin 2023 waren dat er 
maar liefst ruim 30.000 minder, 13.342 om 
precies te zijn! 
In 1995 werd het aantal afdelingen terug-
gebracht van 31 naar de huidige 11 afde-
lingen. Een enorme reorganisatie die bijna 
30 jaar lang zijn waarde heeft bewezen. 
De realiteit van dit moment vereist een 
nieuwe ingrijpende reorganisatie. 
De huidige 11 afdelingen worden terugge-
bracht naar 5 afdelingen. De benaming van 
deze vijf afdelingen zijn: Afdeling 1 Zuid-
west – Afdeling 2 Zuidoost – Afdeling 3 
West – Afdeling 4 Oost en Afdeling 5 Noord.

De vijf nieuwgevormde afdelingen vormen 
de basis van een toekomstbestendige dui-
vensport. De afdelingen zijn robuust van 
omvang, zodat ook bij een verder dalende 
trend van ledenontwikkeling deze vijf afde-
lingen nog jaren borg kunnen staan voor 
een zo aantrekkelijk en eerlijk mogelijke 
duivensport.

Waar staan we nu in het proces?
Ik merk dat daar in den lande onduidelijk-
heid over is. Niet iedere betrokken afdeling 
of lid van de Ledenraad is hierover een-
duidig. Inderdaad is de laatste klap er nog 
niet op gegeven, maar dat deze reorgani-
satie in 2026 doorgang zal gaan vinden, 
daarover is geen enkele twijfel. 

In de goedgekeurde notulen van de Leden-
raad van 25 november 2023 staat bij agen-
dapunt 9 ‘Bespreken organisatorisch toe-
komst perspectief’ na discussie als slotzin:
De secretaris vraagt de afdelingen door 
handopsteking of men akkoord gaat met 
proactief beleid door het Bestuur NPO. 
De meerderheid gaat hiermee akkoord. 
Het streven is twee jaar, wat voor som-
migen de minimale doorlooptijd is voor 
andere de maximale. Het Bestuur werkt 
een pan uit voor 2024 – 2025, zodat in 
2026 gestart zou kunnen worden. 

In mijn beleving betekent dit dat de Leden-
raad akkoord is met de hoofdlijnen van de 

nota en het initiatief voor verdere imple-
mentatie bij het Bestuur NPO legt. Inmid-
dels zijn er van de hand van de secretaris 
NPO een zestal ‘Mijmeringen’ verschenen, 
waarin uitgebreid op een aantal relevan-
te zaken wordt ingegaan en waar nodig 
handvaten worden gegeven aan betrokken 
afdelingen hoe de komende tijd om te gaan 
met o.a. het consolidatieproces. 

Daarnaast is er inmiddels ook de nota 
‘Stappenplan herindeling NPO’ versche-
nen. De 11 Afdelingen kunnen aan de slag!

Bestuur NPO heeft in korte tijd een klap 
werk verzet...
Het afgelopen jaar heb ik mede door mijn 
werkzaamheden voor de Olympiade van 
dichtbij meegemaakt op welke wijze het 
Bestuur NPO en de medewerkers van NPO 
Bureau functioneren. Ik ben erg onder 
de indruk wat er wordt gepresteerd. Met 
relatief weinig middelen weet men opti-
maal rendement te halen als organisatie. 
Ook de kwaliteit van het werk is van een 
prima gehalte. Om u een indruk te geven: 
de totale kosten van het Bondsbureau 
bedragen jaarlijks zo’n 600.000 euro. Op 
het Bondsbureau werkt 2,5 fte. Als we dit 
vergelijken met onze zuiderburen met een 
iets groter aantal leden is het verschil 
op zijn minst significant te noemen. Daar 
zijn de kosten en het aantal medewerkers 
met een factor van ongeveer 4 hoger! De 
bedrijfsmatige en consequente aanpak van 
het huidige NPO Bestuur werpt duidelijk 
zijn vruchten af en dat zal met de uitvoe-
ring van de plannen die nu voor ons liggen 
alleen nog maar beter worden. Het woord 
is nu aan de afdelingen. Zij hebben mijns 
inziens voldoende handvaten in handen 
om de reorganisatie de komende tijd aan 
te pakken en tot een succes te maken. 
Ik hoop en verwacht dat de leden deze 
plannen positief zullen benaderen zodat 
we nog tot in lengte van jaren van onze 
mooie postduivensport kunnen genieten. 
‘Vroeger is dood, kijk naar de toekomst’!

Alle informatie met betrekking tot de nieu-
we herindeling van afdelingen en daarmee 
samenhangende beleidsontwikkelingen 
kunt u vinden op de NPO-website www.
duivensportbond.nl/herindeling

Gerrit van Eikenhorst            

U als lezer en duivensportliefhebber 

heeft er de afgelopen tijd vast al het 

een en ander van gehoord en gelezen. 

De organisatie van de duivensport 

met daaraan verbonden een groot 

aantal gerelateerde zaken gaat fors 

veranderen als het aan het Bestuur 

van de NPO en Ledenraad NPO ligt. 

Het doel van dit alles is: de toekomst 

van de Nederlandse duivensport voor 

de nabije toekomst veilig te stellen! 

EEN ORGANISATORISCH TOEKOMSTPERSPECTIEF 

VOOR DE DUIVENSPORT!

ARTIKEL
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Wanneer en wat was de reden om met een plan van herinde-
ling van afdelingen en uitwerking van een aantal ankerpunten 
om de duivensport toekomstbestendig te komen?
‘In juli 2020 is het Dagelijks Bestuur NPO aangetreden. In 
november van dat jaar is door ons het NPO Beleidsplan 2020-
2021 gepresenteerd. Waar het gaat om de rol van de afdelingen 
is toen al gesteld dat afdelingen in de toekomst zullen moeten 
gaan fuseren. Een plan van aanpak was er nog niet concreet. 
In 2023 is alles in een stroomversnelling terechtgekomen. De 
Commissie Evaluatie Nationaal Vliegprogramma kreeg toen 
door de Ledenraad ook als opdracht mee te kijken naar een 
nieuwe sectorindeling en mogelijke herindeling/consolidatie 
van afdelingen. In de zomer van 2023 vond de eerste presen-
tatie van het plan plaats. Richting de najaar ledenvergadering 
bleek dat het plan bij de meerderheid van de afdelingen goed 
bleek te vallen. Een aantal afdelingen had te maken met ‘be-
stuurlijke turbulentie’, moeite om bestuursfuncties adequaat 
ingevuld in te krijgen. Daarnaast was er bij ons als Bestuur 
NPO grote behoefte aan bijstelling van het in 2020 geformu-
leerde Beleidsplan 2020 – 2021. Een visie hoe in 2030 en later 
de duivensport in ons land eruit zal zien. Waar in het verleden 
de plannen bol stonden van ambitie, met name als het ging 
over het aantal beoefenaren van de duivensport, hebben wij 
een meer realistische kijk op de zaak. Op basis van de ontwik-
keling van het aantal leden, de leeftijdsopbouw etc. zullen we 
ook de komende jaren een achteruitgang van het ledenaantal 
en het aantal verenigingen. De teruggang van het aantal leden 
en het aantal verenigingen vertoont overigens gelijke tred. De 
herindeling/consolidatie van afdelingen is een onderdeel van 
het grote plan: de toekomst van de Nederlandse duivensport 
voor de nabije toekomst veilig te stellen’.                    

In het verleden zijn er meerdere pogingen gedaan om verande-
ringen te bewerkstelligen. Vaak werd daarbij gebruik gemaakt 
van extern advies (denk aan het plan van de secties) wat veel 
geld heeft gekost en in feite niets heeft opgeleverd. Is er dit 
keer bewust gekozen voor een plan van aanpak ontwikkeld 
door een werkgroep van eigen leden en verdere uitwerking 
door de organisatie zelf?
‘Dit is voor ons een bewuste keuze geweest. Het is ook niet 
logisch om bij dit soort zaken externe adviseurs in te schake-
len. De problemen en het functioneren van de organisatie zijn 

bij ons als bestuur, maar ook bij de Ledenraad en Afdelings-
besturen voldoende bekend. Zij weten als geen ander waar de 
oplossingen moeten worden gezocht. 

De Ledenraad en Afdelingen zijn vanaf het begin geïnformeerd 
en in de besluitvorming meegenomen. Niets doen was en is 
zeker geen oplossing. Bij het maken van de lay-out van onze 
plannen hebben we steun van Organisatiebureau ‘Gazeuse’, die 
o.a. ook wekelijks de lay-out van onze wekelijkse nieuwsbrief 
‘Op de Hoogte’ voor haar rekening neemt’.        

In maart 2024 zijn van de hand van de secretaris maar liefst 
een zestal ‘Mijmeringen’ verschenen, allemaal betrekking 
hebbend op het toekomstbestendig maken van de duivensport. 
Worden deze door het Bestuur NPO onderschreven en wat is 
de status van deze ‘Mijmeringen’?
‘Deze mijmeringen borduren allemaal voort op hetgeen is vast-
gelegd in het Beleidsplan 2020-2021. De inhoud is door Bestuur 
NPO geaccordeerd. De besturen van de Afdelingen worden voor 
publicatie ook geïnformeerd. Ieder lid van het NPO Bestuur 
heeft een takenpakket. Het onderwerp ‘Beleid/Strategie’ be-
hoort tot het takenpakket van de secretaris. Dat is de reden dat 
dit telkens de auteur van deze stukken is’. 

VRA AGGESPREK MET HET DAGELIJKS BESTUUR 

VAN DE NPO

ARTIKEL

De kaart van de nieuwe indeling van afdelingen per 1 januari 
2026. (Afdeling 1 Geel – Afdeling 2 Oranje – Afdeling 3 Blauw 
– Afdeling 4 Groen – Afdeling 5 Paars). Dit voorstel is tot mede 
tot stand gekomen op basis van het advies van de Commissie 
Evaluatie Nationaal Vliegprogramma. In een enkel geval behoort 
een kleine gebiedswijziging nog tot de mogelijkheden.

Dagelijks bestuur NPO
Vlnr: Gerard van de Aast, Ben Geerink, Hans van Dijk



 17

Geef eens in het kort aan wat concreet de voordelen zijn van de 
nieuwe herindeling van Afdelingen.     
‘In de huidige setting hebben we grote problemen met het ade-
quaat bemensen van bestuursfuncties, commissies etc. Na de 
herindeling wordt dat een stuk minder. Je kunt eigenlijk zeggen 
dat het aantal bestuursfuncties en commissies met ongeveer 
de helft wordt verminderd. Andere voordelen zijn o.a.:
• Efficiënter, modern en goedkoper vervoer mogelijk door 

inzet van het beste materieel. Het huidige materieel is alle-
maal afgeschreven maar is in bijna alle gevallen nog goed. 
Wel is er soms een behoorlijk verschil in leeftijd. Op dit mo-
ment zijn we nog niet toe aan directe aanschaf van nieuwe 
wagens. We kunnen nu indien nodig het oudste en minder 
goede materieel van de hand doen en het meest moderne 
laten rijden.     

• Efficiënter vervoer is kostenbesparend voor de liefhebbers.
• Veel minder lossingen op jaarbasis.
• Kans op kruislossingen kleiner, wat bijdraagt aan het dui-

venwelzijn.
• We hebben minder losplaatsen nodig, losplaatsen worden 

steeds schaarser in België en Frankrijk. We zijn van plan 
meer terreinen te gaan huren en deze waar nodig te (laten) 
verharden. Morlincourt is daarvan het eerste voorbeeld. 

• De vijf nieuwe afdelingen zijn onderling beter vergelijkbaar 
in aantal leden en omvang dan de huidige elf.

• Er zijn meer grote (Grand Prix) concoursen die een uitdaging 
zijn om te winnen. Grote lossingen betekenen ook een betere 
spreiding van de prijzen. Ze zijn eerlijker en voor de deelne-
mers aantrekkelijker’.  

Er is bij de herindeling gekozen voor vooral het samenvoegen 
van bestaande afdelingen m.u.v. de huidige afdeling 7, die 

wordt opgedeeld. Waarom zoals u het zelf noemt ‘evolutie’ en 
geen ‘revolutie’?
‘Natuurlijk is er nagedacht over mogelijk andere voorstellen, 
maar telkens bleef het de vraag of dat uiteindelijk een beter 
eindproduct zou opleveren. Het uiteindelijke voorstel is over-
zichtelijker en naar onze mening identificeren de leden in grote 
meerderheid hiermee. Hier is dus draagvlak voor. We laten de 
huidige vlieggebieden zoveel mogelijk intact. Grenzen geven 
eigenlijk altijd een gedoe. Overigens geeft de nieuwe indeling 
ook mogelijkheden om vlieggebieden te optimaliseren’.   

Zou (een deel) van Zeeland en Limburg niet veel beter af zijn in 
een samenspel met West Vlaanderen (B) en Belgisch Limburg? 
Is hier wel eens aan gedacht? 
‘Deze opties zijn nooit ter sprake geweest. In zowel Duitsland 
als België laten de reglementen een dergelijke samensmelting 
niet toe. Het is ons ook niet bekend hoe men hier in Zeeland en 
Limburg over denkt’.   

Is het niet realistischer om het noemen van ledenaantallen 
telkens te spreken over leden met een coördinaat? In dat geval 
zal blijken dat het genoemde getal van 10.000 in 2030 te opti-
mistisch is begroot.
‘Bij de vorming van vlieggebieden is het uitgangspunt telkens 
150 leden, waarvan minimaal 100 leden met een coördinaat. 
Het is belangrijk om de ontwikkeling van vlieggebieden in de 
gaten te houden om waar nodig bij te sturen’.  

De in Mijmeringen 3 genoemde spelregels rondom financiën 
zijn helder. Verwacht u daarover toch geen problemen? Geld, 
bezit en zeggenschap maken bij mensen vaak veel emotie los.
‘Tijdens de vergadering met de NPO Ledenraad in het najaar 
van 2023 zijn de verdere voor wat betreft de financiën bij de 
herindeling spelregels afgesproken. De belangrijkste is dat 
het gezamenlijk vermogen van de huidige elf afdelingen gelijk 
is aan dat van de vijf nieuwe afdelingen. Met andere woorden: 
duivengeld blijft duivengeld! Er wordt niet bijgestort en ook 
niet uitgekeerd. Dat zijn de keuzes die zijn gemaakt. Gaat een 
huidige afdeling in zijn geheel over naar een nieuwe afdeling 
dan gaat het vermogen in zijn geheel mee. 

De kaart van de nieuwe indeling semi-nationaal spel.
Indeling nationaal spel per 1 januari 2026:
Semi-nationaal Noord: Afdelingen Noord & Oost
Semi-nationaal Zuid: Afdelingen Zuidoost–Zuidwest en West. 

De kaart van de nieuwe indeling Afdeling 1 Zuidwest per 1 januari 
2026. Deze is samengesteld uit de huidige Afdeling 1 (paars) – Afde-
ling 2 (groen) – een deel van Afdeling 5 (oranje). In de nieuwe Afde-
ling Zuidwest zijn 1.906 coördinaten. Overwegingen wijziging Zuid 
Hollandse Eilanden, Hoeksche Waard & Drechtsteden Afdeling 5:
• Diepte vlieggebied west verminderen
• Aantallen hokken in vlieggebied Zuidwest verhogen
• Zuid Hollandse Eilanden naar Afdeling 1, Hoeksche Waard en 

Drechtsteden naar Afdeling 2 
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Gaat een gedeelte van van een huidige afdeling over dan vindt 
er een verdeling plaats naar rato van het ledental wat over-
gaat. Mocht de ene afdeling wat meer vermogen inbrengen dan 
een andere afdeling dan is dat maar zo. Mocht er verschil van 
mening ontstaan over een verdeling dan is het NPO Bestuur de 
arbiter. Besluiten van het NPO Bestuur zijn bindend. Dat e.e.a. 
discussie zal opleveren is wel zeker. Overigens hoe grenzen 
van de nieuwe afdelingen en of vlieggebieden precies worden 
ingevuld is ook aan de afdelingen om over te beslissen. Ook 
hier geldt dat het NPO Bestuur bij verschil van mening de arbi-
ter is en een bindend besluit neemt’.   

Zijn de leden van de NPO tot nu toe voldoende meegenomen in 
de besluitvorming rond dit hele proces?  
‘De informatie verstrekking is in principe volstrekt helder. De 
NPO Ledenraad en Afdelingsbesturen zijn en worden tijdig door 
het Bestuur NPO geïnformeerd. De leden zijn en worden naast 
via Op de Hoogte en duivenpers door de afdelingen geïnfor-
meerd. Als het goed is komt deze informatie ook aan de orde in 

vergaderingen van de verenigingen en uiteraard op afdelings-
vergaderingen. Of dat laatste altijd tijdig en op een juiste wijze 
gebeurt daarover kan enige twijfel bestaan. Wellicht is het 
nodig om bij de vorming van de vijf nieuwe afdelingen ook een 
andere vergaderstructuur af te spreken. 
Bijvoorbeeld vergaderingen per vlieggebied en ieder vliegge-
bied vaardigt twee afgevaardigden af naar de ledenraad van de 
afdeling’.      

In Mijmeringen 2 lezen we uitgebreid over de NPO Cloud en 
haar mogelijkheden. Wat is hiervan het grote belang?
‘De NPO Cloud staat voor een combinatie van een vernieuwde 
ledenadministratie en ringenadministratie – een vlucht- en 
vervoeradministratie en entingadministratie. 

Door slim combineren van deze gegevens zijn diverse nieu-
we toepassingen mogelijk gemaakt zoals een automatische 
controle op eigendom en geldige PNV-enting bij het deelnemen 
aan een vlucht, een vervoersadministratie, het afschaffen van 
hoklijsten, fraudepreventie, realtime inkorven en het uitsla-
gen dashboard. De NPO Cloud is door de NPO in eigen beheer 
ontwikkeld en voortdurend wordt nog een nieuwe functionali-
teit toegevoegd. Nieuwe functionaliteiten van ECS-leveranciers 
sluiten bij de NPO Cloud aan en ECS-systemen kunnen de NPO 
Cloud raadplegen in een gecontroleerde omgeving. Een mooi 
voorbeeld daarvan is realtime inkorven.

De kaart van de nieuwe Afdeling 2 Zuidoost per 
1 januari 2026. Deze is samengesteld uit de huidige Afdeling 3 
(blauw), Afdeling 4 (groen), een deel van Afdeling 8 (oranje) en 
een deel van Afdeling 7 (zwart). In de nieuwe Afdeling Zuidoost 
zijn 2.243 coördinaten.
Overwegingen wijziging zuid 3 Afdeling 7, zuidwest 2 en zuidoost 
2 Afdeling 8:
• Aantallen hokken verhogen in vlieggebied zuidoost en verlagen 

in vlieggebied oost.
• Aansluiten bij Brabant is geografisch gezien de meest logische 

keuze voor zuid 3 Afdeling 7.  

De kaart van de nieuwe indeling Afdeling 3 West per 1 januari 
2026. Deze is samengesteld uit een deel van de huidige Afdeling 
5 (oranje)– Afdeling 6 (geel) en een deel van Afdeling 7 (zwart en 
groen). In de nieuwe Afdeling West zijn 2.266 coördinaten. Over-
wegingen wijziging Noord 1, Zuid 1 en Zuid 2 Afdeling 7:
• Breedte vlieggebied Oost verminderen.
• Regio Zuid 2 naar Afdeling 5, Regio Zuid 1 en Noord 2 naar Afde-

ling 6. Overleg met Lelystad is nodig.
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Deze nieuwe inkorfantenne welke alle bestaande ECS-systemen 
ondersteund staat in verbinding met de NPO Cloud. Een groen 
lampje op de inkorfantenne bij het inkorven betekent dat alles 
ok is en dat de duif ingekorfd mag worden. Een rood lampje of 
foutcode betekent dat er iets niet klopt. De duif staat bijvoor-
beeld niet op naam of heeft geen geldige PMV-enting. Prototy-
pes van deze nieuwe inkorfantennes worden dit jaar getest en 
zouden zomaar in 2030 gemeen goed kunnen zijn’.      

Bij ‘eerlijk spel’ het volgende. Het zal u niet onbekend zijn dat 
er over de Grootmeester uitslag verschillend wordt gedacht.
Inmiddels zijn er m.i.v. 2024 een aantal afdelingen terugge-
gaan naar 1 op 10 op het onderdeel onaangewezen en één van 
de twee eerstgetekende bij het onderdeel aangewezen. Dit 
op basis van besluiten van een afdelingsvergadering, waar 
een meerderheid voor dit besluit was. Hoe kijkt Bestuur NPO 
daarnaar?
‘Door een besluit van de NPO Ledenraad zijn de afdelingen 
verplicht de volgende kampioenschappen bij de uitslagen te 
publiceren: Grootmeester – Hokkampioenschap en Duifkampi-
oenschap. Het staat afdelingen vrij daarnaast eigen kampioen-
schappen met een andere puntentelling/berekeningswijze te 
organiseren. Deze laatste worden uiteraard niet meegenomen 
in de nationale kampioenschappen’. 

Daden spreken duidelijker dan woorden!

Het huidige NPO Bestuur heeft een duidelijke visie en handelt 

daar ook naar. De lijst van daden van de laatste 4 jaar is behoor-

lijk te noemen:

• Beleidsplan 2021 opgesteld; dit was de basis!

• Instellen Grand Prix concoursen

• Nieuwe dopingbeleid en reglement ingevoerd

• Nieuw Wedvlucht reglement en afschaffen gummiringen

• Nieuw Vervoersreglement brengt het vervoer weer helemaal 

bij de tijd

• Nieuw bestuursmodel NPO na het debacle met de Secties

• Nieuwe ECS-strategie; geen revolutie maar evolutie. Dit was 

een succes in tegenstelling tot het debacle in België. 

• Nieuwe automatisering strategie en de NPO Cloud gebouwd in 

eigen beheer; van groot strategisch belang voor de toekomst; 

onafhankelijk en modern!

• Pakket voor eerlijk spel en nationale kampioenschappen 

mede geïnspireerd op WHZB/TBOTB

• Invoeren Grootmeester uitslagen

• Fusie met WHZB/TBOTB met nu één Nationaal kampioen-

schap

• IWB vernieuwd en opnieuw bemenst

• Nieuw lossingsprotocol met duidelijke afspraken

• Gedragscode opgesteld en in-

 gevoerd

• NPO-website vernieuwd

• Progressief kosten model ingevoerd voor vaste voetringen en 

dopingcontroles waarbij grote liefhebbers meer betalen

• Olympiade georganiseerd; kostendekkend en een groot suc-

ces!

• Elk jaar gewerkt met een sluitende begroting met ieder jaar 

een overschot

• Eigen vermogenspositie van de NPO versterkt

Wat het NPO Bestuur niet heeft gedaan:

• Geen contributie verhoogd ondanks inflatie en dalend ledental

• Geen externe adviseurs of consultants ingehuurd

Voor dit jaar staat op de Beleidsagenda:

• Visie op duivensport anno 2030 incl. betaalbaar houden 

 van sport

• Herindeling van Nederland

• Communicatie strategie (gereed in april)

• Hoklijsten afschaffen (Technisch al gerealiseerd, nu 

 reglementen aanpassen voor najaar Ledenraad)

• Dierenwelzijn plan opstellen

• Uitslagen dashboard (gaat live in april)

• Verdere automatisering NPO Bureau 

Best een aardig lijstje, waardoor de NPO er nu een stuk beter 

voorstaat dan vier jaar geleden. 

De kaart van de nieuwe Afdeling 4 Oost per 1 januari 2026.
Deze is samengesteld uit de huidige Afdeling 9 (groen), een deel 
van Afdeling 8 (oranje) en een deel van Afdeling 7 (zwart). In 
de nieuwe Afdeling Oost zijn 2.354 coördinaten. Overwegingen 
wijziging Noord 2, Veenendaal en Amerongen Afdeling 7:
• Past goed in de lijn met de noodwestelijk gelegen hokken van 

Afdeling 8.
• Geeft westkant van Afdeling 8 meer tegenwicht in aantallen 

duiven.
• Duiven van Noord 2 komen te westelijk uit bij het alternatief. 

Aansluiting bij de Afdeling 5 of 6 met dan het IJsselmeer als 
natuurlijke hindernis.

• Veenendaal en Amerongen liggen te noordelijk voor aanslui-
ting bij Afdeling 3.

• Met Lelystad is overleg nodig. 

De kaart van de nieuwe Afdeling 5 Noord per 1 januari 2026.
Deze is samengesteld uit de huidige afdelingen 10 en 11. In de 
nieuwe Afdeling Noord zijn 1.899 coördinaten.
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STAPPENPLAN HERINDELING 

AFDELINGEN

Dit stappenplan heeft tot 
doel om de herindeling van 
Nederland van 11 naar 5 
afdelingen te begeleiden. 
De belangrijkste stappen 
worden in dit document uit-
gewerkt. Het stappenplan 
beoogd dat alle afdelingen 
qua timing gelijk optrekken, gelijktijdig gereed zijn en dat er niets 
over het hoofd wordt gezien. Dit stappenplan zal worden toege-
licht aan de afdeling besturen in een gezamenlijke vergadering. 
De afdelingen zijn verantwoordelijk voor de uitvoering van dit 
stappenplan en het NPO Bestuur zal het proces begeleiden en 
waar nodig als onafhankelijk arbiter bindend knopen doorhakken. 
Het NPO Bestuur zal na de zomer van 2024 ook model statuten 
en reglementen aanleveren voor de nieuwe afdelingen. Dat voor-
komt dat iedereen het reglementaire wiel opnieuw moet uitvin-
den en dat er reglementair niets over het hoofd wordt gezien. Ook 
zorgt de NPO voor voorlichting aan de liefhebbers over het nut en 
noodzaak van de herindeling. Daartoe heeft de NPO een informa-
tie punt ingericht op haar website waar alle relevante informatie 
te vinden is. Naar gelang de behoefte van de afdelingen is het 
NPO Bestuur ook beschikbaar om nadere tekst en uitleg over het 
nut en noodzaak van de herindeling te geven aan liefhebbers in 
regionale bijeenkomsten. 

Vaststellen definitieve grenzen nieuwe afdelingen 
Het is de bedoeling dat de afdelingen in twee jaar tijd stap voor 
stap toegroeien naar de nieuwe indeling, van 11 naar 5 afdelin-
gen zoals voorgesteld door het NPO Bestuur. De meest effectieve 
manier om dit te realiseren is dat afdelingen zo snel mogelijk met 
elkaar in gesprek gaan met dit stappenplan als leidraad. De eer-
ste stap is dat in de periode mei-juni 2024 afdeling besturen aller-
eerst in koppels in gesprek gaan als volgt; 1&2, 3&4, 5&6, 8&9 
en 10& 11. Omdat de herindeling ook voorziet in het herschikken 
van de huidige afdeling grenzen is het zaak dat deze koppels 
zo snel mogelijk ook in gesprek gaan met de andere relevante 
afdelingen. Dus 1&2 met 5&6, 3&4 met 8&9, 5&6 met 7 en 8&9 
met 7. Doel van deze gesprekken is de definitieve grenzen van de 
nieuwe afdelingen vast te stellen. Het uitgangspunt is de indeling 
zoals gepubliceerd door het NPO. Bij verschil van mening beslist 
het NPO Bestuur. Doel is te eindigen met 5 vergelijkbare nieuwe 
afdelingen en dat we medio juni/juli 2024 overeengekomen gren-
zen hebben van de 5 nieuwe afdelingen. 

Financiële spelregels van de herindeling
Duidelijke spelregels over financiën zijn onmisbaar. In het alge-
meen is de financiële positie van de huidige afdelingen gezond. 
Dat zal betekenen dat we de herindeling financieel soepel vorm 
hunnen geven. Wel zal het zo zijn dat de ene afdeling “wat 
rijker”  is dan een ander. Het zij zo! Een financiële positie van 
een afdeling is geen doel op zich. Het gaat erom dat we door de 
herindeling en samenbundeling van middelen de duivensport ook 
in de toekomst goed en betaalbaar kunnen blijven beoefenen. De 
regels zijn als volgt;  
- Duivengeld blijft duivengeld dat wil zeggen dat het gezamenlij-

ke vermogen van de huidige 11 afdelingen gelijk is aan dat van 
de 5 nieuwe afdelingen

- Er wordt niet bijgestort en ook niet uitgekeerd
- Als een huidige afdeling in zijn geheel overgaat naar de nieu-

we afdeling dan gaat het vermogen in zijn geheel mee
- Als een gedeelte van een huidige afdeling overgaat dan vindt er 

een verdeling plaats naar rato van het ledental wat overgaat
- Mocht de ene afdeling wat meer vermogen inbrengen dan een 

andere afdeling dan is dat maar zo
- Mocht er verschil van mening ontstaan over de verdeling van 

financiële middelen, roerende of onroerende zaken dan is het 
NPO bestuur de arbiter. Besluiten van het NPO Bestuur zijn 
bindend. 

Het NPO Bestuur richt een helpdesk in waar de afdelingen terecht 
kunnen met financiële, juridische of fiscale vragen. 
 
Periode mei-juni 2024
De afdelingen besturen gaan zo spoedig mogelijk   met elkaar in 
overleg met als doel de herindeling te verkennen. In die verken-
nende gesprekken komen de volgende zaken aan de orde;
- Kennismaking van de betrokken afdeling besturen
- Financiële positie van de afdelingen; uitgangspunt is de door 

de ALV’s goedgekeurde jaarrekeningen 2023 van de afdelingen
- Inventarisatie rollend materieel, wat is de status, wat is de 

boekwaarde, wat is de technische status, waar zitten aan-
dachtspunten en is er een investeringsbehoefte voor de 
komende jaren in bestaand of nieuw materieel

- Inventarisatie hoe het vervoer zo optimaal kan worden inge-
richt voor de nieuwe afdeling

- Inventarisatie van gebouwen welke gehuurd worden of in 
eigendom zijn en is er een eventuele investeringsbehoefte in 
bestaande of nieuwe gebouwen

- Inventarisatie van beschikbare vrijwilligers in de huidige en 
nieuwe situatie

- Vaststellen van de definitieve grenzen van de nieuwe afdelingen

Periode juli-september 2024
Na de eerste verkennende fase komt de volgende fase en dat is 
door vooruit te kijken naar de nieuwe situatie. 2025 wordt een 
overgangsjaar. In 2025 kunnen we alvast aan de slag met geza-
menlijke vliegprogramma’s, vervoer en uitslagen. De volgende 
punten worden tijdens deze fase geadresseerd;
- Vaststellen gezamenlijk vliegprogramma 2025; uitgangspunt is 

dat in 2025 vanaf 200km+ zoveel mogelijk als nieuwe afdeling 
gezamenlijke lossingsstations worden gekozen en er gezamen-
lijk vervoerd en gelost wordt. In de praktijk zal dit betekenen 
dat de bestaande afdelingen hun vliegprogramma’s voor 2025 
op elkaar afstemmen en zoveel als mogelijk de nieuwe situatie 
alvast benaderen. 

- Door vliegprogramma’s zoveel mogelijk al op elkaar af te 
stemmen kan er ervaring worden opgedaan met het vervoer 
en lossen in de nieuwe situatie en kunnen er ook gezamenlijke 
uitslagen worden gemaakt wat weer van belang is voor de 
definitieve indeling van de vlieggebieden. 

- Inventarisatie van de vlieggebieden; uitgangspunt is dat be-
staande vlieggebieden zoveel mogelijk in tact blijven en dat er 
op de grenzen van de bestaande afdelingen wordt gekeken of 
de vlieggebieden geoptimaliseerd kunnen worden.

- Voorbereiden van najaar afdelingsvergaderingen.

Periode oktober-november 2024
In deze periode komen de afdeling vergaderingen en de NPO 
Ledenraad in beeld. Een mooi moment om alle voorbereidende 
werkzaamheden en zo veel mogelijk informatie te delen met 
de leden. Dit is ook de fase waar plannen maken overgaat in 
concrete zaken zoals gezamenlijke vliegprogramma’s. De huidige 
afdelingen en vlieggebieden blijven nog bestaan in 2025 maar er 
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wordt wel alvast een voorschot genomen op de nieuwe situatie. 
In deze fase komen de volgende zaken aan de orde;
- Afdeling vergaderingen waar de stand van zaken wordt 

toegelicht en de gezamenlijke vliegprogramma’s worden 
vastgesteld

- Het is wenselijk dat de besturen van de afdelingen elkaars 
vergadering bijwonen

- Inventariseren van de feedback van de leden
- NPO Ledenraad met bespreking van de stand van zaken en 

identificeren van mogelijke knelpunten. 

Periode januari-september 2025
2025 is een overgangsjaar. De huidige afdelingen bestaan nog 
maar we nemen alvast een voorschot op de nieuwe situatie door 
zoveel mogelijk gezamenlijk te vliegen. Niet alle liefhebbers zul-
len al in de nieuwe situatie ervaring op kunnen doen maar het 
overgrote merendeel wel. Het voordeel van een overgangsjaar 
is dat we ervaring op kunnen doen en zaken kunnen uittesten 
zodat we de definitieve plannen robuust kunnen maken. 
- Uitvoeren gezamenlijk vliegprogramma; dit zal inhouden dat 

voor vluchten vanaf 200km+ het vervoer en lossen geïnte-
greerd is langs de lijnen van de nieuwe afdelingen. 

Afronding van de herindeling september-oktober 2025
Na een uitgebreide periode van plannen maken en uittesten ko-
men we in de afrondingsfase. De bestaande afdelingen opheffen 
en onderbrengen in de nieuwe afdelingen is de finale stap in het 
proces. Hoewel de afdelingen nieuw zijn is het tegelijkertijd ver-
trouwd. Grotere, robuustere afdelingen die grotendeels functio-
neren zoals we gewend zijn maar nu met de benodigde schaal-
grootte zodat ze toekomstbestendige en betaalbare duivensport 
kunnen bieden met aantrekkelijk spel. Wat aan de orde komt in 
deze is het volgende;

- Definitief vaststellen van de vlieggebieden van de nieuwe 
afdelingen.

- Uitwerken en benoemen bestuur en organen van de nieuwe 
afdelingen. Deadline voor kandidaatstelling van het nieuwe 
bestuur is juni 2025.

- Afdeling vergaderingen van de bestaande afdelingen waarin 
besloten wordt de huidige afdelingen op te heffen en onder te 
brengen  in de nieuwe afdelingen. Deze vergaderingen dienen 
plaats te vinden in september 2025 zodat het nieuwe bestuur 
tijd heeft het seizoen 2026 goed voor te bereiden.

- Oprichtingsvergadering van de nieuwe afdelingen in okto-
ber 2025 met benoeming bestuur en vaststellen statuten en 
reglementen 

- In oktober 2025 kunnen de statuten gepasseerd worden bij 
de notaris en  gedeponeerd worden bij de KvK. Daarmee is de 
herindeling officieel afgerond!

- Vervolgens dient het nieuwe benoemde afdelingsbestuur een 
vergadering uit te schrijven waarin;
o De definitieve vlieggebieden van de nieuwe afdeling wor-

den vastgesteld
o Het vliegprogramma en kampioenschappen 2026 worden 

vastgesteld

Algemeen
Afdeling besturen worden opgeroepen de herindeling zoveel 
mogelijk zelf ter hand te nemen en het benoemen van (deel)
commissies zoveel mogelijk te vermijden. Een uitzondering 
hiervan is het vervoer. 
Daar waar dit stappenplan geen duidelijkheid biedt zal het NPO 
Bestuur deze verschaffen. Besluiten van het NPO Bestuur zijn 
bindend in deze. 

Het NPO Bestuur

B.C.S.- Albergen 
Tel.nr. 06 29033653 

borgerink.bcs@gmail.com 
   

www.clinee-tril.nl 
 

                                                                  
             

 
 
 
  
 
 

 

CLINEE-TRIL:  
• Bouwt extra weerstand op tegen “Slechte invloeden van buiten” 

• Herstelt, opgelost in water, het biologisch evenwicht in darm- en 
spijsverteringskanalen. 

• Bevordert een goede kweek en verbeterde vliegprestaties,  
en minder hokverliezen bij jonge duiven.. 

 

Clinee-tril is zeer spaarzaam in gebruik, slechts 2 ml. op 1 liter 
                   drinkwater, 1 à 2 maal per week is al voldoende. 
                   Het resultaat ziet U zelf. 

 

Zie voor aanbiedingen Clinee-Tril op onze website; 
www.clinee-tril.nl 
 

Let op!: Kortingen op alle Pigeon Vitality en Comed 

natuurproducten. 
 
Jan Nijboer – Racing Pigeons (Ge), gebruikt al jaren Clinee-tril. 
 

 
 

 
                                                                                                          
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

SUPER GEZONDE DUIVEN 

 

     Jan Karsten gebruikt vanaf 1991 onafgebroken  

      de Clinee-tril, voor zijn duiven, met succes.  
      Zie de vele kampioenschappen en topuitslagen, 
      Nu ook weer top in 2023. O.a.: Union Twente 
      Superkampioen Fond; 1e a. + 2e o.a. snelheid zs  
      Afd. 9; 1e en 2e duifkampioen jong Afd. 9.  
 

Gebr. Jacobs  
Nes a/d/ Amstel 
gebruiken ook al vele 

jaren de Clinee-tril, 
voor hun duiven.  
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N° 53 REVOLUTION 

SPORT ULTRA

N° 183 Premium Power 
RELAX

N° 184 Premium Power 

DYNAMIK

N° 187 Premium Power 

SPORT

Een unieke recuperatie en energie drank
Bevat energiedragers in combinatie met 

elektrolyten, aminozuren, vitaminen en mineralen.

HYP100

Vanrobaeys Health Balance helpt bij het:
- Voorkomen van schadelijke bacteriën zoals E coli 

en salmonella
- Behouden van de goede bacteriën en darmflora

- Verbeteren van de resultaten tijdens vlieg-,
 rui –en kweekseizoen

HEALTH BALANCE 

De Ideale combo !  

&

gedetailleerde info op onze website 
www.vanrobaeysbelgium.com

N° 57 REVOLUTION 

SPORT LIGHT

Ontdek ons volledig gamma op onze website ! 
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GPS – AUCTIONS IS OP ZOEK NAAR: 

ADMINISTRATIEF
MEDEWERKER (M / V)
40 UUR PER WEEK (MAANDAG T/M VRIJDAG)

Ben jij een gedreven persoon, met enige kennis van (financiële) administratie? 

En zie jij het wel zitten om in een groeiend en dynamisch bedrijf te werken. 

En niet geheel onbelangrijk ben je vanaf 1 September beschikbaar? 

Dan ben jij misschien wel degene die wij zoeken! 

Herken jij jezelf als ‘de’ geschikte persoon die wij zoeken? 

Neem dan contact op doormiddel van het sturen van je CV en motivatie brief naar: 
GPS-Auctions, v. Schagenstraat 11, 5154 PE te Elshout of via lex@gps-auctions.com en wel voor 10 Mei a.s. 

EN WIE WEET WORDT JIJ ONZE NIEUWE COLLEGA?!

WAT GA JE DOEN?
De algehele administratie wat bij GPS-Auctions hoort, van het verwerken en 

beantwoorden van mails tot iets met de duiven.

Jij bent de administratieve topper, die er mede voor zorgt dat alles netjes word verwerkt binnen de 

organisatie en daarnaast afgehandeld zoals onze klant dit van ons gewend is.

HET GROOTSTE POSTDUIVEN VEILINGHUIS VAN NEDERLAND!

WWW.GPS-AUCTIONS.COM

Ben jij dit? 

-  Beschikt over MBO (4) werk -en denk niveau

-  Werkervaring in een soortgelijke functie zouden wij ontzettend 

 waarderen en met enige kennis en/of affiniteit met Postduiven / 

 Duivensport in zijn algemeen (laatst genoemde is pré)

-  Goede beheersing van de Nederlandse taal in woord en geschrift.

-  Enige kennis van Engels / Duits in woord en geschrift. 

-  Je kunt nauwgezet werken in teamverband, met een goed 

 overzichtelijk vermogen.

-  Vaardig met het werken in en met Microsoft Word / Excel en evt. 

 programma’s als Photoshop.

-  Enigszins bekend met hetgeen wat “boekhouden” inhoud 

-  Enige kennis van boekhoud programma’s als b.v. Exact (pré)

-  Woont binnen een straal van max. 50 km van Elshout. 

Wat kan jij verwachten? 

-  Werken in een groeiend en gezond (internationaal) bedrijf. 

-  Goede Arbeidsvoorwaarden aan de hand van 

 CAO-voorwaarden.

-  Mogelijkheid naar een vast dienstverband. 

-  Werken in een laagdrempelige organisatie met een 

 informele en goede werksfeer.

Hier ga je werken

Je gaat aan de slag bij het grootste platform van Nederland 

op het gebied van Postduiven verkoop gevestigd in Elshout, 

waar jaarlijks ruim 7000 duiven via ons online platform 

www.gps-auctions.com verhuizen naar ruim 30 landen 

over de gehele wereld. 
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Een van de beleidsvoornemens van het 
NPO Bestuur voor 2024 is het ontwik-
kelen van een visie hoe de duivensport 
eruit gaat zien of er zou kunnen uitzien in 
2030. Een duidelijke visie gaat helpen om 
het beleid voor de komende jaren vorm 
te geven. In deze eerste bijdrage ga ik 
wat zaken op een rijtje zetten die hou-
vast kunnen geven. Hoe zal het in 2030 
gesteld zijn met de maatschappelijke 
acceptatie van de duivensport, hebben we 
dan nog voldoende leden en is er ook in 
2030 nog een goede infrastructuur om de 
duivensport mogelijk te maken. Noem ze 
anker- of uitgangspunten.

Maatschappelijke acceptatie
Het NPO Bestuur heeft het welzijn van 
onze duiven en het spelplezier centraal 
gezet in haar visie voor een toekomstbe-
stendige duivensport. En daar zijn goede 
redenen voor. We willen kunnen genieten 
van mooie duivensport en dat kan alleen 
als het welzijn van onze duiven  uitgangs-
punt van beleid is. De maatschappij staat 
steeds kritischer tegenover sport met 
dieren en als het welzijn van onze duiven 
niet centraal staat en geborgd is zal het 
spaak lopen. 

Alle politieke partijen nemen dierenwel-
zijn als uitgangspunt bij het houden van 
dieren. In aanvulling daarop heeft de 
Raad voor de Dierenaangelegenheden 
over sport met dieren een rapport ge-
publiceerd en de minister van LNV heeft 
de RDA gevraagd daar opvolging aan te 
geven. In een vorige Mijmeringen heb ik 
daarover verslag uitgebracht. 

In ons beleid nu en richting 2030 zetten 
we dierenwelzijn centraal en vullen dat 
ook concreet in met een dierenwelzijn 
plan en protocollen en dat alles regle-
mentair geborgd door de Ledenraad. 
Dierenwelzijn is zoals dat heet rand 
voorwaardelijk. Duivensport zal in 2030 

niet kunnen bestaan zonder borging van 
dierenwelzijn. Enerzijds vergt dat een in-
spanning, anderzijds komt het van nature; 
we houden immers van onze duiven en 
de duivensport. In 2030 zal de lat voor 
dierenwelzijn nog hoger liggen dan nu. 
We kunnen en gaan daaraan voldoen.

Ledental in 2030
Het ledental van de NPO laat al jaren een 
gestage daling zien. Aan die daling zal de 
komende jaren ook geen einde komen. 
Groei van het aantal leden is door de 
leeftijdsopbouw van het ledenbestand 
geen realistisch scenario. De gemiddelde 
leeftijd is 61 jaar en 21% van onze leden 
is ouder dan 75 jaar. De prognoses laten 
zien dat we afkoersen op circa 10.000 le-
den in 2030. Aan ons allen de taak ervoor 
te zorgen dat we in 2030 nog tenminste 
10.000 leden hebben. Met 10.000 leden 
kunnen we prima de duivensport blijven 
beoefenen. Het aantal verenigingen zal 
wat minder zijn en wellicht zijn er wat 
meer combinaties maar dat alles hoeft 
geen obstakel te zijn om van mooie dui-
vensport te blijven genieten. 

De infrastructuur in 2030
De infrastructuur welke de duivensport 
mogelijk maakt in Nederland bestaat uit 
de NPO en de afdelingen. Samen zorgen 
ze ervoor dat we de duivensport kunnen 
beoefenen zoals we die kennen. De NPO 
opereert efficiënt en biedt een goed ser-
vice niveau. Ter vergelijk, onze zuiderbuur 
de KBDB heeft circa 20% meer liefhebbers 
en vaste voetringen maar het kosten 
niveau is een factor 4! hoger. De NPO is 
in staat deze goede prestaties te leveren 
door een combinatie van automatisering, 
outsourcing van taken en inzet van vrijwil-
ligers. De NPO blijft investeren in auto-
matisering en outsourcing van taken en 
werkprocessen zodat we in de toekomst 
een nog betere dienstverlening kunnen 
bieden tegen zeer scherpe kosten.

Voor de afdelingen geldt hetzelfde. Een 
van de hoofdtaken van de afdelingen is 
het verzorgen van het vervoer. Dat vullen 
de afdelingen uitstekend en efficiënt in 
mede door de inzet van vrijwilligers. Niet 
alleen is het vervoer efficiënt geregeld, 
het voldoet ook aan de hoogste eisen 
wat betreft dierenwelzijn. De geplande 
consolidatie van 11 naar 5 afdelingen 
gaat ervoor zorgen dat richting 2030 
deze goede infrastructuur in stand kan 
blijven. Niet alleen bij het vervoer maar 
ook bij andere belangrijke taken die de 
afdelingen uitvoeren. Schaalgrootte is om 
meerdere redenen belangrijk bij het in 
stand houden van de goede en efficiënte 
dienstverlening zoals we die kennen van 
de afdelingen. 

De conclusie is dat met de huidige plan-
nen voor de NPO en de afdelingen we ook 
in 2030 een infrastructuur hebben die 
de duivensport mogelijk blijft maken, de 
liefhebbers een goed service niveau biedt 
en waarbij dierenwelzijn geborgd is en dit 
alles tegen een scherp kosten niveau. 

Samenvattend
In deze Mijmeringen heb ik een paar 
uitgangspunten de revue laten passeren 
en ik wordt daar optimistisch van. Be-
langrijke uitgangspunten voor onze mooie 
sport zoals maatschappelijke acceptatie, 
voldoende leden en een goede infrastruc-
tuur zullen ook in 2030 aanwezig zijn. 
Vanzelf zal het niet gaan maar de basis is 
er en blijft er richting 2030. 
Nu is het zaak de visie richting 2030 ver-
der vorm te geven zodat we de duivens-
port aantrekkelijk en betaalbaar houden 
en wellicht nog aantrekkelijker maken 
dan ze vandaag al is. Daarover meer in 
een volgende Mijmeringen.

Gerard van de Aast

In de vorige Mijmeringen heb ik een 
aantal anker- of uitgangspunten voor de 
duivensport anno 2030 de revue laten 
passeren. De vraag was hoe zal het in 
2030 gesteld zijn met de maatschappelij-
ke acceptatie van de duivensport en heb-
ben we dan nog voldoende leden en is er 
ook in 2030 nog een goede infrastructuur 
om de duivensport mogelijk te maken. 

De conclusie was dat we daar op mogen 
rekenen. Vanzelf zal het niet gaan maar 
de plannen zijn er en als we ze uitvoe-
ren zit het met de basis wel goed. Tijd 
dan om in te gaan op een aantal andere 
aspecten zoals bijvoorbeeld wat er zoal 
staat te gebeuren en mogelijk is op het 
gebied van automatisering in 2030. 

De basis van de automatisering 
Het NPO Bestuur heeft in 2020 een 
heldere strategie voor automatisering en 
elektronisch constateren geformuleerd. 
De kern van de strategie was evolutie, 
geen revolutie. Bestaande ECS syste-
men kunnen gebruikt blijven worden, 
uiteraard zolang ze veilig zijn. Spin in 
het web van de NPO strategie is de NPO 
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Cloud. De NPO Cloud staat voor een 
combinatie van een vernieuwde ledenad-
ministratie en ringenadministratie een 
vlucht- en vervoeradministratie en en-
tingadministratie. Door slim combineren 
van deze gegevens zijn diverse nieuwe 
toepassingen mogelijk gemaakt zoals 
een automatische controle op eigendom 
en geldige PMV enting bij het deelnemen 
aan een vlucht, een vervoersadministra-
tie, het afschaffen van hoklijsten, fraude 
preventie, real-time inkorven en het uit-
slagen dashboard. De NPO Cloud is door 
de NPO in eigen beheer ontwikkeld en 
voortdurend wordt nog nieuwe functio-
naliteit toegevoegd. Dit jaar heeft fraude 
preventie bijvoorbeeld speciale aandacht 
gekregen. Doordat de NPO Cloud een ei-
gen ontwikkeling is zijn we onafhankelijk 
en kunnen gegevens van leden en hun 
duiven optimaal worden geborgd. 

Nieuwe functionaliteiten van ECS 
leveranciers sluiten aan bij de NPO 
Cloud en ECS systemen kunnen de NPO 
Cloud raadplegen in een gecontroleerde 
omgeving. Een mooi voorbeeld daarvan 
is real-time inkorven. Wat is dat? Het is 
een nieuwe inkorfantenne welke alle be-
staande ECS systemen ondersteund en 
in verbinding staat met de NPO Cloud. 
Een groen lampje op de inkorfantenne 
bij inkorven betekend dat alles ok is en 
dat de duif ingekorfd mag worden, een 
rood lampje of foutcode betekend dat er 
iets niet klopt. De duif staat bijvoorbeeld 
niet op naam of heeft geen geldige PMV 
enting. De prototypes van deze nieu-
we generatie inkorfantennes worden 
dit seizoen getest en zouden in 2030 
zomaar gemeen goed kunnen zijn. Het is 
verstandig een dergelijke vernieuwing 
achter de hand te hebben mocht de 
overheid om welke reden dan ook eisen 
dat we niet alleen achteraf de ingekorfde 
duiven kunnen controleren maar ook al 
tijdens het inkorven. 

De ontwikkelingen van de ECS systemen 
gaat gestaag verder. Automatisch melden 

van aankomsten en op afstand afslaan 
zijn inmiddels beschikbaar bij meerdere 
leveranciers en er wordt in toenemende 
mate gebruik van gemaakt door liefheb-
bers. Net als bij het uitslagen dashboard 
zouden ook de sites waar de duiven 
gemeld worden de NPO Cloud kunnen 
raadplegen om bijvoorbeeld informatie 
van de duif of liefhebber te vermelden 
bij de melding. Melden blijft overigens 
optioneel en zal behalve voor Nationale 
vluchten niet verplicht worden gesteld. 

Wat zou verder nog kunnen in 2030?
Bij het beantwoorden van deze vraag 
moeten we onderscheid maken tussen 
wat technisch mogelijk is en zal zijn in 
2030 en in hoeverre we bereid zijn deze 
vernieuwingen al dan niet verplicht door 
te voeren.  Een voorbeeld is het auto-
matisch melden van duiven. Technisch 
kan dat nu al  maar omdat melden voor 
de meeste vluchten niet verplicht is zal 
de meldlijst niet overeenkomen met de 
definitieve uitslag. Zou je dat wel willen 
dan zullen alle liefhebbers over een 
systeem moeten beschikken welke auto-
matisch melden ondersteund. Voor veel 
liefhebbers zou dat betekenen dat ze een 
nieuw ECS systeem moeten aanschaffen. 
Het NPO Bestuur kiest daar bewust niet 
voor. 

Een geheel ander voorbeeld is de mo-
gelijkheid om duiven real-time online te 
volgen tijdens hun reis naar huis. Je ziet 
dan tijdens de vlucht waar jouw duif zich 
bevindt. De huidige GPS ringen waar de 
NPO in 2023 testen mee heeft uitge-
voerd kunnen pas uitgelezen worden 
na thuiskomst. Om het real-time volgen 
van de duiven tijdens hun reis naar huis 
mogelijk te maken zal er een nieuwe ge-
neratie GPS ringen moeten komen welke 
tijdens de reis naar huis communiceren 
met satellieten en of 5G/6G netwerken. 
Technisch is dat niet zo ingewikkeld, rou-
teplanners in auto’s doen immers niet 
anders. Het probleem bij een toepassing 
welke geschikt is voor duiven zal vooral 

bestaan uit het bouwen  van een GPS 
ring met batterij die de benodigde func-
tionaliteit heeft en ook nog eens licht is. 
Een te zware GPS ring zal een handicap 
zijn en niet diervriendelijk voor duiven 
zijn en zal dan ongetwijfeld niet worden 
gebruikt. Het is interessant om de tech-
nische ontwikkelingen te blijven volgen. 
En wie weet komt er ooit een oplossing 
die het real-time online volgen van dui-
ven op hun reis naar huis praktisch en 
betaalbaar mogelijk maakt.

Een toepassing welke we waarschijnlijk 
in 2030 wel zullen hebben is de integra-
tie van de vaste voetring en chipring. Op 
de Olympiade werden de eerste prototy-
pes al getoond. Dus geen losse chiprin-
gen meer maar vaste voetringen welke 
tevens dienst doen als chipring. Tech-
nisch is dat vandaag al mogelijk en wat 
prijs en functionaliteit betreft is het ook 
interessant. Het zal van ECS leveran-
ciers een aanpassing van hun business 
model verlangen. Veel ECS leveranciers 
leveren vandaag immers ook chipringen. 
Technisch kan het en het heeft voordelen 
voor zowel duif als liefhebber en de or-
ganisatie. Het zal een aanpassing vragen 
van de NPO Cloud. Immers een duif heeft 
dan naast een unieke vaste voetring ook 
een unieke digitale code. Op zich is deze 
aanpassing geen probleem. 

Samenvattend
De NPO heeft een solide basis neer-
gezet voor de automatisering van de 
duivensport welke ook toekomst vast is. 
Welke vernieuwingen zullen aanslaan 
en hoever we bestuurlijk willen gaan 
in het doorvoeren van wat technisch 
allemaal kan zal de tijd leren. In ieder 
geval hebben een goede start positie. In 
een volgende Mijmeringen zal ik ingaan 
op een aantal speltechnische elemen-
ten zoals welke wedstrijden vinden we 
interessant in 2030 en hoe zit het dan 
met eerlijk spel.

Gerard van de Aast

Een organisatorisch toekomstperspectief 

voor de duivensport bekeken vanuit het 

perspectief van de liefhebbers 

Het probleem
Om ook in 2030 nog te kunnen genieten 
van onze geliefde sport zullen we maatre-
gelen moeten nemen om het vervoer en 
lossen van onze duiven zeker te stellen. 

Op dit moment hebben we in Nederland 
11 afdelingen welke die cruciale taken 
invullen. Door het dalende ledental zullen 
steeds meer afdelingen onder een kriti-
sche grens zakken om de cruciale taken 
van vervoer en lossen goed uit te kunnen 
voeren in de toekomst. Ook het spelple-
zier zal afnemen door alsmaar kleinere 
afdelingen. Wat is er immers mooier dan 

met elkaar wekelijks in aantrekkelijke 
grote wedstrijden te strijden om de eer. 
Goed en betaalbaar vervoer en attractief 
spel in 2030 is voor alle liefhebbers van 
belang en een prioriteit. 

De NPO gaat op dit moment uit van de 
volgende prognose voor het ledental in 
2030. (Zie overzicht op volgende pagina.)

MIJMERINGEN
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Een dergelijke prognose kent altijd een 
aantal onzekerheden maar we zullen 
ergens rond de 10.000 leden uitkomen in 
2030. Een flink aantal afdelingen is dan 
bijna gehalveerd t.o.v. 2019. Een zekere 
schaalgrootte is cruciaal en benodigd om 
als afdeling taken als vervoer en lossen 
goed te kunnen blijven uitvoeren. Het is 
nu vaak al lastig om binnen de bestaande 
11 afdelingen voldoende vrijwilligers te 
vinden voor afdeling besturen en lossen 
en vervoer goed in te richten. En ook het 
onderhoud en het bij de tijd houden van 
het rollend materieel zal steeds lastiger 
worden zonder schaalgrootte. Als we de 
duivensport in stand willen houden zullen 
we dus actie moeten ondernemen.

Kiezen voor een beproefd concept
De laatste grote reorganisatie van de 
duivensport dateert van 1995. Toen 
heeft er bij de invoering van de Unieke 
Werkgebieden een consolidatie plaatsge-
vonden van de toenmalige 31 afdelingen 
naar 12 en meer recent naar de huidige 
11 afdelingen. Ter referentie; we hadden 
in 1995 nog 43.800 
leden. Nu, 29 jaar 
later hebben we nog 
steeds 11 afdelingen 
en “nog maar” 12.836 
leden. De huidige 11 
afdelingen hebben ons 
de afgelopen 29 jaar 
mooie duivensport ge-
boden en  organisato-
risch en financieel zijn 
de zaken op orde. De 
toenmalige bestuur-
ders hadden het in 
1995 juist gezien door 

te kiezen voor consolidatie en samenbun-
deling van krachten. 

In het hier en nu staan wij wederom voor 
dezelfde keuze. Niets doen zal betekenen 
dat een aantal afdelingen de komende ja-
ren in de problemen komt en dat er fusies 
langs natuurlijke weg gaan plaatsvinden 
wat een ongelijke lappendeken van afde-
lingen gaat opleveren. We kunnen beter 
de regie houden en actie ondernemen. 
Het dak repareren als de zon nog schijnt 
en niet als het al stortregent!

De Commissie Evaluatie Nationaal 
Vliegprogramma heeft een voorstel 
gemaakt hoe e.e.a. eruit zou kunnen zien. 
De Commissie heeft de huidige leden en 
coördinaten in beeld gebracht qua locatie 
en op basis van afstanden vervolgens 
gekeken wat een logische indeling zou 
kunnen zijn.  Het advies van de Commis-
sie is om toe te werken naar 5 afdelingen 
die ontstaan door samenvoeging van de 
huidige 11 bestaande afdelingen.

De nieuwe afdeling Zuidwest bestaat uit 
de afdelingen 1 en 2 en de onderkant van 
afdeling 5. Zuidoost omvat de huidige 
afdelingen 3 en 4 en de onderkant van af-
deling 8. De nieuwe afdeling west bestaat 
uit de bovenkant van afdeling 5, afdeling 
6 en een deel van afdeling 7. De nieuwe 
afdeling oost omvat de afdelingen 8 en 
9 en een stuk van afdeling 7. De nieuwe 
afdeling noord bestaat uit de afdelingen 
10 en 11. De indeling is zo gekozen dat 
ongeveer gelijke nieuwe afdelingen ont-
staan met een zo klein mogelijk verschil 
in afstanden. De exacte grenzen zullen 
nog vastgesteld worden maar in grote 
lijnen gaat het er zo uitzien. De nieuwe 
afdelingen hebben schaalgrootte en 
kunnen zo weer jaren vooruit. Ook het 
spel wordt aantrekkelijker. Vanaf 200 km 
kun je lossen in afdelingsverband en zo 
vele mooie grote concoursen organiseren 
met een goede spreiding.  (Zie de kaart 
hiernaast.)

De voordelen op een rijtje
De 5 nieuwe afdelingen vormen de basis 
van een toekomstbestendige duivensport. 
De afdelingen zijn robuust van omvang. 
Deze 5 afdelingen bieden nog jaren 
betaalbare, aantrekkelijke en zo eerlijk 
mogelijke duivensport. 

De voordelen zijn evident;
• Deze aanpak stelt de toekomst van de 

duivensport zeker; richting 2030 en 
daarna!

• We hebben maar 5 i.p.v. 11 afdelings-
besturen, 5 i.p.v. 11 lossingscommis-
sies en 5 i.p.v. 11 vervoercommissies 
nodig

• We hebben dus veel minder vrijwilli-
gers nodig

• Efficiënter, modern, duif vriendelijk en 
goedkoper vervoer mogelijk door inzet 
van het beste gezamenlijk rollend 
materieel

• Efficiënter vervoer is kostenbesparend 
voor de liefhebbers

• Veel minder lossingen op jaarbasis 
wat kosten bespaard en vlot lossen 
faciliteert

• Minder lossingen maakt de kans op 
kruislossingen kleiner en dat draagt bij 
aan duivenwelzijn

• We hebben minder losplaatsen nodig. 
Losplaatsen worden steeds schaarser 
in België en Frankrijk en de losplaat-
sen die we blijven gebruiken kunnen 
we voorzien van betere faciliteiten 
voor de duiven en hun begeleiders

• Grote afdeling lossingen vanaf 200 
km+ zorgen voor een betere spreiding 
van de duiven en dat draagt bij aan 
eerlijk spel en spelplezier

• Attractief spel op diverse niveaus; 

Mijmeringen Duivensport anno 2030 (3)                                                                                                            

 

Een organisatorisch toekomstperspectief voor de duivensport bekeken vanuit het 
perspectief van de liefhebbers  

Het probleem 
Om ook in 2030 nog te kunnen genieten van onze geliefde sport zullen we maatregelen 
moeten nemen om het vervoer en lossen van onze duiven zeker te stellen. Op dit moment 
hebben we in Nederland 11 afdelingen welke die cruciale taken invullen. Door het dalende 
ledental zullen steeds meer afdelingen onder een kritische grens zakken om de cruciale taken 
van vervoer en lossen goed uit te kunnen voeren in de toekomst. Ook het spelplezier zal 
afnemen door alsmaar kleinere afdelingen. Wat is er immers mooier dan met elkaar wekelijks 
in aantrekkelijke grote wedstrijden te strijden om de eer. Goed en betaalbaar vervoer en 
attractief spel in 2030 is voor alle liefhebbers van belang en een prioriteit.  
 
De NPO gaat op dit moment uit van de volgende prognose voor het ledental in 2030. 
 

 
 
Een dergelijke prognose kent altijd een aantal onzekerheden maar we zullen ergens rond de 
10.000 leden uitkomen in 2030. Een flink aantal afdelingen is dan bijna gehalveerd t.o.v. 2019. 
Een zekere schaalgrootte is cruciaal en benodigd om als afdeling taken als vervoer en lossen 
goed te kunnen blijven uitvoeren. Het is nu vaak al lastig om binnen de bestaande 11 
afdelingen voldoende vrijwilligers te vinden voor afdeling besturen en lossen en vervoer goed 
in te richten. En ook het onderhoud en het bij de tijd houden van het rollend materieel zal 

Ledental Ledental daling Prognose 

Afdeling 1-2-2019 1-2-2024 laatste 5 
jaar leden 2030

1 Zeeland ‘96 760 628 17% 519

2 Brabant 2000 1.374 998 27% 725

3 Oost-Brabant 1.418 1.048 26% 775

4 Limburg 1.407 1.034 27% 760

5 Zuid-Holland 2.318 1.894 18% 1.548

6 Noord-Holland 1.038 853 18% 701

7 Midden-Nederland 1.238 962 22% 748

8 Gelders Overijsselse Unie 2.005 1.614 20% 1.299

9 Oost Nederland 1.794 1.484 17% 1.228

10 Noord Oost Nederland 1.378 1.139 17% 941

11 Friesland ‘96 1.321 1.182 11% 1.058

Totaal 16.051 12.836 20% 10.300

 
 

steeds lastiger worden zonder schaalgrootte. Als we de duivensport in stand willen houden 
zullen we dus actie moeten ondernemen. 
 
Kiezen voor een beproefd concept 
De laatste grote reorganisatie van de duivensport dateert van 1995. Toen heeft er bij de 
invoering van de Unieke Werkgebieden een consolidatie plaatsgevonden van de toenmalige 
31 afdelingen naar 12 en meer recent naar de huidige 11 afdelingen. Ter referentie; we 
hadden in 1995 nog 43.800 leden. Nu, 29 jaar later hebben we nog steeds 11 afdelingen en 
“nog maar” 12.836 leden. De huidige 11 afdelingen hebben ons de afgelopen 29 jaar mooie 
duivensport geboden en  organisatorisch en financieel zijn de zaken op orde. De toenmalige 
bestuurders hadden het in 1995 juist gezien door te kiezen voor consolidatie en 
samenbundeling van krachten.  
 
In het hier en nu staan wij wederom voor dezelfde keuze. Niets doen zal betekenen dat een 
aantal afdelingen de komende jaren in de problemen komt en dat er fusies langs natuurlijke 
weg gaan plaatsvinden wat een ongelijke lappendeken van afdelingen gaat opleveren. We 
kunnen beter de regie houden en actie ondernemen. Het dak repareren als de zon nog schijnt 
en niet als het al stortregent! 
 
De Commissie Evaluatie Nationaal Vliegprogramma heeft een voorstel gemaakt hoe e.e.a. 
eruit zou kunnen zien. De Commissie heeft de huidige leden en coördinaten in beeld gebracht 
qua locatie en op basis van afstanden vervolgens gekeken wat een logische indeling zou 
kunnen zijn.  Het advies van de Commissie is om toe te werken naar 5 afdelingen die ontstaan 
door samenvoeging van de huidige 11 bestaande afdelingen. 
 

 
 
De nieuwe afdeling Zuidwest bestaat uit de afdelingen 1 en 2 en de onderkant van afdeling 5. 
Zuidoost omvat de huidige afdelingen 3 en 4 en de onderkant van afdeling 8. De nieuwe 
afdeling west bestaat uit de bovenkant van afdeling 5, afdeling 6 en een deel van afdeling 7. 
De nieuwe afdeling oost omvat de afdelingen 8 en 9 en een stuk van afdeling 7. De nieuwe 
afdeling noord bestaat uit de afdelingen 10 en 11. De indeling is zo gekozen dat ongeveer 
gelijke nieuwe afdelingen ontstaan met een zo klein mogelijk verschil in afstanden. De exacte 
grenzen zullen nog vastgesteld worden maar in grote lijnen gaat het er zo uitzien. De nieuwe 
afdelingen hebben schaalgrootte en kunnen zo weer jaren vooruit. Ook het spel wordt 

Prognose

Nieuwe afdeling Leden 2030 Coordinaten

1 Zuidwest 1.800 1.350
2 Zuidoost 1.800 1.350
3 West 2.300 1.725
4 Oost 2.400 1.800
5 Noord 2.000 1.500

10.300 7.725
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Marathon op afdeling, semi-nationaal 
en nationaal niveau, Dagfond in de 
Dagfond vlieggebieden, afdeling en 
semi-nationaal niveau, Vitesse en 
Midfond afstanden oud en jong in de 
vlieggebieden en afdeling. En uiteraard 
spel in de eigen vereniging of inkorf-
centrum

• De 5 afdelingen zijn onderling beter 
vergelijkbaar in aantal leden en om-
vang dan de huidige 11 en dat bevor-
dert eerlijk spel voor kampioenschap-
pen, Olympiade en WBP 

• Attractief en eerlijk spel is van belang 
voor de toekomst van de duivensport 
voor zowel bestaande als nieuwe 
leden

• En “last but not least” er zijn veel 
meer grote concoursen die een uitda-
ging zijn om te winnen

De voordelen zijn dus legio. De herin-
deling stelt de duivensport zeker in de 
toekomst en speltechnisch is het ook een 
flinke stap voorwaarts. De afdelingen zijn 
en blijven opgebouwd uit vlieggebieden 
zoals we die nu kennen voor de kortere 
afstanden en de dagfond. De vlieggebie-

den blijven zoveel mogelijk ongewijzigd. 
Daar waar het door samenvoegen van af-
delingen zinvol is zullen we op de huidige 
grenzen van de afdelingen kijken wat de 
optimale  vlieggebieden zijn.

De NPO Ledenraad steunt de herindeling 
van Nederland. Afdelingen is gevraagd 
met elkaar in gesprek te gaan en de her-
indeling voor te bereiden. Uiteraard komt 
er het een en ander kijken bij een herin-
deling. Hoe worden de nieuwe grenzen 
exact getrokken, hoe wordt e.e.a. finan-
cieel geregeld, statuten moeten worden 
aangepast etc. Allemaal zaken die zijn te 
overzien en op te lossen zijn. 

Wat betreft financiën heeft het NPO 
Bestuur op de najaar NPO Ledenraad van 
2023 de spelregels aangegeven en die 
zijn als volgt;
- Het gezamenlijke vermogen van de 

huidige 11 afdelingen is gelijk aan dat 
van de nieuwe 5 afdelingen

- Er wordt niet bijgestort en ook niet 
uitgekeerd

- Als een huidige afdeling in zijn geheel 
overgaat naar de nieuwe afdeling dan 

gaat het vermogen in zijn geheel mee
- Als een gedeelte van een huidige 

afdeling overgaat dan vindt er een 
verdeling plaats naar rato van het 
ledental wat overgaat

- Mocht de ene afdeling wat meer 
vermogen inbrengen dan een andere 
afdeling in een fusie dan is dat maar zo

- Mocht er verschil van mening ontstaan 
over een verdeling dan is het NPO 
bestuur de arbiter. Besluiten van het 
NPO Bestuur zijn bindend. 

Hoe grenzen van de nieuwe afdelingen en 
of vlieggebieden precies worden inge-
vuld is ook aan de afdelingen om over te 
beslissen. Ook hier geldt dat het NPO Be-
stuur bij verschil van mening de arbiter is 
en een bindend besluit neemt. 

Het uitgangspunt is dat afdelingen er 
zoveel mogelijk onderling uitkomen en 
het NPO Bestuur kan als onafhankelijk 
arbiter bindend knopen door hakken waar 
dat nodig mocht zijn. Dit om de gang erin 
te houden. De nieuwe herindeling zou 
met deze aanpak met ingang van seizoen 
2026 een feit moeten en kunnen zijn. 

Bestuursmodel nieuwe afdelingen
We kunnen de herindeling ook aangrijpen 
om de verenigingen en liefhebbers meer 
te betrekken bij bestuurszaken en spel-
technische zaken. Zoals al aangegeven 
blijven de vlieggebieden met minimaal 
150 leden de basis. Deze vlieggebieden 
zouden tezamen de afdeling leden-
raad kunnen vormen. Bijvoorbeeld elk 
vlieggebied heeft 2 afgevaardigden in 
de afdeling ledenraad. Het voordeel 
van deze structuur is dat vlieggebieden 
dicht bij huis met hun buur verenigingen 
kunnen vergaderen en vervolgens als 
vlieggebied hun standpunten kunnen in-
brengen op de afdeling vergadering en bij 
voldoende steun op de NPO Ledenraad. 
Door dicht bij huis te vergaderen betrek 
je verenigingen en leden beter bij beleid 
en besluitvorming. Bij de oprichting van 
de nieuwe afdelingen kunnen we deze 
structuur reglementair vastleggen.

Samenvattend
Het belang van de liefhebbers bij dit alles 
is duidelijk. Liefhebbers moeten ook in 
2030 kunnen rekenen op een goede in-
frastructuur die de duivensport mogelijk 
blijft maken. Goed en betaalbaar vervoer 
en aantrekkelijk spel is waar het uiteinde-
lijk om draait. De herindeling is bedoeld 
om dat te zekeren. Vanzelf zal de herinde-
ling niet gaan maar de plannen liggen er 
en nu is het een kwestie van uitvoeren.
  
Gerard van de Aast

 
 

aantrekkelijker. Vanaf 200 km kun je lossen in afdelingsverband en zo vele mooie grote 
concoursen organiseren met een goede spreiding.   
 

 
 
 
 

 
De voordelen op een rijtje 
De 5 nieuwe afdelingen vormen de basis van een toekomstbestendige duivensport. De 
afdelingen zijn robuust van omvang. Deze 5 afdelingen bieden nog jaren betaalbare, 
aantrekkelijke en zo eerlijk mogelijke duivensport.  
De voordelen zijn evident; 
 Deze aanpak stelt de toekomst van de duivensport zeker; richting 2030 en daarna! 

Zo gaat de indeling van Nederland eruit zien met ingang van 2026 
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ATTRACTIEF EN EERLIJK SPEL

MIJMERINGEN DUIVENSPORT 
ANNO 2030 (4)

Cruciaal onderdeel van de sportbeleving 
van huidige en aspirant leden is dat de 
duivensport aantrekkelijk en zo eerlijk 
mogelijk is. Dat realiseren is om te be-
ginnen geen gemakkelijke opgave. Er zijn 
nu eenmaal verschillen in de duivensport 
zoals windrichting tijdens de vlucht, aantal 
duiven waarmee gespeeld wordt en er zijn 
hobbyisten en (semi) professionals. En 
we spelen allemaal in dezelfde wedstrijd. 
Om daar een systeem bij te bedenken wat 
enerzijds aantrekkelijk en zo eerlijk moge-
lijk is valt niet mee en geen enkel systeem 
zal onder alle omstandigheden perfect 
zijn. Maar ervaring leert ons dat we een 
heel eind kunnen komen. Overigens durf 
ik de stelling ook wel aan dat attractief en 
eerlijk hand in hand gaan. Als een systeem 
als eerlijk of zo eerlijk mogelijk wordt 
ervaren zal het ook attractief zijn. Laten 
we een aantal basis principes eens langs 
lopen die het mogelijk maken attractief en 
zo eerlijk mogelijk spel te bieden. 

Gelijke vlieggebieden 
Om prestaties te kunnen vergelijken heb 
je landelijk en per afdeling gelijke vlieg-
gebieden nodig. We hebben dat ingevuld 
door voor de V/M/J/N vluchten vlieg-
gebieden in te stellen met minimaal 150 
leden. Voor de dagfond ligt dat aantal 
rond de 500+ leden. En voor de marathon 
nemen we de Sector uitslagen. Op deze 
manier kun je landelijk en in de afdeling 
prestaties met elkaar vergelijken. Is dat 
systeem nog te verbeteren? Uiteraard 
is dat zo en het Uitslagen Dashboard is 
mede bedoeld om dat te realiseren. In het 
Uitslagen Dashboard staan straks elke 
week alle vlieggebieden van heel Neder-
land overzichtelijk bij elkaar op 1 pagina 
en kunnen we ze elke week heel eenvou-
dig vergelijken. Wellicht dat een bepaald 
vlieggebied wat groter moet worden 
omdat bijvoorbeeld de deelname harder 
terugloopt op de laatste M en J vluchten 
dan het gemiddelde. Meten is weten en er 
zal snel draagvlak ontstaan om correcties 
toe te passen waar nodigt als de transpa-
rantie en het inzicht er is. Feiten spreken 
immers voor zich. 

Na de herindeling van de afdelingen 
hebben we 5 nieuwe afdelingen van 
ongeveer gelijke omvang. Dat is weer van 
belang voor eerlijke Olympiade en WBP 
competities waar door de FCI coëfficiën-
ten voor worden berekend met deelname 
als deelgetal. Wat deze nieuwe 5 grotere 
afdelingen ook bieden is vanaf 200 km 
grote mooie afdelingsconcoursen welke 
een uitdaging zijn om te winnen. En op een 
vlucht gaan we voor de afdeling en vlieg-

gebieden uitslagen maken van de snelste 
duif en beste hokprestatie of Grootmees-
ter en zo gaan we attractief en eerlijk spel 
combineren. 

Komt de kleinere liefhebber er nog aan te 
pas?
“Bij eerlijk spel is de definitie van succes 
cruciaal. Als succes enkel wordt gedefini-
eerd als de eerste spelen in een groot con-
cours dan kan de strijd tussen hobbyist en 
professional snel in het nadeel uitvallen 
van de hobbyist. Als het bijvoorbeeld gaat 
om de beste hokprestatie (Grootmeester) 
of het aangewezen kampioenschap dan 
ligt het alweer een stuk genuanceerder. 
We zullen succes moeten herijken op een 
manier waarbij ook de hobbymatige dui-
venhouder een kans heeft zich te onder-
scheiden.”

Bovenstaande passage komt uit het Eerlijk 
spel voorstel wat in 2022 is aangenomen 
door de NPO Ledenraad. Met zoveel woor-
den wordt aangegeven dat we succes bre-
der moeten trekken dan alleen het winnen 
van kopprijzen. En dat hebben we vervol-
gens ook gedaan. Bij elke uitslag wordt 
nu ook de Grootmeester uitslag getoond. 
De Grootmeester uitslag geeft aan welk 
hok als team het beste heeft gepresteerd. 
Op zich is het Grootmeester systeem niet 
nieuw. De NPO hokkampioenschappen 
worden al jaren op deze wijze berekend en 
ook het Spoor der Kampioenen besteed al 
jaren aandacht aan de beste hokprestatie 
in de Grootmeester competitie. Wat nieuw 
is dat we het direct en meer prominent in 
beeld brengen per vlucht en per spel-
niveau. De ervaring leert dat zowel de 
grotere als ook de kleine(re) liefhebber 
zich positief kan onderscheiden in de 
Grootmeester uitslag. Prima, en zonder de 
reguliere uitslag van snelste duif tekort te 
doen is de Hokprestatie of Grootmeester 
uitslag een goede aanvulling.

De spelregels van de Grootmeester uitslag 
zijn simpel. Het totaal aantal behaalde 
punten van de duiven in de uitslag wordt 
gedeeld door het aantal ingekorfde duiven 
met een minimum van 8 en 4 op respec-
tievelijk de V/M/J en E/A vluchten. Wil je 
niet met al je ingekorfde duiven deelne-
men aan een vlucht? Geen probleem want 
je kunt een deel of al je duiven meegeven 
als invliegduif. En om de Grootmeester 
titel te winnen moet je net als in de regu-
liere uitslag een topprestatie leveren. Niet 
met 1 of een paar duiven maar met je hele 
team. En in relatief korte tijd kunnen we 
constateren dat het Grootmeesterschap 
leeft en wordt gewaardeerd. In de presen-

tatie van de Grootmeester uitslagen valt 
nog wel wat te verbeteren. Dit kunnen 
we meenemen in het nieuwe Uitslagen 
Dashboard. 

Klopt dit alles nu in de praktijk? In de 
bijgevoegde analyses van een aantal 
vluchten zien we het volgende. In de 
eerste analyse van de vluchten M19 en 
E21 zien we dat het loont om met meer 
duiven te spelen als je een kopprijs wilt 
winnen. De gemiddelde deelname per 
liefhebber op M19 is 24 duiven en de top 
10 van de afdelingsuitslagen speelt met 
gemiddeld 52 duiven. Op E21 zijn deze 
getallen respectievelijk 12 en 33. Op zich 
geen verrassende uitkomst want meer 
duiven inkorven betekend meer kans op 
een vroege prijs. 

Dan de Grootmeester uitslag op de vluch-
ten V23 en M24. Daar is de gemiddelde 
deelname 15 duiven op V23 en de top 10 
in de Grootmeester uitslag speelt met 17 
duiven. Op M24 zijn deze getallen respec-
tievelijk 14 en 19. Dat ligt dus veel dichter 
bij elkaar. En hoe dichter gemiddelde deel-
name en de top bij elkaar liggen hoe beter 
en eerlijker. Overigens is het dus ook niet 
zo dat, zoals wel eens wordt beweerd, de 
Grootmeester uitslag wordt gedomineerd 
door liefhebbers welke spelen met weinig 
duiven.

Is aanpassen van deelname maxima een 
oplossing
De NPO Ledenraad heeft als onderdeel 
van het besluit over Eerlijk spel en Kampi-
oenschappen een deelname maximum van 
150 oude duiven vastgesteld. Bij de jonge 
duiven en Natour ligt dit maximum op 250. 
De gedachte achter deze maxima is om 
excessen te voorkomen zodat een liefheb-
ber bijvoorbeeld niet met 1.000 of meer 
duiven kan deelnemen aan een vlucht. De 
analyse van M19, E21, V23 en M24 laat 
zien dat het maximum van 150 vele malen 
hoger is dan de gemiddelde deelname van 
respectievelijk 24,  12, 15 en 14. Zo bezien 
is er ruimte om de maxima neerwaarts bij 
te stellen om zo het spel eerlijker te ma-
ken. Anderzijds zal een eventuele aanpas-
sing drastisch van aard dienen te zijn om 
effect te sorteren. Een beetje aanpassen of 
zelfs halveren gaat geen verschil maken. 
De vraag is of een drastische aanpassing 
de sportbeleving van de grote(re) liefheb-
ber niet teveel aantast. Grote en kleine 
liefhebbers beoefenen samen de duivens-
port  en we hebben iedereen, groot en 
klein, nodig. Het NPO Bestuur kiest dus 
niet voor het aanpassen van de deelname 
maxima. 
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Samenvattend richting 2030
Het NPO spelbeleid rust op 3 pijlers; 
Attractief, zo eerlijk mogelijk en leven 
en laten leven. Attractief spel krijgen 
we in de 5 nieuwe afdelingen met mooie 
grote concoursen welke een uitdaging 
zijn om te winnen. En elke week kunnen 
de liefhebbers zich onderscheiden in 
twee competities; snelste duif en beste 
hokprestatie en dat alles in afdeling en 
in de vlieggebieden. Volop kans om je als 
liefhebber te onderscheiden en te genie-
ten van mooie duivensport.  

Zo eerlijk mogelijk realiseren we door 
afdelingen en vlieggebieden van gelijke 
omvang en de Grootmeester uitslag naast 

de snelste duif uitslag. Gelijke omvang van 
afdelingen en vlieggebieden maakt dat we 
uitslagen en daarmee ook de kampioen-
schappen landelijk en regionaal kunnen 
vergelijken. De Grootmeester uitslag is 
door de opzet eerlijk voor alle liefhebbers, 
groot of klein. Wat telt is de beste hokpres-
tatie wat naast de snelste duif een extra 
mogelijkheid is je te onderscheiden.

Leven en laten leven is ook essentieel. 
De ene liefhebber speelt met de kleine 
korf, een andere liefhebber graag met wat 
meer duiven. We hebben hobbyisten en 
(semi) professionals en de beleving van 
de duivensport verschilt per liefhebber. 
Maar we hebben elkaar allemaal nodig. 

Dus respecteer elkaar en werk samen 
aan een toekomstbestendige duivensport.

Het NPO Bestuur vertrouwt erop dat we 
met deze aanpak attractief en zo eerlijk 
mogelijk spel kunnen aanbieden voor be-
staande en aspirant leden nu en richting 
2030. En de NPO Ledenraad denkt er ook 
zo over. In de najaar NPO ledenraad in 
november 2023 zijn de voorstellen voor 
eerlijk spel en kampioenschappen, zoals 
deze beschreven zijn in deze notitie, una-
niem aangenomen. En zo valt er weer een 
puzzelstukje op zijn plaats richting een 
toekomstbestendige duivensport in 2030.

Gerard van de Aast

4 
 

 

Deelname analyse M19 en E21

Vlucht M19 
A B C D E F G H I

Afd Duiven Deeln. Leden Deelname % Duif/Dln Top 10 Top 25 nLief 25 nLief 25
1 9.096 373 642 58% 24 45 43 1 4%
2 15.937 644 1092 59% 25 36 35 11 44%
3 14.057 632 1128 56% 22 42 39 8 32%
4 13.841 600 1092 55% 23 25 33 11 44%
5 34.317 1.161 1958 59% 30 46 52 6 24%
6 12.992 523 894 59% 25 38 36 9 36%
7 12.319 524 990 53% 24 63 54 1 4%
8 21.593 937 1682 56% 23 30 38 8 32%
9 19.066 906 1508 60% 21 55 48 3 12%

10 16.036 718 1165 62% 22 150 113 1 4%
11 17.981 743 1191 62% 24 43 45 4 1%

Totaal 187.235 7.761 13342 58% 24 52 49 63 23%

Vlucht E21
A B C D E F G H I

Afd Duiven Deeln. Leden Deelname% Duif/Dln Top 10 Top 25 <= 25 <=25 %
1 3.424 245 642 38% 14 20 20 8 32%
2 5.327 412 1092 38% 13 21 18 14 56%
3 4.069 314 1128 28% 13 33 33 5 20%
4 3.249 254 1092 23% 13 27 27 10 40%
5 10.397 681 1958 35% 15 42 47 9 36%
6 4.883 322 894 36% 15 14 19 5 20%
7 3.493 334 990 34% 10 70 65 3 12%
8 5.235 520 1682 31% 10 20 20 7 28%
9 4.425 490 1508 32% 9 20 17 4 16%

10 4.459 417 1165 36% 11 69 66 5 20%
11 5.703 489 1191 41% 12 24 20 13 52%

Totaal 54.664 4.478 13342 34% 12 33 32 83 30%

Leeswijzer
Kolom A Totaal aantal duiven in concours Kolom B Totaal aantal deelnemers
Kolom C Aantal leden per afdeling Kolom D Deelname leden in %
Kolom E Gemiddeld aantal duiven per deelnemer (A/B) Kolom F Gemiddeld aantal duiven top 10 winnaars
Kolom G Gemiddeld aantal duiven top 25 winnaars
Kolom H Aantal duiven van liefhebbers in de Top 25 welke spelen met een aantal duiven kleiner of gelijk aan het gemiddelde
Kolom I Als Kolom H nu uitgedrukt in percentages
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Deelname analyse Grootmeester V23 en M24

Vlucht V23
A B C D E F G H I

Afd Duiven Deeln. Leden Deelname % Duif/Dln Top 10 Top 25 nLief 25 nLief 25
1 5.075 315 642 49% 16 16 15 15 60%
2 9.179 604 1092 55% 15 16 17 12 48%
3 9.081 562 1128 50% 16 21 20 13 52%
6 6.797 431 894 48% 16 17 16 14 56%
7 7.274 461 990 47% 16 17 21 11 44%
8 10.876 777 1682 46% 14 21 17 8 32%
9 10.897 800 1508 53% 14 15 16 18 72%

10 8.931 637 1165 55% 14 15 16 14 56%
Totaal 68.110 4.587 9101 50% 15 17 17 105 53%

Vlucht M24
A B C D E F G H I

Afd Duiven Deeln. Leden Deelname% Duif/Dln Top 10 Top 25 <= 25 <=25 %
1 4.670 291 642 45% 16 13 16 17 68%
2 7.126 503 1092 46% 14 16 14 15 60%
3 5.200 408 1128 36% 13 23 20 10 40%
5 12.537 805 1958 41% 16 17 17 13 52%
6 6.227 393 894 44% 16 20 17 12 48%
7 6.818 442 990 45% 15 22 23 9 36%
8 9.507 716 1682 43% 13 15 17 9 36%
9 8.973 688 1508 46% 13 17 20 8 32%

10 7.576 537 1165 46% 14 23 20 9 36%
11 8.536 592 1191 50% 14 20 17 13 52%

Totaal 77.170 5.375 13342 40% 14 19 18 115 46%

V23+M24 15 18 18 49%

Leeswijzer
Kolom A Totaal aantal duiven in concours Kolom B Totaal aantal deelnemers
Kolom C Aantal leden per afdeling Kolom D Deelname leden in %
Kolom E Gemiddeld aantal duiven per deelnemer (A/B) Kolom F Gemiddeld aantal duiven top 10 winnaars
Kolom G Gemiddeld aantal duiven top 25 winnaars
Kolom H Aantal duiven van liefhebbers in de Top 25 welke spelen met een aantal duiven kleiner of gelijk aan het gemiddelde
Kolom I Als Kolom H nu uitgedrukt in percentages

MIJMERINGEN



NATUURLIJKE  VOEDINGSSUPPLEMENTEN VOOR DUIVEN

DHP CULTURA
HOLLAND

  Geadviseerd 

  door kenners

Gerard en Bas 
Verkerk 

VERKERK MULTI 
POWER MIX

 

Complete mineralenmix 
aangevuld met hoogwaardige 
zaden welke in overleg met 

Gerard en Bas Verkerk is 
samengesteld.

V-POWER
 

Gemalen pinda’s, noten, 
vette zaden, schapenvet en 
kaaskorrels. Verkrijgbaar in 

emmers van 
2.5 en 5 ltr.

DHP MIX
 

Met Oregano en speciaal 
voor duiven ontwikkelde 

hoogwaardige Eiwitkorrels.

DETOX MIX
 

Detox Kruidenmix variatie van kruiden 
die het lichaam ondersteunen bij de 
reinigende werking van de lever en 
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KOOPMAN 
VARIAMIX

 

Onovertroffen in Kwaliteit met o.a. 
div. noten soorten w.o. pecannoten, 

perillazaad, oregano, gistkorrels, 
eiwitkorrels enz.

BRONCHOVITAL
 

Uitgebreide Bio Kruidenelixer 
ter ondersteuning van de 
luchtwegen. Geeft mooie 

rustige en roze kelen.
 Verkrijgbaar in 500 

en 1000 ml.

DARBA
 

Unieke samenstelling van 
gefermenteerde kruiden, ter 

ondersteuning voor de algehele 
gezondheid, weerstand tegen 
ziektes en het verlagen van de 

Ph waarde.

PROTEC
 

Preventieve ondersteunende 
aanpak tegen Trichomonas, 
keel- en krop aandoeningen 
en luchtweg aandoeningen.

Verkrijgbaar in 250 en 500 ml.

COLINOL PLUS
 

Ondersteund de spijs-
vertering en het 

darmgestel bij dunne 
mest en coliachtige 

problemen.

BCK
 

Combinatie van Bio 
Natuurkruiden ter ondersteuning 

van de gezondheid, forme, 
weerstand en ondersteuning 

voor na de vluchten.

Wagenmakerstraat 26 1991 JA Velserbroek 

tel +31 23 5371285   info@dhpcultura.com
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De basisvereniging wordt door veel lief-
hebbers ervaren als een van de hoekste-
nen van de duivensport. Het spelplezier 
en de gezelligheid in de club tijdens het 
seizoen en vaak ook daarbuiten is voor 
veel liefhebbers belangrijk. Wat dat 
betreft is de duivensport niet anders dan 
andere sporten. Naast het beoefenen van 
de sport is het sociale aspect in de club 
een belangrijk onderdeel van de sportbe-
leving. 

De meeste basisverenigingen hebben 
hun zaakjes goed op orde en ze zijn in 
staat om in te spelen op veranderende 
omstandigheden. Zo is in 2020 en 2021 de 
implementatie van de coronaprotocollen 
in de verenigingen vlot en voortvarend 
opgepakt en met succes. Daar waar de 
last van de werkzaamheden te groot 
wordt zie je fusies van verenigingen. 
Onvoldoende vrijwilligers en of te weinig 
inkorvende leden zijn meestal de redenen 
om te fuseren met buur verenigingen. 
Uitzonderingen daargelaten gebeuren 
deze fusies meestal geruisloos en langs 
de natuurlijke weg. Niet zelden ervaren 
liefhebbers meer plezier in de duivens-
port na samengaan van verenigingen. 
Als verenigingen te klein worden komt 
dat het spelplezier en de sportbeleving 
meestal niet ten goede.

Het huidige minimum aantal inkorvende 
leden is vijf per vlucht. Of ingekorfde 
duiven worden opgehaald of aangevoerd 
moeten worden, verschilt per vlucht en 
per Afdeling. De Nationale inkorfcentra 
(NIC’s) zijn te vergelijken met de basis-
verenigingen. Ze vervullen vaak een 
regionale rol voor de Nationale en Sector 
concoursen en in de praktijk hebben de 
meeste liefhebbers een vast NIC waar ze 
hun duiven inkorven voor die vluchten. 

Kleine verenigingen kunnen kwetsbaar 
zijn wat betreft mogelijke onregelmatig-
heden. Dat zal extra aandacht vragen van 
de NPO en de Afdelingen. De NPO Cloud 
controleert elke vlucht  of de ingekorfde 
duiven op naam staan van de deelnemer 
en een geldige PMV enting hebben. Ook 
wordt er gecontroleerd op fraude indi-
caties. Dat alles is een geautomatiseerd 
proces waarbij alle verenigingen, groot of 
klein, worden gecontroleerd. 

Begin 2024 waren er 460 verenigingen in 
Nederland. Het aantal leden per vereni-
ging varieert tussen circa 15 en 75 leden 
en het gemiddelde ligt op 28 leden. De 

ontwikkeling van het aantal verenigingen 
volgt de ontwikkeling van het ledenaantal 
vrij precies. De prognose van het ledental 
in 2030 komt uit op 10.300 leden wat zou 
betekenen dat we in 2030 nog circa 370 
verenigingen hebben grofweg verdeeld 
over 5 identieke afdelingen oftewel 70-75 
verenigingen per afdeling. Uiteraard zijn 
er bij een dergelijke prognose altijd on-
zekerheden maar bovenstaande getallen 
schetsen een beeld hoe de duivensport er 
gaat uitzien in 2030.

Zijn er alternatieven?

Grofweg zijn er twee fundamenteel ver-
schillende keuzes. Je kiest, zoals nu, voor 
de basisvereniging als een van de hoek-
stenen van de duivensport met alle taken 
die daarbij horen of je gaat naar (betaalde) 
regionale inkorfcentra. Hoewel niet iden-
tiek heeft dat laatste model overeenkom-
sten met het Belgische systeem. In België 
gaat en ging de daling van het aantal 
leden overigens sneller dan in Nederland 
en is het spelen met duiven ook een stuk 
duurder. Dus dat roept meteen al de vraag 
op of het alternatief wel zo aantrekkelijk is.
De te maken keuze hangt voor een 
belangrijk deel af van de inschatting 
wat het betekent voor de toekomst van 
de duivensport. We hebben immers te 
maken met een krimpend ledenaantal. 
Gelet de leeftijdsopbouw van het ledenbe-
stand zet de krimp nog een aantal jaren 
door. Het gaat dus om de vraag of het 
kleiner maken van het takenpakket van 
basisverenigingen en de overgang naar 
(betaalde) regionale inkorfcentra de leden 
teruggang kan stoppen of dat het een 
betere oplossing is voor een toekomstige 
situatie met minder leden. 
Echter we zien nu al dat bij fusies van 
verenigingen sommige leden niet over-
gaan naar de nieuwe vereniging maar 
stoppen. Hetzelfde effect zal optreden 
als liefhebbers gedwongen worden in te 
korven in regionale inkorfcentra. Ook zul-
len de kosten van het spelen met duiven 
hoger worden bij (betaalde) regionale 
inkorfcentra door extra reiskosten en 
hogere inkorf kosten. Ook is het niet zeker 
dat gezien het alom tekort aan personeel 
het mogelijk zal zijn voor de regionale 
inkorfcentra voldoende betaalde krachten 
te vinden. Regionale inkorfcentra zijn dus 
niet antwoord. 

De eerder geschetste ontwikkeling van 
fusies van verenigingen langs natuurlijke 
weg met behoud van het huidige taken-
pakket resulteert in grotere basisvereni-

gingen die in de toekomst veel meer een 
regionale rol hebben ten opzichte van de 
nu meestal plaatselijke rol. Deze aanpak 
is beter.

NPO-beleid t.a.v. de basisverenigingen:

Aangezien voor veel liefhebbers spel 
en sociale contacten in de club centraal 
staan blijven we op de huidige koers. Ver-
enigingen zijn een belangrijke hoeksteen 
van de duivensport met alle taken die 
daarbij horen. 
Samengevat:
• De NPO ziet de basisvereniging als een 

van de hoekstenen van de duivensport.
• Uitgangspunt is dat een basisvereni-

ging in stand blijft zo lang als ze le-
vensvatbaar is, voldoet aan de regels 
en spelplezier biedt aan haar leden.

• De NPO en Afdelingen dienen te-
rughoudend te zijn wat betreft het 
opleggen van steeds meer eisen aan 
verenigingen. 

• Ontlast verenigingen waar mogelijk 
door automatisering zoals bij het op 
naam zetten van duiven, het afschaf-
fen van de hoklijsten, automatische 
controle of duiven op naam staan en 
een geldige PMV enting hebben en on-
dersteuning van nieuwe werk bespa-
rende mogelijkheden zoals real-time 
inkorven, automatisch melden en thuis 
afslaan. 

• Ondersteun basisverenigingen met 
promotiematerialen en oplossingen 
voor het lokaal werven van leden zoals 
al succesvol toegepast bij de mediakit 
voor de Olympiade.

• Ondersteun basisverenigingen met 
positieve landelijke PR-inspanningen 
als onderdeel van de NPO communica-
tie strategie.

• Ondersteun basisverenigingen op 
ECS-gebied door goede voorlichting.

De conclusie is dat een beleid waarbij 
verenigingen in stand blijven zolang ze 
levensvatbaar zijn en spelplezier bieden 
aan hun leden de beste keuze is. Vereni-
gingen die te klein worden zullen langs 
natuurlijke weg gaan fuseren met buur 
verenigingen en op deze manier hun 
leden spelplezier blijven bieden. 

Gerard van de Aast

DE ROL VAN BASISVERENIGING IN DE DUIVENSPORT

MIJMERINGEN DUIVENSPORT 
ANNO 2030 (5)
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KWEEKHOK 

ORIGINELE DUIVEN 
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- Jan Hooymans

- C. & G. Koopman

- J. & F. Hendriks 
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- H. & E.J. Eijerkamp 

- Gebr. Scheele 
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Jan Hooymans

Info: Team GPS - info@gps-auctions.com - +31 416-666727 - +31 6-23916026 
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GROEI VAN DE DUIVENSPORT

MIJMERINGEN DUIVENSPORT 
ANNO 2030 (6)

De duivensport zit in een lastige positie. 
Door vergrijzing en te weinig aanvulling 
zien we een gestage afname van het 
aantal actieve liefhebbers. De gemiddelde 
leeftijd van onze  liefhebbers is 61 jaar 
en 20% van de leden is ouder dan 75 
jaar.  Aanwas van nieuwe leden gebeurt 
maar mondjesmaat, maar ze zijn er wel. 
In de afgelopen maanden hebben zich 68 
echt “nieuwe” leden aangemeld en dat is 
hoopvol. De duivensport is een veelei-
sende hobby. Tijdbeslag, kosten en (on)
mogelijkheden om duiven te houden zijn 
hiervoor in belangrijke mate verantwoor-
delijk. Als de huidige trend zich doorzet 
daalt het aantal liefhebbers naar rond 
10.000 leden in 2030. En dat zal al een 
flinke opgave zijn!

Het is duidelijk dat het stoppen van de 
ledenteruggang een formidabele opgave 
is zonder eenvoudige antwoorden. De 
eerste prioriteit is het vermijden van 
interne conflicten welke onevenredig veel 
energie en aandacht kosten. Alle energie 
en tijd die daar in gaat zitten kunnen we 
niet besteden aan het ontwikkelen en het 
laten groeien van de sport. De organisa-
ties op landelijk, afdeling en vereniging 
niveau soepel draaiende houden is dus 
een doel op zich.
Het veeleisende karakter van de duivens-
port kan een serieus obstakel zijn voor 
zowel behoud als aanwas van leden. Het 
tijdsbeslag en de niet geringe kosten zijn 
voor velen een  hobbel. Het vormen van 
combinaties kan een antwoord zijn op het 
veeleisende karakter van de duivensport. 
Meer handen maken immers lichter werk.  
Uiteraard beleven liefhebbers op hun 
eigen manier en intensiteit hun hobby. De 
een is pas tevreden met topuitslagen, de 
ander benadert het relaxter. Ondanks dit 
verschil in beleving is een ‘lightversie’ 
van duiven houden niet voor handen. 
Als je vist kun je besluiten wanneer 
en hoe vaak je gaat vissen maar onze 
duiven vragen elke dag aandacht.  Hierin 
onderscheidt de duivensport zich van 
vele andere sporten. Anderzijds is de 
dagelijkse omgang met onze duiven voor 
veel liefhebbers juist wat de duivensport 
zo aantrekkelijk maakt. Het is niet voor 
iedereen weggelegd maar diegenen die 
de duivensport beoefenen genieten ervan 
en dat moeten we duidelijk maken aan 
de buitenwacht. De nieuwe communica-
tie strategie van de NPO die binnenkort 
bekend wordt gemaakt zal een belang-
rijke rol spelen bij de promotie van de 
duivensport. 

Om het groeivraagstuk verder te analyse-
ren is het opgesplitst in drie vragen:
1. Hoe houden we liefhebbers zo lang 

mogelijk aan boord?
2. Welke initiatieven zijn kansrijk om 

nieuwe leden te werven?
3. Hoe ziet een gezonde duivensport 

eruit met minder leden dan nu?

1. Hoe houden we liefhebbers zo lang 

mogelijk aan boord?

Waar duivensport al een veeleisende hob-
by is moeten we ervoor waken de eisen en 
kosten niet nog verder op te schroeven. 
De lijst van zaken welke contraproduc-
tief zijn en toch langs zijn gekomen in 
de afgelopen jaren, is lang. Overladen 
vliegprogramma’s, dreigende ECS-ver-
vangingskosten, onvoldoende aandacht 
voor eerlijk spel en alsmaar meer eisen 
aan verenigingen zijn zomaar een paar 
voorbeelden van hoe het niet moet. 

Gezonde verenigingen en het sociale 
gebeuren in de vereniging is het ce-
ment wat veel  liefhebbers bindt aan de 
duivensport. In een vorige Mijmeringen 
in deze reeks is uitgebreid ingegaan op 
de rol van de vereniging. Eerlijk Spel 
moet ook op orde zijn. Het is immers 
demotiverend om elke week bij voorbaat 
kansloos te zijn tegen liefhebbers die met 
veel duiven spelen en of de duivensport 
(semi)professioneel beoefenen. Zo eerlijk 
mogelijk spel is wel degelijk mogelijk en 
in een eerdere Mijmeringen in deze reeks 
is daar uitgebreid op ingegaan. Liefheb-
bers welke met veel duiven spelen en of 
de sport (semi)professioneel beoefenen 
hebben wellicht nog wel het meeste 
belang bij zo eerlijk mogelijk spel. Zonder 
de liefhebbers die hobbymatig de dui-
vensport beoefenen is er simpelweg geen 
duivensport. 

De kosten goed in de gaten houden is een 
ander belangrijk punt. De NPO besteed 
in haar Beleidsvoornemens voor 2024 
hier aandacht aan. De NPO ECS strategie 
waarin evolutie voorop staat en geen 
revolutie waardoor de huidige ECS syste-
men nog zo lang mogelijk gebruikt kun-
nen worden draagt bij aan het in de hand 
houden van de kosten. Ook gaat de NPO 
nogmaals kijken of we de vliegprogram-
ma’s zo kunnen inrichten dat met minder 
vluchten er meer spelplezier kan zijn. 

2. Welke initiatieven zijn kansrijk om 

nieuwe leden te werven?

Dit vraagstuk houdt de duivensport al ja-
ren bezig. Soms komt er een initiatief met 
potentie langs. Zo’n initiatief is de Ladies 
League. Echtgenotes van duivenliefheb-
bers werden spontaan lid. Zij waren zeker 
niet de enigen die enthousiast waren en 
zijn over het initiatief. Een  belangrijkste 
les is dat het betrekken van derden bij 
de sport wel degelijk kansrijk is als je de 
juiste formule en aanpak hebt. 

Het is vooraf lastig in te schatten welk 
initiatief kansrijk is en gaat aanslaan. Om 
in duiventermen te spreken, we zullen 
vele jonge duiven moeten kweken om die 
ene kampioen te bemachtigen. Er zijn dus 
veel initiatieven nodig. Dat gaat alleen 
lukken als we de verenigingen en leden 
erbij betrekken. De rol van de NPO is 
dan vooral een initiërende, faciliterende, 
promotionele en ondersteunende rol. Een 
goed voorbeeld is het organiseren van de 
Olympiade door de NPO en het beschik-
baar maken van een panklare mediakit 
voor de verenigingen voor lokale pro-
motie activiteiten. Als onderdeel van de 
nieuwe communicatie strategie gaan we 
de mediakit updaten en het samen met 
het positieve momentum van de Olympi-
ade gebruiken voor lokale promotie door 
de verenigingen.

Voortbordurend op de Ladies League 
ontstond er een nieuw idee. Maak het 
mogelijk dat een duif tijdelijk twee 
tenaamstellingen heeft. De eigenaar/
liefhebber en een buddyliefhebber nemen 
samen deel aan een competitie. Met dit 
principe kan elke vereniging competi-
ties organiseren voor buddyliefhebbers. 
Een competitie voor partners, kinderen, 
kleinkinderen, schoolklassen, de ouderen 
vereniging, de plattelands jongeren, de 
Rotary met sponsoring voor het goede 
doel, vriendengroepen etc. De competities 
kunnen divers zijn, bijvoorbeeld een Tour 
de France, Belgische klassiekers, jonge 
duiven races, een zomermaand competi-
tie of koppelkoers. De mogelijkheden zijn 
eindeloos. De NPO zorgt ervoor dat deze 
faciliteit wordt ingebouwd in de vereni-
ging software en verzorgt de landelijke 
PR inclusief een pakkende naam voor het 
initiatief. Ook promoot de NPO de leukste 
lokale initiatieven en legt zij een database 
aan van initiatieven. Elke vereniging kan 
dan zeer laagdrempelig aan de slag met 
het organiseren van creatieve competi-
ties en de leden kunnen hun sociale en 
maatschappelijke achterban betrekken 
bij de duivensport. Samen de thuiskomst 
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van de duiven beleven en na afloop van 
een vlucht wordt de buddyuitslag en 
competitiestand gemaild naar de buddy’s. 
Het is zeer flexibel en weinig extra werk 
want alles is geautomatiseerd. Je kunt 
hiermee starten op verenigingsniveau en 
bij succes en animo dit uitbreiden naar 
CC, Kring, Regio, Afdeling of Nationaal 
niveau. Het doel is om door interessante 
sportbeleving het plezier van de liefheb-
bers te vergroten, een positieve uitstra-
ling voor de liefhebber en de duivensport 
in zijn/haar sociale en maatschappelijke 
achterban te bewerkstelligen, positie-
ve publiciteit voor de duivensport, het 
betrekken van de gemeenschap bij de 
duivensport en hopelijk in het proces een 
buddy transformeren naar een zelfstan-
dige liefhebber. Wie pakt de handschoen 
op om het idee uit te werken en de eerste 
editie te organiseren? 

Zo zijn er vast andere ideeën met poten-
tie. Hier ligt ook een taak voor de Sectie 
Sportbeleving. En voor ons allemaal! We 
zullen in actie moeten komen om te wer-
ken aan een toekomstbestendige duivens-
port. Vanzelf gebeurt het niet en iedereen 
kan bijdragen op zijn of haar manier. 

3. Hoe ziet een gezonde duivensport eruit 

met minder leden dan nu?

In veel landen is de duivenliefhebbers-
dichtheid (het aantal liefhebbers per 
km2) vele malen lager dan in Nederland. 
In Nederland zijn er 13.000 liefhebbers 
geregistreerd. In de UK (20.000), Frank-
rijk (10.000), Duitsland (30.000) vinden 
we vergelijkbare aantallen of soms meer 
leden. Echter deze leden zijn verspreid 
over een vele malen groter oppervlak 
(Bron FCI). Om op eenzelfde dichtheid 
van liefhebbers te komen als in de om-
ringde landen kunnen we in Nederland 
nog heel wat liefhebbers verliezen. In 
deze landen met een veel lagere dicht-
heid van duivenliefhebbers is sprake van 
een goede sportbeleving. Wie contact 
heeft met liefhebbers uit deze landen of 
weleens evenementen en beurzen in deze 
landen heeft bezocht zal beamen dat de 
duivensport er, net als bij ons, springle-
vend is. De les uit dit alles? Doemdenken 
is misplaatst. We zouden eens goed 
moeten kijken hoe daar de sport wordt 
beleefd en er lering uit trekken voor onze 
eigen toekomst. 

De infrastructuur van de duivensport 
is in Nederland goed op orde en met de 
geplande herindeling van de afdelingen 
is deze infrastructuur ook geborgd in de 
toekomst. 
Ook met minder liefhebbers is er een 
gezonde toekomst voor de duivensport. 
Dat wil niet zeggen dat we op voorhand 
moeten berusten in een teruggang van 
het aantal liefhebbers. Integendeel. Zoals 
hierboven uiteengezet zijn er moge-
lijkheden om het tij te keren. Laten we 
daar met z’n allen eensgezind aan gaan 
werken.

Gerard van de Aast

W ORDT EEN KAMPI OEN MET JOUW  DUI VEN!

Voor  v r ag en  o f  h et  m ak en  v an  een  af sp r aak  k u n t  u  con t act  op n em en  m et :

Dr. St ijn Rans:  Tel +  31 (0)  6 5256 0251 of E-m ail:  s.rans@giantel.nl

Voor  m eer  in f o r m at ie  ov er  Gian t e l  BV en  d e p r od u ct en  b ezoek  on ze w eb si t e :  

W W W .GI ANTEL.NL   -   Gian t e l  BV -  Post b u s 1 5 0 ,  5 5 3 0 -  AD-  Blad el  ( Ned er lan d )

Gian t e l  BV -  Tel . +  3 1  ( 0 )  4 9 7  6 4  4 5  5 5   -  in f o@g ian t e l .n l

0 - 3 0 0 KM -  ELKE 

W EEK I NMANDEN
VOEDER DRI NKW ATER

Th u isk om st
Am ino St r ike +  

Om ega Oil
Elect rolyt /  Pro Bio Plus

Dag  1
Trichosan -  

Gele druppels

Giachol Green/  Respi Green

(wekelij ks afwisselen)

Dag  2
Giachol Green /  Respi Green

(wekelij ks afwisselen)

Dag  3

Dag  4 Mult ivitam ine Gold

Dag  5
Am ino St r ike +  

Om ega Oil

Dag  6  

( in m an d en )

Oogdruppel bij  

vert rek/ thuiskom st

Bij  warm  weer:  

Elect rolyt  – Pro Bio Plus

Ben j ij  k laar voor het  Vitesse-

m idfondseizoen? Zorg ervoor 

dat  jouw duiven in topcondit ie 

zijn m et  onze deskundige t ips en 

hoogwaardige producten.

Voor b er e id in g  is d e sleu t e l  t o t  su cces:

Vr i j  v an  ziek t e:  Maak je duiven vr ij  van 

Trichom oniase, coccidiose, luis en worm en 

vóór het  seizoen. Raadpleeg een dierenarts voor 

cont role of behandel ze m et  de juiste m iddelen.

Op t im ale v er zo r g in g :  Houd je duiven gezond 

en 昀椀t tijdens het seizoen met onze aanbevolen 

voeding en supplem enten.

MIJMERINGEN
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FCI THAILAND 
CHAMPIONSHIP

2024/ 
2025

Voor meer info en / of inschr椀樀ven neem contact op met: 
Harrie van Boxmeer - haamboxmeer@gmail.com of via +31 653164227

TOTALE PRIJZENGELD RUIM

€ 100.000,-

Aanleveren: 
1e aanlevermoment 
(1e week Mei), 
aanleveren is 
mogelijk tot eind Juli. 
Transport is 50 euro 
per duif. 

Finale race: Nong Khai – Pa Mok (480 km) 

1e   € 37.500 + Trofee 

2e   € 6.250 

3e   € 3.750 

4e  – 10e   € 375 

11e – 25e  € 250 

26e – 250e  € 125 

As-duiven: 

1e  € 2.500 + Princess Ubon
   Ratana’s Cup

2e € 750  + Trofee

3e € 500  + Trofee 

4e € 250  + Trofee 

5e € 125  + Trofee 

Speciaal voor de

“Beste Buitenlandse Duiven”  

1e  € 2.500 

2e  € 1.500 

3e – 6e  € 500

Hotspots (320 km) & (380 km) 

1e  € 1.750 

2e  € 500

3e  € 250 

4e – 80e  € 75

Spelregels: 
Voor elke duif die u inschrijft mag u “een” extra 
duif aanleveren, alle “extra” duiven die u aanlevert 
doen mee aan de races tot aan de eindrace. Voor de 
eindrace dienen deze “extra” echter wel geactiveerd 
te worden voor 125 euro per duif om mee te doen 
voor de te winnen geldprijzen in de finale. 

Meld je nu aan voor 
de oudste “Eenhoksrace
van Thailand”

FINALE WEEKEND VAN
10 - 13 JANUARI 2025

Finale 480 km
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ARTIKEL

Reacties vorige column

Verschillende liefhebbers gaven aan dat 
ze van de losse potjes met grit en mine-
ralen zijn afgestapt. Waar ze voorheen 
altijd een restant moesten weggooien, 
wordt, nu ze dit tegelijk met het voer 
verstrekken, vrijwel alles opgegeten. De 
wijze van verstrekken met het voer is 
doorgaans een potje of drinkbakje van het 
grit en mineralenmengsel door een kilo 
voer mengen, al dan niet aangeplakt met 
een olie of Roosvicee. Wat bij sommige 
liefhebbers in bepaalde periodes nog 
wel eens blijft liggen is roodsteen. Dat 
is echter geen probleem. In deze sluit ik 
me aan bij Willem Mulder, die meerdere 
malen heeft aangegeven dat het eten van 
veel roodsteen vaak wijst op stofwisse-
lingsproblemen, te eenzijdig voeren of te 
weinig voeren (vooral in de winterperi-
ode). Wanneer je regelmatig groene klei 
verstrekt is roodsteen overbodig, maar 
roodsteen zit nu eenmaal bijna standaard 
in de meeste kant en klare grit en minera-
lenmengsels. 

Ook kwamen er vragen over de juiste 
samenstelling van een grit en minera-
lenmengsel. Iemand vroeg of er een lijst 
bestond waarop alle mineralen staan die 
een duif nodig hebben. Ik verwijs in dit 
verband nogmaals naar het artikel van 
Willem Mulder dat ik op mijn website 
heb geplaatst “Mineralen voor de kweek 
en ruiperiode”. Onderaan in dat artikel 
geeft Willem een opsomming.  Ik adviseer 
daarnaast om altijd de etiketten van de 

verschillende zakken en emmers goed 
te lezen en zeker niet altijd voor het goed-
koopste product te gaan.

Producten met dierlijke eiwitten

In de jaren zeventig en tachtig ving ik 
veel wilde en verwilderde duiven op 
kerktorens, in leegstaande oude pan-
den en onder bruggen. Opvallend vond 
ik destijds dat deze duiven vaak in een 
bijzonder goede conditie verkeerden. Het 
viel me daarbij op dat al de gevangen dui-
ven die in een goede conditie verkeerden 
een soort van “wilde blik” in hun ogen 
hadden. De oogkleur was intenser dan 
die van de eigen postduiven. Een oudere 
duivenmelker die een echte natuurkenner 
was, vertelde mij dat volgens hem dierlijk 
eiwit de oorzaak was van de goede 
conditie en die felle blik in de ogen. Dier-
lijke eiwitten die ze binnenkregen door 
het eten van slakjes, torretjes, rupsjes, 
pissebedden en andere insecten. Duiven 
hebben vooral in de kweek- en ruiperiode 
een behoefte aan dierlijke eiwitten. Zou-
den ze open hok krijgen zullen ze net als 
hun wilde en verwilderde soortgenoten in 
die periode op zoek gaan naar insecten en 
slakjes om in hun behoefte aan dierlijke 
eiwitten te voorzien. Nu nog maar weinig 
liefhebbers hun duiven open hok kunnen 
of willen geven, worden er tijdens de 
kweek- en ruiperiode door veel liefheb-
bers supplementen verstrekt die dierlijke 
eiwitten bevatten. De snel groeiende 
jongen hebben niet alleen erg veel, maar 
vooral ook zeer hoogwaardige eiwitten 
nodig. En dat geldt ook voor duiven in de 
rui. In beide periodes moet het lichaam in 
een hoog tempo immers veren aanma-
ken. Zonder merknamen te noemen wil ik 
hier wel twee producten noemen die zeer 
beslist een goede aanvulling zijn op het 
duivenvoer inclusief grit en mineralen en 
dat zijn eivoer en tovo. Deze supplemen-
ten zijn van diverse fabrikanten te koop. 

Eivoer

Willem Mulder geeft in één van zijn arti-
kelen aan dat eivoer doorgaans geen ei 
bevat maar wel een veelheid aan andere 
ingrediënten als beschuitmeel, biscuit, 
sojameel, garnalen, hennep, onkruidzaad, 
lijnzaad, honing, granen, negerzaad, 
zaden, suiker, honing, mineralen, oliën 
en vetten, plantaardige eiwitproducten, 
vruchten, gist en soms ook wel insecten 
of miereneieren. Kennelijk zitten er ingre-

diënten in waaraan duiven in bepaalde 
periodes een grote behoefte hebben. Mijn 
ervaring is dat in de periode dat er door 
de duiven pap wordt aangemaakt (vanaf 
ongeveer 12 dagen broeden) tot en met 
een leeftijd van de jongen van rond de 
14 dagen het eivoer graag en veel wordt 
gegeten. Buiten deze periode is er veel 
minder behoefte aan, behalve van duiven 
die enkele dagen na een zware vlucht 
totaal leeg gevlogen terugkomen. Vanuit 
hun natuurlijk instinct willen de duiven  
in de opfokperiode alles aan de jongen 
geven wat de groei optimaal bevorderd. 
Zou je ze open hok geven, dan laten ze 
meteen het eivoer voor wat het is en zoe-
ken ze op het land de al reeds genoemde 
slakjes, torretjes, rupsjes, pissebedden en 
andere insecten.

Tovo 

Wat de exacte samenstelling van Tovo 
is, verschilt per fabrikant. Op de verpak-
king wordt meestal aangegeven dat er 
bakkerijproducten, suiker, honing, granen, 
oliën, vetten, mineralen en zaden in zijn 
verwerkt. Ook staat er bij sommige mer-
ken op dat dit product dierlijke eiwitten 
bevat, dat zou dan kunnen verwijzen naar 
insecten. En net als met eivoer geldt dat 
de duiven dit bepaalde periodes graag 
eten, ook vooral in de kweekperiode en 
ruiperiode. Veel dagfond- en marathon-
spelers geven Tovo ook een paar dagen 

BASIS DUIVENSPORT

HOE TE BEGINNEN? (10)  – TOT SLOT

COLUMN - NICO VAN VEEN

Met deze column ben ik aangekomen 
bij het laatste deel van de serie “Hoe te 
beginnen”. Deze serie was bedoeld als 
een soort van handleiding voor begin-
ners.  Uit de reacties die ik ontvang lijkt 
dit doel geslaagd. Ik sluit deze serie af 
met een aantal supplementen die naar 
mijn mening waardevol zijn, mits ze op 
gepaste tijden worden verstrekt. Hier-
mee bedoel ik dat deze supplementen 
alleen dan verstrekt dienen te worden 
wanneer de duiven hier behoefte aan 
hebben. Hieronder zal bij het desbe-
treffende supplement worden vermeld 
in welke periode het nuttig kan zijn 
om te verstrekken. Overigens brengen 
vele firma’s soortgelijke producten op 
de markt. Alvorens op het onderwerp 
supplementen over te gaan eerst de 
reacties op de vorige column.
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voor het inkorven. Er wordt dan gezegd 
dat men dit doet om ze extra vetten en 
eiwitten mee te geven, maar volgens Wil-
lem Mulder bevat Tovo niet overdreven 
veel eiwitten en vetten, namelijk ruw eiwit 
14,3% en ruw vet 7,3%. 

Vitalith

Het vroegere Rodivit en later Vitalith 
ontbrak decennia lang op weinig hokken. 
Het bevatte mineralen en voedingsstoffen 
die duiven gewoonlijk in de natuur (het 
veld) zoeken. Veel liefhebbers probeerden 
jarenlang hun duiven (vaak vergeefs) 
van het veld te houden. Een producent 
als Beaphar propageerde dat het met 
veldvliegen gedaan zou zijn als er Rodivit 
en later Vitalith op het hok stond. En de 
duiven aten het graag. Echter medio 2023 
is deze producent gestopt met de produc-
tie van Vitalith omdat zij zich binnen het 
vogelvoedingsassortiment niet meer op 
duiven richten, maar zich meer zijn gaan 
concentreren op voeders en supplemen-
ten voor kooi- en volièrevogels zoals 
kanaries, parkieten, tropische vogels en 
papegaaien. Maar er zijn alternatieven 
genoeg. Even met google zoeken op de 
trefwoorden veldvliegen, voorkomen en 
duiven. Volgens Willem Mulder zat er in 
Vitalith veel gemalen roodsteen. Omdat 
roodsteen vaak tegen de grens aan zit 
van de hoeveelheid zware metalen die 

voedingsmiddelen mogen bevatten, zoals 
kwik, lood, cadmium etc. wordt het vaak 
afgekeurd. 

Vitamines

Degenen die regelmatig de reportages 
van kampioenen en vluchtoverwinnaars 
uitpluizen zullen zich geregeld afvragen 
of al die producten die bij verschillende 
liefhebbers door het water en het voer 
worden gemengd allemaal wel nodig zijn. 
Het antwoord is simpel nee. Er wordt 
doorgaans veel te veel aan voedingssup-
plementen gegeven. En dat geldt mijns 
inziens nog meer voor vitaminen. Vooral 
van het toedienen van extra vitamine B 
worden soms wonderen verwacht. Ik krijg 
er dan ook dikwijls vragen over. Ik verwijs 
ook hier naar de expert. Van vitamines 
gaan duiven niet harder vliegen schreef 
Willem Mulder eens. Volgens hem hebben 
duiven die een goede uitgebalanceerde 
voermengeling krijgen, aangevuld met 
een goed grit en mineralenmengsel geen 
extra vitamines nodig. Maar na een zeer 
zware vlucht kan een vitamine B-complex 
wel zijn nut hebben voor herstel van de 
stofwisseling. Deze B-vitamines zitten 
overigens in ruime mate in biergist en 
bakkersgist en om die reden wordt deze 
producten al decennialang door velen aan 
postduiven verstrekt.

De bovenstaande opsomming supple-
menten is bij lange na niet compleet. Er 
zijn diverse soorten olie, producten met 
schapenvet, kruidendranken, zuren, thee, 
pinda’s, geperste korrels van diverse 
makelij en ik vergeet vast nog wel wat, op 
de markt. Maar voor alles geldt echter dat 
overdaad schaadt. Wees je goed bewust 
van wat je je duiven voorschotelt! Hebben 
ze het echt nodig? Iedere duivenliefheb-
ber zou zich bewust moeten zijn wat hij of 
zij aan de duiven geeft en vooral met welk 
doel.

Hoe verder

In de volgende reeks columns onder de 
titel  “Eenmaal begonnen, maar dan?” 
zal ik een selectie maken van de meest 
basale zaken waar de beginner en de 
iets meer gevorderde duivenliefhebber   
tegen aanloopt. Alle mailwisselingen van 
de afgelopen 15 jaar heb ik bewaard en 
daaruit zal ik de meest voorkomende 
vragen destilleren en daar vervolgens een 
column aan wijden. 

Nico van Veen
www.de-duivencoach.nl
nic.veen@home.nl



IS ALTIJD OP ZOEK...
GPS - AUCTIONS

GPS-Auctions is het grootste veilinghuis binnen de Nederlandse duivensport. 

Door jarenlange ervaring en contacten die er zijn gelegd is er een wereldwijd 

netwerk ontstaan. Dat zorgt ervoor dat het nog altijd een groeiende onderneming 

is met als uitgangspunt een zo hoog mogelijk rendement voor onze klanten.

• Een wereldwijd netwerk met meer dan 20.000 klanten.

• Wereldwijd agenten die werken voor GPS.

• Open en correcte handelswijze.

• Een groeiende onderneming die open staat 

 voor vernieuwingen!

HEEFT U INTERESSANTE DUIVEN 

MAIL ZE DOOR NAAR: 

INFO@GPS-AUCTIONS.COM 

OF BEL NAAR: 0416 - 666 727 

HET GROOTSTE POSTDUIVEN VEILINGHUIS VAN NEDERLAND!

WWW.GPS-AUCTIONS.COM

ELKE WEEK 

BIEDEN WIJ
 

TOPVEILING
EN

AAN OP ONZ
E 

WEBSITE

• TOPDUIVEN
 Die zowel online als offline verkocht kunnen worden via ons netwerk.

• TOTALE VERKOPEN
 Die wij volledig kunnen begeleiden door middel van uitgebreid promoten 

 in de vorm van; promotiefilm op locatie met daarbij promoten van uw 

 topduiven, advertenties in binnen- en buitenland, evt. kijkochtend en/of 

 verkoop brochure etc. 

• ORIGINELE DUIVEN
 Ons netwerk is altijd opzoek naar duiven van: C. & G. Koopman, 

 W.A. de Bruijn, Jan Hooymans, Dirk v. Dyck, Leo Heremans, 

 Flanders Collection / Dirk v.d. Bulck etc.

WIJ ZIJN DAN OOK 
ALTIJD OP ZOEK NAAR:

GPS-AUCTIONS
STAAT VOOR: 
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Als Eddy 9 jaar oud is en zijn broer 2,5 
jaar ouder, komt het hoge woord eruit: 
“Buurman, wij willen ook duiven gaan 
houden.” Op de bovenverdieping van het 
bestaande kippenhok, kwam een afdeling 
voor postduiven. Er werd gestart met 15 
duiven en hier zaten direct 2 heel goede 
bij. De broers konden meteen met de 
besten mee en de duivenmicrobe zou het 
lichaam nooit meer verlaten. Een grote 
pauze ontstond toen Eddy naar Wage-
ningen moest om daar te gaan studeren. 
Na zijn studie vond hij werk en mocht 
hij aan het hoofd staan van een prachtig 
gezin. Als specialist in bestrijdingsmid-
delen was hij veel van huis en over de 
duivensport werd niet meer nagedacht. 
Dit veranderde toen het bedrijf een ves-
tiging in Westerbork kreeg. Eddy kreeg 
sinds 1995 goed contact met een collega 
aldaar en u raadt het al: deze man bleek 
duiven te hebben. Na vele gesprekken en 
een hoop prachtige verhalen, begon het 

bij Eddy steeds vaker op allerlei vreemde 
plaatsen te kriebelen. Hij kon het echt 
niet meer houden. Op een mooie dag in 
2000 kwam Eddy thuis en zei tegen zijn 
vrouw: “Greet, ik denk dat ik weer met 
duiven wil beginnen.” Greet was direct 
enthousiast en stimuleerde Eddy om 
maar snel met de duivensport te gaan 
beginnen. Een hobby aan huis zorgde er 
wellicht voor dat hij iets vaker thuis zou 

zijn. Eddy zette een hok op zijn riante erf 
en zijn 3 kinderen waren eveneens en-
thousiast. Eddy meldde ze aan als jeugd-
lid en er volgden fantastische jaren. Van 
deze 3 is Domien van Acker nog steeds 
duivenmelker en werkzaam als dieren-
arts bij Belgica de Weerd en zijn eigen 
praktijk. Eddy vond in het duivenhok zijn 
rust en ontspanning. Ooit begon hij met 
15 jongen en deze mooie tijd herleefde 
hij opnieuw. Het spel met de jongen geeft 
hem ieder jaar weer energie. Misschien 
is dat wel het grote geheim achter de 
grote successen met de jonge duiven. 
Eddy bekroont zijn mooie verhaal met 
een Nationaal Kampioenschap Jonge 
Duiven Fondspiegel. 

Systeem

Eddy koppelt zijn kwekers rond half de-
cember. De eerste ronde wordt gekweekt 
voor zijn zoon Domien. De tweede ronde 
wordt overgelegd naar zijn vliegers, die 
inmiddels ook gekoppeld zijn. De 2e en 
3e ronde zijn voor Eddy zelf. Als de jonge 
duiven gespeend zijn tweede helft maart, 
wordt er direct gestart met verduisteren. 
Eddy zorgt dat het 14 uur duister is en 
dit houdt hij vol tot begin juni. Vanaf eind 
juli start hij met bijlichten. Dit start om 
5.30 uur en het licht gaat om 22.30 uur 
uit. 

SPEL MET DE JONGEN GEEFT 

HEM IEDER JAAR WEER ENERGIE

De Nationaal Kampioen Jonge Duiven 

Fondspiegel Eddy van Acker groeit als 

jonge jongen op het Zeeuwse platteland 

op. Als zijn buurman plotseling zijn 

vrouw verliest, mogen de gebroeders 

Van Acker regelmatig een warme 

maaltijd bij de buurman brengen. De 

buurman heeft duiven en de jongens 

komen oren en ogen tekort. 

 REPORTAGE  |  AFDELING 1 EDDY VAN ACKER, HEIKANT

Het hok
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De jonge duiven hebben twee afdelingen. 
Een afdeling heeft roosters op de vloer 
en de andere afdeling hennepvezel. In 
het begin hebben de duiven voorkeur 
voor het hok met hennepvezel, maar na 
een paar weken zit alles netjes verdeeld 
over beide afdelingen. Het hok bestaat uit 
schapjes en wat loketkasten. Eddy maakt 
in het seizoen geen extra plekken door 
dozen of andere middelen. Wel zet hij 
broedschotels neer, welke in het seizoen 
soms naar elkaar toe worden geschoven. 
In het hok met hennepvezel willen ook 
altijd wel een paar koppels tegelijk op de 
vloer broeden. Andere duiven lopen tus-
sendoor en dit zorgt voor veel motivatie. 
In het verleden speelde Eddy de duiven 
met veel succes op de deur. Om wat werk 
te besparen, is hij de duiven toch weer op 
een nestje gaan spelen. Je hoeft maar 1 
ploeg los te laten, je kan eens gezellig het 
hok in en er zitten er altijd wel een paar 
op een mooie stand. Eddy geeft aan dat 
voor asduiven het spel op de deur nor-
maal gezien wel beter is. Duiven op nest 
pieken vaak een paar keer om ze vervol-
gens niet meer vroeg te zien. Op de deur 
zijn de duiven wat constanter. Het valt 
hem op dat zijn asduiven (o.a. Provinciale 
asduif Midfond Jong 2023) eigenlijk nooit 
duiven op een nestje zijn. Meestal zitten 
zij op een schapje of een bepaald vak in 
een loketkast. Territoriumdrang is met 
name bij de jonge duiven erg belangrijk. 

Eddy start eind mei/begin juni met het 
opleren van zijn jonge duiven. Hij heeft 
al heel veel verschillende manieren van 
opleiden geprobeerd, maar een vaste 
lijn heeft hij niet kunnen ontdekken. 
Doorgaans worden de jongen 5-6 keer 
opgeleerd. Eddy start op 4-5 kilometer en 
zit in een paar stappen op 45 kilometer. 
Het hoogste percentage retour heeft hij, 
als zijn duiven met de afdeling meegaan 
en per samenspel gelost worden. Als 
het seizoen bezig is, wordt er wekenlang 
niet opgeleerd. Tijdens de laatste 2-3 
midfondvluchten met de jonge duiven, 
wil Eddy zijn jongen weleens meenemen 
als hij ergens naartoe gaat. Je moet dan 
denken aan een lapvlucht van maximaal 
15 kilometer. Eddy gaat er niet speciaal 
voor rijden. 

De jonge duiven zitten heel het seizoen 
bij elkaar. Op de vitessevluchten leggen 
ze meestal nog niet, maar anders gooit 
Eddy de eitjes weg. Pas op de midfond-
vluchten wil hij ze op een nestje hebben. 
Ideale neststanden heeft hij niet én be-
staan waarschijnlijk ook niet. Iedere duif 
reageert weer anders op een nestje. Bij 
de jonge duiven kom je keer op keer voor 
verrassingen te staan. 

Medisch

Als vader van een dierenarts, verwacht 
iedereen een hoop van de medische bege-
leiding. Toch houdt Eddy dit al vele jaren 
tot een minimum beperkt. Op broeden 
krijgen de oude duiven BelgaRoni tegen 
het geel toegediend. De jonge duiven 
krijgen deze kuur een week voordat er 
opgeleerd gaat worden. Voor het seizoen 
krijgen de duiven Ornispecial Extra toege-
diend om zo de koppen zuiver te krijgen. 
In het seizoen krijgen ze dit weleens op 
woensdag of op donderdag. Op zondag 
krijgen de duiven meestal B.S. in het 
water, al durft Eddy ook weleens een keer 
over te slaan. 

Qua entingen krijgen de duiven begin 
april een enting tegen paramyxo. Een 
paar weken later krijgen zij nog een para-
myxo/rota enting. In mei/juni worden de 
duiven door middel van het borsteltje be-
handeld tegen de pokken. Meer entingen 
krijgen de jongen duiven niet. Vaak hopen 
mensen op een spannender verhaal, 
maar veel entingen blijken in de praktijk 
toch overbodig. 

Bijproducten

Eddy heeft het gebruik van bijproducten 
tot een minimum beperkt. Zo krijgen al 
zijn duiven eenmaal per week biergist. 
Als de duiven terugkomen van een vlucht, 
krijgen zij Belgasol in het drinkwater. Niet 
eens iedere week, maar puur als hij denkt 
dat dit nodig is. Als het heet weer is, 
krijgen de duiven het niet alleen bij thuis-
komst maar ook als zij ingekorfd worden. 
Verder krijgen de duiven dagelijks vers 

grit en mineralen. Duiven die hier niet 
voldoende aan hebben, zijn helaas niet 
welkom. 

Hok

Het hok staat achter een grote schuur 
met daarvoor een enorm weiland. Wind 
en regen hebben gedeeltelijk vrij spel. 
Waar het bij de ouden dicht zit aan de 
voorkant, bleek het bij de jongen juist 
goed te zijn om een diepe ren voor het 
hok te plaatsen. Deze ren staat dag en 
nacht open. Het plafond van het hok is na-
genoeg dicht. Aan de voorkant staat het 
plafond een paar centimeter open. Zeker 
op heel hete dagen, trekt de warmte naar 
boven en blijft het niet in het hok hangen. 

Stamopbouw

In zijn zoektocht naar goede duiven, is 
Eddy op diverse hokken terecht gekomen. 
Wat bleek: je hoeft meestal niet ver weg 
om aan heel goede duiven te komen. 
Goede duiven vond hij bij figuurlijk gezien 
zijn buurman Adrie Thijs. Deze alles-
kunner heeft toppers op alle disciplines 
en voorzag Eddy al snel van heel goede 
duiven. De “668” van Adrie Thijs ontpopte 
zich tot heel goede kweker en werd o.a. 
vader van de “87” en “89”. Deze twee wa-
ren jarenlang de beste vliegers van Eddy 
en blijken nu ook tot zijn beste kwekers te 
behoren. De “87” werd gekoppeld aan een 
rechtstreekse doffer van Ruud en Dolf 
Bakker en brachten de NL23-2323392 1e 
Prov. Asd. Midfond Jong 2023 voort. 

Goede duiven kwamen er ook uit Bel-
gië. Duiven van W. Ceulemans zien we 
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regelmatig bij goede duiven naar voren 
komen. Zo vloog de “21-535” 4x top 10 
in grootverband, met o.a. een 1e Pro-
vinciaal Melun. Als jonge duif werd deze 
gigant meteen 1e asduif. Met deze topduif 
komen we uit bij H. Vlaeminck. Langs 
moederskant zien we dat soort terugko-
men. Een lijn wat in meerdere topduiven 
boven komt. Wederom het bewijs dat je 
het niet perse ver hoeft te halen, want 
dit soort bracht Eddy in via dorps- en 
clubgenoot W. Lauret. 

Via A. van Daalen & Zn. kwamen er 
diverse duiven een paar straten verder. 
Hier heeft Eddy diverse goede duiven 
van, waaronder een heel goede kweker 
uit hun Olympic Hattrick-lijn.

Iets verder, maar nog steeds in de 
provincie, vond Eddy versterking bij 
Gijs Baan uit Middelburg. Deze allround 
topspeler trok Eddy’s aandacht en zijn 
vertrouwen werd niet beschaamd. Di-
verse bruikbare duiven gingen mee naar 
het oosten van Zeeland, waaronder de 
“211”. Deze “211” vloog een 1e Prov. Le 
Mans tegen bijna 1900 duiven. Het was 
praktisch onmogelijk de dag. Enorm wes-
telijke losplaats en noordoosten wind. Als 
jong was deze doffer ook al geweldig en 
werd hij asduif in de club. In 2023 liet hij 
zijn kunsten nogmaals zien op de natour 
en bekroonde hij zijn rijke palmares met 
een asduiftitel natour. Een gigant. 

Eddy is niet iemand die veel op internet 
struint, maar zijn oog viel een aantal 
jaar geleden op een bon van Ruud en 
Dolf Bakker. Na wat onderzoek leek het 
hem wel wat en besloot hij zijn zoon te 
bellen. Toen deze enthousiast was en 
meedeelde dat dit zeer grote en gekende 
kampioenen zijn, werd er besloten wat 
duiven aan te schaffen. Deze “Bakkerdui-
ven” beginnen een steeds groter aandeel 
te krijgen en zien we in veel topduiven 
terugkomen. Een goede investering. 

Domien van Acker zit niet stil en heeft 
eveneens een mooi hok duiven opge-
bouwd. Via zijn zoon is er onder andere 
een heel goede kweekdoffer van Youri 
Deblanc gekomen. Fantastisch om de dui-
vensport zo met je eigen zoon te beleven. 

Duiventuin Den Heuvel

Het is 2019 als er bij Eddy wederom het 
een en ander begint te borrelen. Grote 
vraag: hoe kan het dat wij zo’n geweldige 
hobby hebben, maar dat er zo weinig 
mensen bekend zijn met de sport? Wat 
kunnen we hieraan doen? 
Eddy zou in 2020 stoppen met werken en 

meer tijd krijgen. Als antwoord op zijn 
vragen, wilde hij graag een duiventuin 
opzetten. Gemeente Hulst dacht goed 
mee en kwam met een prachtig voorstel. 
Na wat gesprekken met de provincie, 
kreeg Eddy toestemming voor zijn pro-
ject. Het werd een project, waarbij over 
ieder detail is nagedacht. Emiel de Beule 
werd benaderd als verzorger en liet in 
2022 en 2023 zien een pure vakman te 
zijn. 

Lang verhaal kort: mensen die thuis geen 
hok kunnen zetten, kunnen er op het 
terrein van Eddy eentje huren. Mocht de 
verzorging een probleem zijn, dan kan je 
altijd een beroep doen op Emiel de Beule. 
Het complex is voorzien van een kanti-
ne, sanitair en zelfs slapen is mogelijk. 
Alle hokken zijn voorzien van een Bricon 
systeem, waardoor alle handelingen op 
afstand mogelijk zijn. 

Drie mensen hebben zich aangeboden en 
maken gebruik van de diensten van Eddy 
en Emiel. Inmiddels is het eerste succes 
van het project gevierd, want 1 persoon 
heeft zich voor komend jaar afgemeld. Hij 
vindt de duivensport zo fascinerend, dat 
hij nu op eigen adres een mooi hok heeft 
neergezet. 

Een ander idee is het “Stimuleringspro-
ject”. Niet-duivenliefhebbers kunnen 5 
duiven uit komen zoeken en wedstrijden 
tegen elkaar spelen. De duiven worden in 
Zeeland ingemand, verzorgd door Emiel 
en je kan komen kijken wanneer je wilt. 
Dit concept loopt inmiddels erg goed. De 
één haalt 5 duiven in Lier, de ander bij 
een bevriende liefhebber en weer een 
ander krijgt ze van de organisatie aange-

leverd. Alles in teken om de duivensport 
onder de aandacht te brengen. 

In de regio Heikant/ Sint Jansteen is 
Duiventuin Den Heuvel een begrip. De 
duivensport is bekender geworden, er 
zijn enkele herintreders opnieuw begon-
nen, mensen die niks met duivensport 
hadden zijn enthousiast geraakt en het 
trekt veel bezoekers. Kroon op het pro-
ject is de provinciale competitie. Iedereen 
in Zeeland kan een aantal duiven door 
Emiel laten verzorgen. Ieder jaar is het 
weer spannend wie de beste duiven heeft 
aangeleverd. 

De moeite om eens goed te bekijken: 
www.denheuvel.com 

Slot

Eddy is niet iemand die graag stilzit. 
Sinds hij gestopt is met werken, heeft 
hij snel nieuwe projecten gevonden. De 
Duiventuin, zijn duiven, diverse functies 
in eigen club, wat hobbykoeien en sinds 
2023 actief als afdelingsbestuurder. Wie 
10 minuten met Eddy praat, voelt dat hij 
gepassioneerd duivenmelker is en dat 
hij niets liever dan alle mensen deze 
mooie hobby gunt. Promotie duivensport 
is Eddy op het lijf geschreven. Hopelijk 
lezen onze landelijke bestuurders mee en 
nemen zij de moeite om met Eddy rond 
de tafel te gaan. Eddy zijn plannen zijn 
groot en het is nog niet te laat om onze 
hobby terug op de kaart te zetten! 

Patrick Noorman
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SPORT ACTIE

BEYERS galaxy sport light - 20 KG 

• Licht verteerbaar en toch uiterst energierijke sportmengeling, ideaal voor vluchten < 400 km.

• Principe paddy-dari-cardy aangevuld met 4 verschillende maïssoorten, vetrijke zaden en 

granen.

• Perfecte eiwitbalans (zonder erwten), voorkomt een terugval na een 7-tal vluchten.

• Bij wekelijkse vluchten < 150 km de dag van thuiskomst en dag nadien 50% SPORT LIGHT & 50% 

24-SUPERDIEET / PREMIUM VANDENABEELE / PREMIUM WAL ZOONTJENS YELLOW

Ingrediënten: sorgho wit, paddy rijst, cardy, kleine cribbs mais, mais cribbs, mais bordeaux, 

maïs merano, tarwe wit, haver gepeld, gerst gepeld, gepelde zonnepitten, kempzaad, millet wit, 

koolzaad, kadjang idjoe, kanariezaad, lijnzaad, vitsen, mariendistel.

Koolhydraten 54,20 %

Ruw eiwit 12,50 %

Ruw vet 10,90 %

Ruwe celstof  7,80 %

Ruwe as  2,10 %

ZAKKEN WORDEN VOORZIEN VAN EEN PROMOSTICKER. ACTIE BESCHIKBAAR ZOLANG DE VOORRAAD STREKT.

GALAXY -  20 KG

SPORT LIGHT

ENZYMIX - 20 KG

7/48 MS RECUP

7/78 MS SPORT DIEET

PREMIUM -  25 KG

WAL ZOONTJENS YELLOW

PRANGE “GRAND PRIX”

ORIGINAL - 25 KG

SPORT

24-SUPERDIEET

SUPERDIEET 

PREMIUM -  20 KG 

VANDENABEELE KOOPMAN ALL-IN-ONE

THONÉ OLYMPIC JAN KEEN SUPERLIGHT

VERKERK LIGHT VERKERK SPORT

JELLE JELLEMA JELLE JELLEMA POWER

info@beyersbelgium.be - www.beyersbelgium.be
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DE FLUP

Voor meer informatie, contacteer vrijblijvend:  HERBOTS  Tel. 0032 11 78 91 90   

Herbots Jo: jo@herbots.be  Tel : 0032 475 45 50 95   Herbots Miet: miet@herbots.be  Tel : 0032 475 45 51 95

BE 2130124-21

HERBOTS ANIMAL PRODUCTS

      77    NNAATT..    SSOOUUIILLLLAACC    44..882277  dd..  771111  kkmm 22002233

      99    NNAATT..  LLIIMMOOGGEESS      77..221111  dd..  665522  kkmm 22002233

      99    NNAATT..  AAUURRIILLLLAACC    55..334422  dd.. 668855  kkmm 22002233

      99    NNAATT..  LLIIBBOOUURRNNEE    33..888800  dd.. 778844  kkmm 22002233

Gekweekt en gespeeld door Herbots Gebr. 

11  NNAATT..  AASSDDUUIIFF  MMAARRAATTHHOONN  

KK..BB..DD..BB..  44  VVLLUUCCHHTTEENN  --  OOUUDDEE  22002233

      3    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
      7    NAT      NARBONNE       5.000 oude 867 km
      7    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
      8    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
      9    NAT     LIMOGES           7.211 oude 652 km
      9    NAT      AURILLAC          5.342 oude 685 km
      9    NAT      LIBOURNE          3.880 oude 784 km
    10    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
    13    NAT     LIMOGES           7.211 oude 652 km
    18    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    19    NAT      BOURGES        19.369 jongen 454 km
    21    NAT      TULLE                      7.813 jrd. 635 km
    22    NAT      TULLE                      7.813 jrd. 635 km
    22    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    24    NAT      AURILLAC          5.342 oude 685 km
    26    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
    30    NAT     LIMOGES               8.970 jrd. 652 km
    35    NAT      TULLE                  4.982 oude 635 km
    36    NAT     LIMOGES               8.970 jrd. 652 km
    36    NAT     LIMOGES           7.211 oude 652 km
    36    NAT      TULLE                  4.982 oude 635 km
    36    NAT      SOUILLAC              6.085 jrd. 711 km
    37    NAT      SOUILLAC              6.085 jrd. 711 km
    42    NAT      SOUILLAC              6.085 jrd. 711 km
    44    NAT      SOUILLAC              6.085 jrd. 711 km
    44    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
    45    NAT      ARGENTON        11.295 oude 534 km
    46    NAT      AURILLAC          5.342 oude 685 km
    49    NAT     LIMOGES               8.970 jrd. 652 km
    52    NAT      ARGENTON           15.210 jrd. 534 km
    59    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    61    NAT      SOUILLAC          4.827 oude 711 km
    70    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    76    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    80    NAT      AURILLAC          5.342 oude 685 km
    81    NAT      AURILLAC          5.342 oude 685 km
    84    NAT      BOURGES           9.922 oude 454 km
    84    NAT      TULLE                      7.813 jrd. 635 km
    85    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
    93    NAT      ARGENTON           15.210 jrd. 534 km
    94    NAT      AURILLAC              6.512 jrd. 685 km
  103    NAT      BOURGES        20.328 jongen 454 km
  104    NAT     BOURGES        19.369 jongen 454 km 
  105    NAT      TULLE                      7.813 jrd. 635 km

HERBOTS GEBR J & R 
wonnen in 2023

8   x TOP 10 NATIONAAL
29 x TOP 50 NATIONAAL

1 Nat. Asduif “Gouden As” Marathon 2023 Herbots Championship
1 Nat. Asduif Marathon 2023 Herbots Championship

1 Nat. Asduif België 2023 Herbots Championship
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Assendelft is een lintdorp in de provincie 
Noord-Holland. Assendelft had in 2021 
24.230 inwoners. Assendelft was tot 1974 
een zelfstandige gemeente en was qua 
oppervlakte de grootste gemeente in de 
Zaanstreek (daarna Zaandam). Assendelft, 
Oostzaan en Westzaan hebben de oudste 
geschiedenis van de Zaanstreek. De eer-
ste bewoning rond Assendelft ontstond 
ongeveer 500 v.Chr. Recente opgravin-
gen hebben woonplaatsen van de eerste 
Assendelvers aan het licht gebracht. Het 
tegenwoordige Assendelft ligt enkele 
honderden meters naar het oosten. Het 
oudst bekende voorkomen van de naam 
Assendelft, geschreven als Ascmannedilf, 
is van 1063. Het Germaanse “Askiman-
na dilbja” betekent: gegraven/gedolven 
door de zeerovers. De bijnaam van de 
Assendelvers is Spanjolen. Deze bijnaam 
kregen ze vanwege hun pro-Spaanse hou-
ding tijdens de Tachtigjarige Oorlog. De 

overige Zaanse plaatsen, zoals Oostzaan 
en Westzaan, alsmede Oostzaandam en 
Westzaandam waren Oranjegezind en 
dus voor de Geuzen. In 1974 is Assendelft 
opgegaan in de gemeente Zaanstad.

Geschiedenis
Thomas; “Mijn opa en vader hadden 
vroeger duiven. Ik ben er dus van kleins 
af aan mee opgegroeid. Rond mijn 10e 
jaar hielp ik actiever mee met de verzor-
ging van de duiven. Ook met het koppelen 
van de duiven hield ik mij veel bezig. Tot 
een jaar of 16 ben ik met de duiven bezig 
geweest. Toen kwamen er andere interes-
ses (brommers en later auto`s) de duiven 
stonden toen bij mijn vader al op een wat 
lager pitje. Dus die is toen ook gestopt. 
Toen wij in 2015 ons huidige huis kochten 
begonnen de duiven toch weer te krie-
belen. Helaas moest er heel veel aan het 
huis gebeuren dus stond er niet direct een 
duivenhok in de tuin. Eerst hebben wij ons 
gehele huis verbouwd. 2016/2017 ben ik 
weer begonnen met de duiven”

Het favoriete spel en motiveren
“We spelen graag op de dagfond maar 
doen uiteraard ook mee met de vitesse, 
midfond, jonge duiven en natour. De focus 
ligt op de dagfond. Hier is het spel en de 
training op gericht. Afgelopen seizoen heb-
ben wij ook meer de focus op de jongen 
duiven gericht. Wij spelen dubbel weduw-
schap waar de doffers puur geprepareerd 
worden voor de dagfond. De duivinnen 
spelen wij van het begin tot het einde”.

Op weg naar eerste vluchten en motiveren 
“Met de duivinnen beginnen we ongeveer 
half maart met lappen en met de doffers 

een aantal weken later. De duivinnen 
worden meerdere keren per week wegge-
bracht. Dit is meestal 16 km (Vijfhuizen) Er 
wordt in groepjes van 8-10 duiven gelost 
om de 2 minuten. Dit doen wij tot de dui-
ven ook zo thuis komen, om de 2 minuten. 
Gaat dit goed dan worden de duiven nog 
een paar keer naar Sassenheim ( 30 km.) 
en Den Haag 60 km gebracht. Hierna zit 
de voorbereiding er op en kunnen ze aan 
het seizoen beginnen. Er wordt niet mee 
gedaan aan de trainingsvluchten van de 
afdeling. Motivatie vind plaats op woens-
dag ochtend. De duivinnen en doffers wor-
den ‘s morgens naar Vijfhuizen gebracht. 
Tussen 07:45 en 08:00 wordt er dan gelost 
mand voor mand om de 2 minuten. Als 
eerst gaan de duivinnen altijd los en de 
doffers begin ik dan 5 min later mee. De 
duivinnen wachten zo de doffers op en blij-
ven nu een klein uurtje bij elkaar. Om 9.00 
wordt dan gescheiden en gevoerd. Tonen 
vlak voor inkorven doen wij dus niet. Zo 
gaan de duiven rustig de mand in”.

“ONZE DOELSTELLING IS ELK JAAR EEN TANDJE BETER WORDEN”

1E AANGEWEZEN JONG LANG EN 3E AANGEWEZEN JONG TOTAAL

De combinatie Kuiper, oftewel Thomas 

Kuiper en Lieke Koopman, kenden in 

2023 een goed seizoen betreffende de 

jonge duiven, zeker op het onderdeel 

Jong lang. Nu weten we dat zij over 

goede dagfondduiven beschikken en 

het is dan ook niet zo verwonderlijk 

dat nazaten van deze duiven als jong 

ook goed presteren op de  langere 

jonge duivenvluchten, immers goed 

bloed verloochtent zich niet. Ik ga hen 

dan ook aan u voorstellen en neem 

u mee naar hun kolonie, hun spel en 

de verzorging en al wat er aan te pas 

komt betreffende hun goed seizoen 

2023. Maar eerst gaan we naar hun 

woonplaats Assendelft.
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Combinatie Kuiper

Het vlieghok Het kweekhok
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Het voeren vanaf zondag tot en met de 
dag van thuiskomst en de scheiding
“Ik hanteer een opvoer systeem. Het basis 
voer is Sport van Versele Laga, Dieet 
Versele Laga en Zuivering van Beyers. De 
lichtste mengeling bestaat uit 1/3 Zuive-
ring, 1/3 Dieet en 1/3 Sport. Een stapje 
zwaarder wordt 50% VL Dieet met 50% VL 
Sport. En de volgende stap is dan 100% 
VL Sport. Daarnaast wordt er ook een 
eigen gemengde energie/vetten men

geling bij gevoerd en uiteraard ontbreken 
snoepzaad en pinda’s ook niet aan het 
menu. Bij thuiskomst staat er een volle 
bak en vers multigrid mix klaar. Voor een 
extra goed herstel zit er BT-Amin Röhn-
fried of Tollyamin Forte Schroeder + eiwit 

proteïne in het water. Als de duiven op tijd 
thuis zijn van een korte vlucht wordt er 
dezelfde middag weer gescheiden. Bij 2 
nachten mand blijven ze eigenlijk altijd bij 
elkaar tot zondag ochtend”.

Het vlieghok en het kweekhok
Er staat een vlieghok wat ruim 9 meter 
lang en 2.2 meter diep is. De indeling: een 
jongen duivenafdeling die gesplitst kan 
worden in 2 afdelingen. Dan komen er 
2 identieke weduwenaars afdelingen en 
op het einde de duivinnen afdeling. Hier 
zitten maximaal 80/90 jongen duiven, 32 
weduwenaars en 40 duivinnen. Hiernaast 
staat een kweekhok van 5.5 m lang en 
3.2 m diep. Deze bevat 4 afdelingen. 2 
kweekafdelingen/ doffers, 1 afdeling voor 

duivinnen en 1 voor OLR jongen (One loft 
Races). De verluchting op het vlieghok is 
bij de jongen duiven een soort open front. 
Bij de weduwenaars en duivinnen wordt 
er een soort nok verluchting toegepast 
zoals vele traditionele duivenhokken 
hebben. Het gehele vlieghok heeft de 
ramen aan de achterzijde wat op het 
westzuidwesten gericht staat. Het kweek-
hok heeft een volledig open front wat ook 
gericht staat WZW. Beide hokken zijn zelf 
gebouwd en een eigen ontwerp.

De kolonie
“Eind 2016 hielp Jan Kaman (Combinatie 
J. & J. Kaman Wormerveer) ons aan een 
15 tal laatjes. Hier werd uit gekweekt en 
2017 gestart met vliegen. Veel omkop-
pelen en testen leverde ons meerdere 
bruikbare kweekduiven op waar ons hok 
mee is opgebouwd. ‘Steigertje’, ‘Yvan jr’, 
‘Golden Boy’ en ‘Show Girl’ zijn in al onze 
stambomen wel terug te vinden”.

Enkele toppers belicht.
Helaas heeft Thomas geen foto’s van zijn 
3 beste jonge duiven maar wel stamkaar-
ten.  Allereerst NL 2023-9218953, een 
krasdoffer. Deze duif vloog 1e Len-
nik/1.795 d., 15e Niergnies/1.584 d., 27e 
Quiévrain/1.725 d., 134e Duffel/1.992 d. 
en 141e Lennik/781 duiven. De vader van 
deze doffer is ‘Sven’ en is van het soort J. 
& J. Kaman x combinatie Kuiper met in de 
voorlijn ook het soort van Eijerkamp. Moe-
der is ‘Lady Jorien’, een 100% combinatie 
Kuiper duif met ook hier in de voorlijnen 
duiven van J. & J. Kaman.

NL 2023-9218921, krasduivin. Deze dui-
vin vloog 6e Pont Saint Maxence/1.070 d., 
7e Lennik/427 d., 90e Morlincourt/1.183 
d., 111e Bierges/1.342 d. en 231e Roosen-
daal/1.785 duiven. De vader van deze jon-

Duivinnenafdeling

De behaalde prestaties met de jonge duiven
Uitslagen Jong Lang Provinciaal
Wedvlucht  Aant d. Mee/pr. Prijzen

18-aug F33 Bierges 5.814 58/39 5, 12, 17, 36, 66, 83, 86, 89, 144 enz.

27-aug F34 Morlincourt 5.037 57/31 20, 61, 141, 174, 219, 270, 292 enz.

2-sep F35 Pont St Maxence 4.493 57/36 21, 29, 50, 52, 53, 67, 76, 113, 213 enz.

9-sep F36 Lennik 3.098 30/18 7, 34, 102, 110, 141, 188, 264 enz.

Het pakken van de getekenden
Wedvlucht  Aant d. Prijs Welke getekende  Ringnummer

18-aug F33 Bierges 5.814 89      3 NL 2023-9218914

27-aug F34 Morlincourt 5.037 958      2 NL 2023-9218937

   1051      3 NL 2023-9219572

2-sep F35 Pont St Maxence 4.493 76      3 NL 2023-9219572

   313      1 NL 2023-9218971

9-sep F36 Lennik 3.098 7      2 NL 2023-9218902

   102      1 NL 2023-9218921

   486      3 NL 2023-9219572

Prestaties jonge duiven Jong en Fond  Kring 4
Wedvlucht  Aant d. Mee/pr. Prijzen

15-jul J28 Roosendaal 1.785 63/30 12, 13, 14, 49, 57, 98, 99, 100 enz.

22-jul J29 Duffel 1.992 62/25 9, 23, 24, 27, 76, 81, 84, 88, 90 enz.

29-jul J30 Lennik 1.795 58/28 1, 37, 38, 54, 73, 74, 123, 129 enz.

4-aug J31 Quiévrain 1.725 61/30 26, 27, 43, 50, 62, 63, 101, 102 enz.

12-aug J32 Niergnies Vliegvld 1.584 60/33 9, 12, 14, 15, 21, 27, 58, 59, 78 enz.

18-aug F33 Bierges 1.342 58/39 1, 4, 8, 16, 24, 31, 33, 51, 72, 90 enz.

27-aug F34 Morlincourt 1.183 57/32 1, 13, 34, 42, 59, 74, 76, 90, 91, 93 enz.

2-sep F35 Pont St Maxence 1.070 57/36 6, 7, 17, 19, 20, 23, 25, 31, 51, 52 enz.

9-sep F36 Lennik 781 30/18 3, 6, 17, 19, 30, 39, 59, 61, 65, 87 enz.

Het pakken van de getekenden in Kringverband
Wedvlucht  Aant d. Prijs Welke getekende  Ringnummer

18-aug F33 Bierges 1.342 16      2 NL 2023-9218908

   34      3 NL 2023-9218914

27-aug F34 Morlincourt 1.183 226      2 NL 2023-9218937

   246      3 NL 2023-9218953

2-sep F35 Pont St Maxence 1.070 25      3 NL 2023-9219572

   78      1 NL 2023-9218971

9-sep F36 Lennik 781 3      2 NL 2023-9218902

   17      1 NL 2023-9218921

   111      3 NL 2023-9219572
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ge doffer is ‘Son of Juno’ van het hok M. 
& M. Kramer met in de voorlijn ook een 
duifje van R. Bakker. Moeder is ‘Daughter 
Suzanne’ en zij komt uit ‘Steigertje’ van J. 
& J. Kaman x ‘Suzanne’ van de combina-
tie Kuiper die ook uit 2 duiven van J. & J. 
Kaman komt. Ook in de voorlijn zien we 
het soort van Eijerkamp. 

NL 2023-9218914, blauwbanddoffer. 
Deze doffer vloog 23e Duffel/1.992 d., 27e 
Niergnies/1.584 d., 34e Bierges/1.342 d., 
107e Roosendaal/1.785 d. en 79e Pont 
Saint Maxence/1.070 duiven. De vader is 
NL 2021-1087485 en de vader daarvan is 
‘Brother Black Iwan’, de moeder is ‘Lara’, 
beiden van de combinatie Kuiper. Verder 
terug zien we duiven van D. Kaayk, J. & 
J. Kaman en R. Faber. De moeder is NL 
2021-2148119 en haar vader is ‘Yvan jr’ 
van J. & J. Kaman, haar moeder is ‘Su-
zanne’ van de combinatie Kuiper.

Thomas als werkende, nerveus bij thuis-
komst? En als de uitslag tegenvalt? 
“Ik ben lasser op zzp basis. Helaas kreeg 
ik jaren geleden een hernia waar ik aan 
geopereerd moest worden, hier heb ik 

nog steeds erg veel last mee. Ik werk 
hierdoor niet fulltime en zo is er meer 
tijd voor de duiven. Wel ben ik oplettend 
zoals ook met mijn werk. Zenuwen horen 
er bij, of het nu een korte of lange vlucht 
is (gezonde spanning). Zodra de eerste 
duif in de klok zit is de kop eraf, wat de 
spanning een stuk lager brengt. Bij een 
uitslag die tegenvalt word ik niet humeu-
rig, wel ben ik dan bezig met waar dit aan 
zou kunnen liggen. Vaak is er al een soort 
voorgevoel bijv. de windgevoeligheid van 
een vlucht wat op het korte werk nogal 
bepalend kan zijn en onze legging niet 
heel gunstig is”.

De kweek, de opleiding der jonge duiven, 
de vluchten en het motiveren
“Stel ik koppels samen dan kijk ik naar 
de bouw, stamboom, prestaties en het 
gevoel wat je zelf bij een duif hebt. Wij 
doen aan winterkweek. Eind november 
begin december wordt er gekoppeld. De 
eerste ronde van de kweekduiven wordt 
overgelegd bij de vliegers. De vliegers en 
kwekers worden een maand van tevoren 
goed voorbereid en 10 dagen voor koppe-
len bijgelicht zodat alles klokslag gelijk 
loopt. Er worden elk seizoen ongeveer 
80/90 jongen gekweekt waar wij zelf 

Kweekafdeling
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Overzicht prestaties laatste 3 jaren, alleen de eerst geconstateerde duif per vlucht.

Provinciale topnoteringen; 1e NPO Châteaudun 5.798 d. ’21, 1e NPO Chateauroux 2.406 

d. ’22, 2e NPO Tours 2.516 d. ’23, 2e Provinciaal Lennik 9.051 d. ’23, 4e NPO Fontenay 

Sur Eure 7.350 d. ’22, 4e Provinciaal Niergnies 4.663 d., ’22, 4e  NPO Fontenay Sur Eure 

7.455 d. ’21, 5e  Provinciaal Bierges 5.814 d. ’23, 6e  NPO Chateauroux 1.697 d. ’23, 7e  

Provinciaal Lennik 3.098 d. ’23, 9e NPO Chateauroux 3.005 d. ’21 enz.

 46 x top 10 noteringen kring 4 provincie NH ’21 ’22 ’23.

Kampioenschappen Fondclub Noord-Holland

1e Onaangewezen generaal ’23, 2e Onaangewezen oude duiven ’23, 3e Onaangewezen 

jongen duiven ’23, 4e Onaangewezen Generaal ’22, 5e Onaangewezen oude duiven ’21, 

6e Aangewezen generaal ’22, 6e Aangewezen generaal ’23, 7e Onaangewezen oude 

duiven ’22, 10e Onaangewezen jongen duiven ’22, 10e Aangewezen oude duiven ’23, 

10e Aangewezen jongen duiven ’23 en 10e Aangewezen oude duiven ‘22

Kampioenschappen kring 4 provincie NH

1e Aangewezen midfond ’21, 1e Onaangewezen natour ’21, 1e Aangewezen natour 

’21, 1e  Aangewezen oude duiven ’21, 1e Aangewezen generaal ’21, 1e Aangewezen 

jong lang ’23, 1e  Aangewezen jong totaal ’23, 2e Onaangewezen oude duiven ’21, 2e 

Onaangewezen jong lang ’23, 2e Onaangewezen jong totaal ’23, 2e Onaangewezen 

generaal ’23, 2e Aangewezen generaal ’23, 3e Aangewezen dagfond ’21, 3e Onaange-

wezen generaal ’21, 3e Onaangewezen generaal ’22, 3e Aangewezen dagfond ’23, 4e 

Aangewezen vitesse ’21, 4e Onaangewezen midfond ’21, 4e Onaangewezen dagfond 

’21, 4e Onaangewezen dagfond ’22, 4e  Onaangewezen jong kort ’23, 4e  Onaangewezen 

super vitesse ’23, 5e Aangewezen natour ’22, 5e Onaangewezen oude duiven ’22, 5e 

Aangewezen oude duiven ’22, 5e Aangewezen generaal ’22, 5e Onaangewezen dagfond 

’23, 6e Aangewezen vitesse ’22, 6e Aangewezen dagfond ’22, 6e  Onaangewezen jong 

totaal ’22, 8e Onaangewezen jong midfond ’22, 8e Aangewezen midfond ’23, 8e Onaan-

gewezen natour enzovoort.
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mee vliegen, en nu ook 50/60 voor One 
Loft Races waar wij ons meer mee bezig 
willen gaan houden. Opleiding jongen dui-
ven begint eerst met mand gewenning. 
Dit wordt wekelijks regelmatig herhaalt. 
Eerst beginnen we met 2 uurtjes om dit 
uiteindelijk op te bouwen naar een nacht 
mand. Dit gebeurt in wedstrijdmanden 
die van de club worden geleend zodat de 
duiven aan de echte manden wennen. De 
jonge duiven worden het complete jonge 
duiven programma gespeeld. Wij spelen 
geen jongen duiven op de natour. Bij 
de jongen duiven worden na een aantal 
vluchten gezellige plekjes gecreëerd 
zoals broedschalen in de loketkast en 
bloempotten op de grond met een broed-
schaal daarin. De jonge duiven worden 
alleen op plastic eitjes gemotiveerd. 
Ze worden niet gescheiden tijdens het 
seizoen. In het jonge duivenhok hangen 
loketkasten. Het hok kan gedeeld worden 
maar dit gebeurt dus niet. Het systeem 
op de deur spelen bevalt ons hier niet. 
De afmeting is ongeveer 3 mtr. x 2.2 mtr. 

met een soort openfront. Hier hangt een 
spoetnik voor met daaronder en rooster 
met windbreek gaas. De opening van het 
openfront is 0.8 bij 1.5 mtr. Deze opening 
is het gehele jaar open. De jonge duiven 
gaan t/m de laatste jonge duivenvlucht 
mee om zo genoeg scholing op te doen. 
Als jaarling wordt immers van ze ver-
wacht dat ze alle dagfond vluchten mee 
gaan”.

Weetjes en watjes
De combinatie Kuiper wonnen met hun 
duivin ‘Brittanny’ een Internationale prijs 
begin 2023 en wat voor een, 1e Asduif 
PIPR Thailand. De eendaagse Hokraces 
zijn een verschijning in de duivensport 
die stevige voet aan de grond heeft gezet.
De keuze op deze duivin 
komt door het volgende: 
Thomas; “We hadden 
een goede duivin die ook 
goede nazaten geeft en 
kochten op een veiling 
een doffer waarvan ik 
dacht dat die er wel bij 
zou passen gezien de 
afstamming. Zo hadden 
we een nieuw koppel en 
inmiddels hebben we 
daar al een aantal jongen 
uit. Gezien de afstam-
mingen en wat zou 
passen bij deze hokraces 
viel mijn oog op een 
van de kinderen van dit 
koppel, het duivinnetje 
‘Brittanny’. Duivinnen 
kunnen in mijn beleving 
meer hebben dus koos ik 
voor haar. Uiteindelijk, 
achteraf gezien, geen 
slechte keuze”.
Lieke is werkzaam als 
verpleegkundige in een 
ziekenhuis en haar grote 
passie is haar paard 

‘Guusje”. Inmiddels wonen ze 11 jaar sa-
men op hun huidig adres en hebben nogal 
het e.e.a. verbouwd.

Tot slot
Thomas en Lieke presteren steeds beter 
met hun kolonie. Vooral met de jonge 
duiven maar ook op de dagfond en de 
eendagshokraces genieten ze steeds 
meer bekendheid. Er wordt nog volop aan 
de weg getimmerd en de horizon is nog 
lang niet in zicht. Dank aan Thomas en 
Lieke voor hun medewerking en ik wens 
ze een minstens zo een goed seizoen toe 
als dat van 2023.

Rob Coort

Weduwnaarsafdeling

Jonge duivenafdeling Jonge duivenafdeling





Al meer dan twee eeuwen zijn mensen gefascineerd door 
het vermogen van postduiven om over grote afstanden 
en met hoge snelheden naar huis te vliegen. Waar wij 
mensen vertrouwen op moderne navigatie hulpmiddelen, 
is een postduif in staat zonder dat alles met snelheden van 
tot wel 140 km/uur feilloos de weg naar huis te vinden. 
Een prestatie van formaat.

Het zijn niet alleen deze grootse prestaties die tot de 
verbeelding spreken. Een duivenliefhebber is dagelijks 
bezig om zijn duiven zo goed mogelijk te verzorgen. De 
dagelijkse omgang met de duiven, jaarrond, is voor veel 
liefhebbers de kern van het houden van postduiven. 
Duivenliefhebbers zijn een dwarsdoorsnede van de 
maatschappij. Jong en oud, mannen, vrouwen, jongeren 
en mensen met alle denkbare maatschappelijke functies 
komen in de duivensport samen. Wat duivenliefhebbers 
verbindt is de passie voor de duif en het spel met de 
duiven. Grenzen vervagen als duivenliefhebbers elkaar 
treffen en zo is het ook gegaan tijdens de Olympiade in 
Maastricht in januari. Duivenliefhebbers van over de hele 
wereld kwamen daar bij elkaar. De duivensport, erkend 
als immaterieel cultureel erfgoed, heeft een geschiedenis 
die twee eeuwen teruggaat. Tijdens de Olympiade kwamen 
duivenliefhebbers uit de hele wereld samen om kennis 
te nemen van de nieuwste ontwikkelingen, ervaringen te 
delen en te genieten van de mooiste en snelste duiven ter 
wereld.

De wedstrijden met duiven worden in de periode van 
april tot en met september gehouden. De duiven worden 
losgelaten in België en Frankrijk en de afstanden variëren 
van 100 tot 1.000 km. Bij wedstrijden wordt de gemiddelde 
snelheid berekend waarmee de duif naar huis gevlogen is 
en de duiven worden vervolgens op snelheid geklasseerd. 
De berekende snelheid van de snelste duiven van een 
wedstrijd ligt gewoonlijk tussen de 60 en 140 km per uur 
afhankelijk van de windrichting, windkracht en af te leggen 
afstand. Het vliegprogramma is qua kalender en afstanden 
zo opgezet dat de duiven voldoende ervaring kunnen 
opdoen en niet overbelast raken.

Een goed oriënterend 
vermogen, een 
goede gezondheid 
en conditie, ervaring, 
afstand geschiktheid 
en soms ook wat geluk 
bepalen welke duiven 
bovenaan de uitslag 
van de wedstrijd 
staan. De thuiskomst 
van de duiven van 
een wedstrijd is de 
ultieme kick voor 
een duivenliefhebber. De spanning van het wachten op 
de duiven en dan de vaak spectaculaire aankomsten 
van de duiven na een reis van honderden kilometers is 
duivensportbeleving in optima forma.

Vergelijken we de postduivensport met andere sporten 
dan heeft de duivenliefhebber feitelijk alle rollen die ook 
horen bij een sportclub.
Hij is de coach van een ploeg atleten. Hij stelt de 
voedingsschema’s op. Hij maakt een plan voor 
de trainingen en voert ze ook uit. Tevens is hij de 
aankoopmakelaar voor zijn ploeg om jaarlijks te zoeken 
naar de juiste versterkingen. Vervolgens maakt hij een 
plan aan welke wedstrijden er deelgenomen gaat worden.

Benieuwd wat de duivensport zo interessant maakt? Ga 
eens kijken bij een duivenliefhebber op een wedstrijddag 
om het zelf mee te maken, neem contact met hem/haar 
op, of de duivenvereniging in uw woonplaats of met .......

Afgelopen weekend was de start van het nieuwe 
wedstrijdseizoen. Bij ons in de club werd de winst gepakt 
door ......... 

Wellicht leuk om dan een aantal regels toe te voegen 

over de winnende liefhebbers en iets over de beleving. 

Vervolgens aantallen liefhebbers en duiven die meededen.

Aan het begin van het seizoen heb ik eens gevraagd om reac-
ties over het gebruik van de toolkit van de NPO en de promotie 
rondom de Olympiade. Ik kreeg feedback van Kees Grinwis te 
Ouddorp hoe zij daar mee omgegaan zijn. Mooi om te zien dat 
we aan promotie blijven doen. Dat leidde mij tot de volgende 
inspiratie.

Om e.e.a. een vervolg te geven en aan onze buitenwacht te laten 
zien dat de sport nog leeft, heb ik in overleg met NPO bijgaand 
artikel opgesteld. Deze wordt vandaag in ‘Word’ naar iedere 
secretaris gestuurd met het verzoek deze aan te vullen met de 
uitslag van de club en deze te sturen naar de plaatselijke (week) 
krant. Als iedere club hier gehoor aan geeft kunnen we op deze 
wijze onze sport weer eens mooi voor het voetlicht brengen. De 
tekst is kant en klaar, u hoeft hem alleen aan te vullen met wat 
plaatselijke gegevens.

Indien het succesvol verloopt zal ik in de loop van het seizoen, 
wanneer er een passend moment is, nogmaals het voortouw 
hiervoor nemen.

Succes met de actie!
Gerrit Knol

START VAN HET SEIZOEN
ARTIKEL

Waarom is postduiven houden zo’n prachtige hobby





Vlieg naar succes met Garvo! Ben jij de kampioen van morgen? 
Bezoek onze website of vraag uw plaatselijke Garvo dealer voor meer informatie.

Juiste brandstof

Super energie!

 Waarom kiezen voor Garvo?

•  Uitstekend uithoudingsvermogen: Garvo HE 4000  

en Garvo Super Energie bevatten hoogwaardige  

eiwitten, essentieel voor de spieropbouw en het  

behoud van energie tijdens de midfond, dagfond  

en overnachtfond.

•  Optimale energiebalans: Met een uitgebalanceerde  

mix van vetten voorziet Garvo jouw postduiven van 

de benodigde energie om topprestaties te leveren,  

zonder dat ze overbelast raken.

•  Hoogwaardige kwaliteit: Garvo staat bekend om  

zijn volledige toewijding aan kwaliteit. Onze voeding  

wordt geproduceerd met zorgvuldig geselecteerde  

ingrediënten, zodat je altijd kunt vertrouwen op het  

beste voor je duiven.

•  Betrouwbare partner: Als betrouwbare partner in  

duivensport, biedt Garvo niet alleen hoogwaardige  

voeding, maar ook deskundig advies en ondersteuning  

om jouw succes te maximaliseren.

Boost de prestaties van jouw postduiven  

met Garvo duivenmengelingen!

Ben je op zoek naar de ultieme ondersteuning voor je 

postduiven tijdens het vliegseizoen? Ontdek de kracht 

van Garvo HE 4000 of Garvo Super Energie!

Met de speciale formules van Garvo, ontwikkeld door 

experts en gebaseerd op jarenlange ervaring, geef je 

 je duiven de brandstof die ze nodig hebben om te  

schitteren op het wedstrijdveld.

TIP!    Ideaal te combineren met Solution of PEP Energy!

Of je nu een beginnende liefhebber bent of een doorge-

winterde professional, vertrouw op Garvo om het beste 

uit je postduiven te halen. Geef ze de voorsprong die ze 

verdienen met Garvo HE 4000 of Garvo Super Energie.

Bel ons op (0313) 472321, stuur een mail naar advies@garvo.nl of scan de QR-code voor meer informatie op onze website:

Midfond  (tot maximaal 8 vlieguren)

Woensdag & donderdag Vrijdag (inkorfdag)

‘s morgens
1/3 prestige vlieg
1/3 solution
1/3 super energie 1/3 prestige vlieg

1/3 solution
1/3 super energie

‘s avonds
1/3 prestige vlieg
1/3 solution
1/3 super energie

Dagfond (van 8 tot 10 vlieguren)

Maandag & dinsdag Woensdag

‘s morgens
1/3 prestige vlieg
1/3 solution
1/3 super energie

2/3 HE 4000

1/3 solution

‘s avonds

1/3 prestige vlieg
1/3 solution
1/3 super energie

2/3 HE 4000

1/3 solution
zat voeren, met de krop zo vol  
mogelijk de nacht in

Marathon 

Week 3 | Zaterdag t/m inkorven

‘s morgens 2/3 HE 4000 | 1/3 solution

‘s avonds 2/3 HE 4000 | 1/3 solution
zat voeren, met de krop zo vol mogelijk de nacht in

Ben je nieuwsgierig naar het volledige voerschema?  
Vraag deze dan aan via advies@garvo.nl.
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Meers-Elsloo - Het zeer mooie Zuid 
Limburgse land wordt gekenmerkt door 
een uiterst gevarieerd reliëf en zijn fraaie 
natuurgebieden. Te midden daarvan vinden 
we sterk verstedelijkte gebieden met 
plaatsnamen op duivengebied die doen 
denken aan toppers uit het heden, maar 
zeker ook uit het verleden. Als we het bij 
het heden houden en we in de naaste om-
geving kijken van onze hoofdgasten komen 
we namen tegen als Lei Martens uit Stein, 
Jos Martens eveneens uit Stein maar ook 
de gekende Theo Daalmans uit Elsloo. Na-
men die zowel nationaal als internationaal 
hun sporen meer dan verdiend hebben bin-
nen de duivensport. Maar voor deze keer 
klopten we aan bij de man- vrouw combi-
natie; S & A Deckers uit Meers – Elsloo. 

S & A Deckers
De afkorting van S & A Deckers staat voor 
de thans 77- jarige, gepensioneerd oud 
metselaar en later lasser-bankwerker (An)
toon Deckers. De S uit de naamsaandui-
ding staat voor de 50- jarige wederhelft en 
vrouw van Toon, de in het dagelijks leven 
Assistent Projectleider Werktuigkunde zijn-
de Sandra Deckers. In het jaar 2002 gaven 
zij elkaar het jawoord en dit was ook de 
tijd dat ze op duivengebied aan hun nieuwe 
start begonnen. Toon zit al een goede 70 
jaar tussen de duiven en dit kwam, net als 
bij vele andere onder ons, via vader op 
zoon. Dus ook Sandra zit alweer meer dan 
een goede 20 jaar in het ‘vak’. 

De nieuwe start
Het was het jaar 2001 dat Toon al zijn 
duiven verkocht door niemand minder dan 
wijlen Fons van Ophuizen. Fons gaf Toon 
na de verkoop aan; “als je ooit opnieuw 
wil beginnen, kom je bij mij maar nieuwe 
halen”. En na eenmaal in het huwelijksbo-
tje gestapt te zijn in 2002 gingen ze samen 
het jaar daarop naar Fons van Ophuizen 
in Landgraaf. En ook hier weer een stukje 
duivengeschiedenis…. Want vele fond-
mannen die weten het nog wel, wijlen 
Fons van Ophuizen die heeft daar mooie 
duivengeschiedenis geschreven, vliegend 
samen met Marietje Marell. En met deze 
eerste duiven werd de weg ingeslagen 
naar een geweldige duivensportcarrière.

Terugblik kampioenschappen  
Bij mijn vraag over eerdere kampioen-
schappen krijg ik als reactie dat ze 

over de laatste 10 jaar op diverse podia 
geweest zijn om iets in ontvangst te 
mogen nemen. Dit om aan te geven dat ze 
de laatste jaren al geweldig meedraaien. 
Daarom ook dat we ons beperken in het 
overzicht tot de laatste drie jaar in het 
overzicht op de volgende pagina..

Hebben of krijgen jullie hulp in de sport?
We doen als man- vrouw combinatie 
gewoon alles samen. En laten we het zo 
zeggen; we helpen elkaar.

Wat voor liefhebbers zijn jullie qua spel?
Zoals eenieder nu wel zal begrijpen zijn we 
mensen van de zware fond en dan voorna-
melijk de internationale (ZLU) vluchten. 

Wat voor duiven bezitten jullie zoal?
We zijn hier begonnen met de duiven die 
we gehaald hebben bij Fons van Ophuizen. 
Daarna werd het hokbestand uitgebouwd 
met duiven van Bernd Morsnowski uit 
Krefeld-Oppum, Lei Martens, Jos Mar-
tens, Theo Daalmans en Louis de Heijde 
allemaal rechtstreeks. Via John Steijns en 
Johan Meulendijks kwamen de duiven van 
Cor de Heide op het hok. Recentelijk zijn 
er duiven gekomen van Benno Kastelein, 
de duiven van zijn Jellemalijn. Maar 
ook worden er natuurlijk diverse duiven 
aangekocht, veelal op de verkoop van de 
Z.L.U. en of FML. En de laatste jaren wor-
den er ook wel eens duiven geruild. 

Wat zijn jullie voornaamste duiven
Onze voornaamste duiven op zowel de 
kweek- als het vlieghok zijn geschonken 

“OOK IN 2023 WEER ONGEKEND STERK”
NIET OP DE VOORGROND

Voor wie door de jaren heen de uit-

slagen en of kampioenschappen goed 

bekijkt, klinkt bovenstaande naam 

zeker niet vreemd in de oren. Nee, het 

is zelfs gewoon zo dat ze al jaren tot 

de ware top van Nederland behoren. 

Hun spel is al de nodige jaren ongekend 

sterk. Doordat ze nooit de publiciteit 

opzochten, of de commerciële kant op 

zijn gegaan, bleven ze redelijk op de 

achtergrond. Omdat hun spel afgelopen 

jaar wederom van zo’n hoog gehal-

te was, heb ik hun afgelopen winter 

benaderd met de vraag of ze open staan 

voor een verslag voor Het Spoor der 

Kampioenen. En ja, dat vonden ze een 

mooie waardering als afsluiting van een 

geweldig jaar met hun geliefde duiven.
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Jonge duivenafdelingToon en Sandra Deckers
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duiven van Fons van Ophuizen (“As-
doffer”), Bernd Morsnowski (“Brigitte”, 
1e nat. Dax), Lei Martens (“de Statige”, 
vader van “Har”, 7e nat Marseille en 
“Sjaak”, 10e nat. Barcelona en 2e gouden 
Barcelonaduif) en Jos Martens (“Josje”, 
3e nat. St. Vincent). Voornoemde zijn de 
belangrijkste duiven die de stam gevormd 
hebben. Op het kweekhok zijn dat nu 
“Louis” (vader van diverse goede vlie-
gers, waaronder “Zorro”, “de Late 38”, “de 
69”.), “Sjaak”, “Brutus” en “Feloog” (puur 
Cor de Heijde, moeder van diverse goede 
vliegers). Op het vlieghok zijn nu de voor-
naamste duiven “Zorro”, “De late 38”, “De 
27” (nestbroer “Zorro”), “de -48” e.a.

Ongelooflijk
Dit waren de woorden van groot kampioen 
Lei Martens. “Ongelooflijk, dat jij zulke 
goeie duiven uit hem hebt gekweekt. Maar 
dat komt natuurlijk van de duivin!”. Wat 
was namelijk het geval. “De Statige” van 
Lei Martens ging naar het hok van Sandra 
en Toon. Lei kon er geen bruikbare uit 
kweken. Sandra en Toon hadden eerder 
een zoon uit hem hadden gekocht en wa-
ren er wel mee geslaagd. Lei had name-
lijk aangegeven hem weg te willen doen 
waarop Toon had gezegd, “Als je hem weg 
doet, willen wij hem wel uitproberen”. Op 
het hok van Sandra en Toon werd hij zoal 
vader van enkele ware toppers, waaron-
der “Sjaak” (2e Nationaal Asduif Barcelo-
na over 3 jaar) vandaar ook de woorden 
van Lei, “Dat jij zulke goeie duiven uit hem 
hebt gekweekt”. 

Wat zijn hier de aantallen? 
De Comb. speelt al jaren met een goede 
40 weduwnaars. Hiervan zijn het meestal 
een 25 stuks oudere doffers, die jaarlijks 
worden aangevuld met een 15 tal jaar-
lingen. Voor de 50 voor eigen gebruik te 
kweken junioren bezitten zij 12 koppels 
kweekduifjes. Dus in de wintermaanden 
verblijven er hier een 100 tal duiven. 

Laten we eens kijken naar de beste? 
Deze vraag stellende worden mij enkele 
toppers van dit hok voorgesteld die ik 
hieronder zal presenteren.

NL 18–1349826 “Zorro” (12 prijzen op 13)
PIPA ranking Zware Fondduif 2020-2023 – 
8 prijzen op plaats 13.
389e Int. nat. St. Vincent Int. 10.246 d.
462e Int. nat. Perpignan  12.302 d.
777e Int. nat. Perpignan 16.033 d.
Etc

NL 19–1141948 “Halfbroer Brutus” 
(7 prijzen op 7)
Pipa ranking Zware fondduif 2020-2023 – 
7 prijzen op plaats 47.

222e Int. nat. St. Vincent Int.   9.516 d.
347e Int. nat. Narbonne 15.121d.
394e Int. nat. Perpignan 16.033 d.
Etc.

NL 19–1141938 “De Late 38” 
(10 prijzen op 10)
Zowel op de middag- als de ochtendlos-
sing, waaronder 2x Barcelona en 35e nat. 
Dax NPO.

NL 13–1539445 “Sjaak” (10 prijzen op 10) 
De ware vaandeldrager van het hok is 
ongetwijfeld “Sjaak”. Deze werd 2e Gou-
den Barcelona Duif 2017-2018-2019 en 5e 
Internat. PIPA ranking. Deze geweldenaar 
speelde o.a. een 10e, 142e en 148e Natio-
naal Barcelona. 

Wat is de spelmethode?
Zoals bij de aantallen al aangegeven, is 
de spelmethode hier het weduwschap 
met enkel de doffers. We houden het hier 
gewoon lekker gemakkelijk. 

Hoe gaat het africhten?
Als jong worden ze een keer of 5 wegge-
bracht tot een kilometer of 30 waarna ze 
enkele keren op de navluchten gespeeld 
worden. De jaarlingen en ouden worden 
vooraf niet door ons zelf weggebracht 
maar gaan direct op de vitesse vluchten 
mee. Dit is wel afhankelijk van het weer 
en dan is het ook nog eens zo dat de 
jaarlingen wekelijks de mand in gaan en 
de ouderen om de andere week. 

2021

  1e Generaal Grootmeester ZLU het Spoor der 

       Kampioenen.

  1e Keizer Grote Fond ZLU

  1e Superprestige ZLU

  1e Fondkampioen ZLU

  1e Bony SGR FML

  2e Europa Marathon Arge Euskirchen

  2e generaal kampioen morgenlossing FML

  3e Pyreneeën cup ZLU

  3e Bony Omega 3 FML

  3e Super Duifkampioen FML

  4e Asduif kampioen alle ZLU wedvluchten 2021

  4e ZLU Marathon 6 getekenden

  4e Super Duifkampioen FML

  5e Internationale Zware Fond competitie De Duif

  5e Duifkampioen morgenlossing FML

  6e Eerst getekende Meerdaagse fond FML

  7e Duifkampioen morgenlossing FML

  8e Asduif kampioen alle ZLU-wedvluchten 2021

  8e Super Duifkampioen FML 

  9e Supercup Provinciaal Criterium FML.

10e Eerste getekende morgenlossing FML

14e ZLU Marathon

16e Super Duifkampioen FML

2022

  1e Euregio kampioen 1e en 2e 

getekende

  2e Supercup FML

  2e Generaal morgenlossing FML

10e WESM

13e ZLU Marathon

2023

1e Supercup FML

1e Bony SGR Cup FML

1e Koning Euregio

2e Nationale Marathon ZLU

3e Internationale Zware Fond (De 

Duif)

3e Europa Marathon Arge Euskirchen

3e Fondkampioen ZLU

3e en 5e Super Duifkampioen FML

4e West Europees Olympiade Mara-

thon ZLU 8-getekende

4e Bony Omega 3 Cup FML

6e West Europees Olympiade Mara-

thon ZLU 

Enz. 

Asduif 

Over de jaren 2017-2018-2019; 2e Gouden Barcelona duif met de “Sjaak”.

In 2006: 1e duifkampioen ZLU fondspiegel, 2e Europese asduif, internationale vluchten.

Enkele mooie uitslagen

2007:  1e nationaal Dax (NPO) van 14.593 duiven. (“Brigitte”)

2014:   2e nationaal Narbonne (“Brutus”) en 3e nationaal St. Vincent (“Josje”)

2016:   7e nationaal Marseille (“Har”)

2019: 10e nationaal Barcelona (“Sjaak”)

2020:   6e nationaal Narbonne (“Jupiter”)

2021: 14e nationaal Marseille (“De Fieftig”) en 15e nationaal Narbonne (“Jung”)

Vroegste prijzen van 2023

  9e en 88e nationaal Narbonne

27e en 75e nationaal Marseille 

66e nationaal St. Vincent ZLU

  1e provinciaal Cahors Enz.
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Gezien jullie spel, tonen jullie altijd of …?
Voor het inkorven worden de duivinnen 
meestal niet getoond, maar bij thuiskomst 
zitten de duivinnen meestal klaar, zeker 
voor de jaarlingen. Bij de ouden wordt dit 
wel eens overgeslagen.

Wanneer gaan ze hier op weduwschap?
Meestal is dit vanaf half mei?

Vertel eens hoe ze op weduwschap gaan?
Afhankelijk van het weer koppelen we de 
vliegduiven meestal zo half maart. Maar 
is het weer te slecht (lees te koud) dan 
hebben we er zelf ook nog geen zin in en 
dan wachten we gewoon en wordt het wel 
eens wat later. Als ze dan eenmaal een 
dag of 5 gebroed hebben worden ze weer 
gescheiden om vervolgens na een goede 
10 dagen weer te koppelen. En ook nu mo-
gen ze dan weer maximaal een 5-tal da-
gen broeden waarna het weduwschap zijn 
aanvang krijgt. Dit voorgaande is voor de 
oudere weduwnaars, want de jaarlingen 
brengen meestal wel een jong groot. Deze 
zijn dan van de kwekers of van de betere 
vliegers. En zelfs van jaarlingen, waar 
we iets meer verwachtingen van hebben, 
mogen hun eigen jong grootbrengen.  

De voorbereiding voor en na de vlucht
Vanaf half mei trainen de doffers tweemaal 
daags. Dit is zowel in de ochtend als in de 
avond een vrije training. Na deze training 
van een goed uur worden ze binnengeroe-
pen en staat het voer, bestaande uit 2 eet-
lepels, klaar in een potje in de broedbak, 
aangevuld met dagelijks vers grit even-
eens in de broedbakken. De voerpotjes 
worden na ca. een uur leeggemaakt en het 
eventueel overgebleven voer wordt aan de 
jonge duiven gegeven. Als de vluchten, dus 
de ZLU-concoursen, naderen krijgen ze een 
week voor inkorving van zo’n concours in 

de avond na het voeren enkele pinda’s en 
wat vetrijke zaden als extraatje. De pinda’s 
die ze krijgen worden naar de vlucht/
inkorving toe steeds meer en dit kan wel 
oplopen tot een 10-tal pinda’s per keer. Ook 
Tollyamin Forte van Vet Schroeder wordt 
wekelijks 4 voederbeurten over het voer 
gegeven net zoals de lijnzaadolie met extra 
energie van Vet Schroeder wekelijks een 
2-tal voederbeurten. 

Bij thuiskomst houden we het op de 
voorvluchten simpel en vanaf Pau krijgen 
ze bij thuiskomst grit en pinda’s in de bak. 
En dit, zoveel als ze lusten. Tevens zorgen 
we ervoor dat er altijd vers water zonder 
enige toevoeging voor hen gereed staat 
bij thuiskomst. Bij thuiskomst worden de 
duivinnen gegeven. Komen ze pas laat in 
de avond thuis, dan krijgen ze hun part-
ners de dag daarop. Eenmaal de duivin 
er weer vanaf, krijgen ze de gekende gele 
druppel toegediend.    

Beschrijf jullie verzorging eens?
De verzorging in het seizoen is stipt en 
is eenmaal de druk van de ketel, dan 
is de stiptheid ook minder. Tweemaal 
daags maken we de hokken schoon en 
dit is enkel vanaf december tot aan het 
koppelen terug naar 1x daags en puur 
gemakshalve. Wel laten wij hier ook in de 
wintermaanden, dit misschien in tegen-
stelling tot de nodige andere liefhebbers, 
ze zoveel als mogelijk vliegen. Dit dan wel 
hok voor hok dus in hele kleine groepjes 
en dan ook niet te vroeg in de ochtend. Dit 
gebeurt meestal zo vanaf 11:00 uur. Dit 
om de roofvogel niet te lokken.  

En de voeding?
Hier op de hokken is het goed 9 maan-
den lang dat we Duo-ruimengeling van 
Paloma verstrekken aan de duiven. En 
vanaf half mei tot en met Perpignan 
krijgen de vliegduiven een mengeling van 
een zak Mariman en een zak Beyers Long 
Distance door elkaar gemengd. Wat de 
kweekduiven betreft; die voeren we vanaf 
de koppeling totdat ze weer gescheiden 
worden in het najaar de kweekmengeling 
van Paloma zonder tarwe.  

Geven jullie nog iets aan het water?
Hier is het eigenlijk altijd schoon water 
wat we geven en altijd vers. Enkel bij de 
jongen zit er een knoflookteentje in. Het 
water wordt enkel bijgevuld en dit meest-
al voor een goede maand. 

Geloven jullie of hebben jullie nog trucjes?
Inspelen op eventueel jaloezie en als er 
dan rivaliteit zou komen dan proberen 
hierop in te spelen. 

En wat kunnen jullie vertellen over het 
medische gedeelte?
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In januari enten we tegen paratyfus. Als 
ze eenmaal gekoppeld zijn en ze zitten te 
broeden op hun eerste broedsel dan krij-
gen ze een kuurtje tegen het geel van een 
dag of 6 a 7. Als het dan eenmaal half mei 
is brengen we een bezoek aan Vincent 
Schroeder voor een controle voor de mest 
en de algemene gezondheid. En afhanke-
lijk hiervan handelen we dan ook.

Vverduisteren en/of bijlichten?
Wat het verduisteren betreft doen we 
niets. Wel wordt vanaf de langste dag bij-
gelicht en dit van 05:00 uur tot 08:00 uur 
in de ochtend en van 19:00 uur tot 23:00 
uur in de avond. 

Hoe zijn de verliezen?
Nou, als we hier duifjes verliezen dan 
is dat, als het al gebeurd, meestal op 
de kortere voorbereidingsvluchten. Met 
de jonge duiven op de navluchten is dit 
echt beperkt en tot nu toe mogen wij ons 
gelukkig prijzen dat de verliezen aan huis 

ook zeer beperkt zijn voor wat de roofvo-
gels betreft. En laten we wel wezen, we 
kloppen het gelijk af, we hebben tot nu toe 
weinig last.   

Jongen duiven is geheel gericht aan Sandra
Wat ik begreep, ondanks dat ze veel sa-
mendoen, dat de verzorging der junioren 
wel geheel in handen is van de vrouw des 
huizes. Toon komt er niet eens. Ze heeft ze 
vaak zo tam dat ze buiten het hok gewoon 
komen bedelen om een pindaatje, wat ze 
hier trouwens al heel vroeg leren te eten. 
Deze junioren worden trouwens al jaren 
op de navluchten gespeeld waarvan ze 
dan op alle vluchten meegaan. 

Wat kunnen we over het hok beschrijven?
Wij bezitten voor de vliegduiven een hok 
van ruim 9 meter wat verdeeld is in 5 
afdelingen voor ieder 8 weduwnaars. Dit 
hok staat gericht op het oostzuidoosten 
het is aan de buitenkant gemetseld en de 
binnenwanden zijn gemaakt van Ytong 

en triplex. De vloeren zijn eveneens 
gewoon van hout en in het plafond aan 
de voorzijde een open strook van ca. 70 
cm en verder een opengewerkte nok. 
In de raampartijen zitten horren met 
windbreekgaas met marterdraad, zowel 
zomer als winter. Verder bezitten ze nog 
een volière voor zowel de jongen als de 
duivinnen en een kweekhok voor de 12 
koppels kweekduiven.  

Wat geeft jullie mooie omgeving naams-
bekendheid?
Meers ligt in de Maasvallei en is aan 3 zij-
den omringd door de Maas, wat trouwens 
in de jaren 1994/1995 tot overstromingen 
heeft geleid. Het jaar 2022 was het zelfs 
zo erg dat het kantje boord was of dat 
we hadden moeten evacueren. Verder is 
natuurlijk onze omgeving (Beek/Stein) 
op duivensportgebied wel bekend. Denk 
alleen maar aan mannen als Jos Martens, 
Lei Martens, M. Cox, Smeets-Penris, Theo 
Daalmans etc.

Waar denken jullie je succes aan te dan-
ken te hebben?
Als eerste denken wij dan natuurlijk aan 
de goede duiven. Maar ook zeker om ze 
gewoon eenvoudig te verzorging, maar 
wel een goede en stipte verzorging. En 
wat zeker net zo belangrijk is, is het ver-
trouwen en het geduld te hebben. Vaak 
laten onze duiven pas op 2 of 3-jarige 
leeftijd zien wat ze in hun mars hebben. 
Als we deze duiven als jaarling op hun 
prestaties hadden moeten beoordelen, 
waren er vele kopvliegers niet geweest.

Wat is jullie grootste leermoment?
In de beginjaren zijn we niet alert genoeg 
geweest op een te droog hok (droog 
snot). Sindsdien hangen er hygrometers 
op het hok en bij te droge lucht worden 
er natte bakstenen in de hokken op de 
vloer gelegd. Eventueel wordt er eens een 
drinkbak omgestoten en het water met 
een borstel verspreid.

Slot
Eenmaal aan tafel, zittend achter mijn 
laptop, en dit verslag nog eens doorgele-
zen te hebben hoop ik u als lezer van Het 
Spoor een mooi inzicht te hebben geven 
van deze goede, en uiterst sympathieke 
combinatie uit het mooie Zuid-Limburgse. 
Grootspraak is hun vreemd, maar al vele 
jaren weten ze sterk spel te verwezen-
lijken met hun gevleugelde vrienden. En 
mag de gezondheid hun gegeven zijn, dan 
zullen wij nog geregeld mogen genieten 
van het spel van deze combinatie.

Johan Hamstra 

Stamkaart Postduif: NL  13-1539445 M

NL  13-1539445 M

"SJAAK"

S.& A. Deckers

Kras

2e Gouden Barcelona

duif 17-18-19

5e int. Pipa Ranking

Barca 3jr.

o.a. 10, 142, 148

nat. Barca

21e int. Barca

O.a. gr.v. 1e prov.

Cahors '23

Tot. 10x pr. ZLU

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  07-1025344 M

De Statige

Lei Martens

Kras

Vader Har & Sjaak

Sjaak is 2e gouden

Barcaduif 2019

Uit -24 van H.

Nijsten x do. -461

van H. Nijsten

Vader Har & Sjaak

Har vloog o.a.

7e nat en 20e int

Marseille '16

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  09-1509285 V

Kld. Don Michel

C.de Heijde (Steijns

Blauw

Moeder Har & Sjaak

Har vloog o.a.

7e nat en 20e int

Marseille '16

Sjaak vloog o.a.

10e nat en 21e int.

Barca '19 en

2e gouden Barcelona

duif 2019 - 3jr.

10 op 10 prijs ZLU

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  01-2302824 M

De -24

H. Nijsten

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  05-1743711 V

Dochter -61

H. Nijsten

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  08-1652982 M

Zn Don Michel x -500

Heijde de C

Uit Don Michel x

Perpignan duivin

Don Michel vloog oa:

17e, 21e Nat.Perp.

39e, 58e Nat.Dax ZLU

en is vader van

o.a.:

3e Nat. Marseille

Grootvader van o.a.:

1e Int Asduif

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  07-1928342 V

Do. Perpignan Duivin

Heijde de C

Perp.duivin vloog

o.a. 10/17e nat.

Perp.d.

17e/58e Nat.Perp.

36e Nat.Barca duiv.

88e Nat. Barca

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  91-2809445 M

Vloog 17 prijzen nat

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  94-1170279 V

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  91-2809461 M

De 61

Hub Nijsten

Stamvader

rechtstreeks Hub

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  00-2413765 V

De Prinses

Lei Martens

Grootmoeder Irunha,

1e Nat. Irun 2007

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  96-9659671 M

Don Michel

Heijde de C

17e-21e Nat. Perp.

39e-58e Nat. Dax ZLU

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  03-0334500 V

De Perpignan Duivin

Heijde de C

10e Nat.Perp. duiv.

17e Nat.Perp.

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  03-0391038 M

Kleinzoon Perpignan

Heijde de C

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  03-0334500 V

De Perpignan Duivin

Heijde de C

10e Nat.Perp. duiv.

17e Nat.Perp.

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  85-1968646 M

Oude Cobut

H. Nijsten

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  81-1834345 V

Stamduivin

H. Nijsten

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

    90-1368184  

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

    98-5872329  

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  93-9345564 M

"Perpignan doffer"

Heijde de C

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  93-1413549 V

Theelen Duif

Jan Theelen

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  00-0026718 M

De Cock

Cornelissen

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  00-2117654 V

Zus Don Michel

Heijde de C

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  98-9829133 M

Zn Perp. x Diamantje

Heijde de C

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  96-9659651 V

Kld. Klamper

Heijde de C

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  00-0026718 M

De Cock

Cornelissen

07-01-2024   Compuclub © S.& A. Deckers

NL  00-2117654 V
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HET GROOTSTE POSTDUIVEN VEILINGHUIS VAN NEDERLAND!

WWW.GPS-AUCTIONS.COM

MARATHON 
DIAMONDS 
FROM BELGIUM

NU ONLINE OP 
GPS-AUCTIONS.COM

DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT 
OP ZONDAG 21 APRIL OM 14:00 UUR. OP ZONDAG 21 APRIL OM 14:00 UUR. 

Dochter ‘Bold Eagle’
♀ BE19-4045164

Uit “Bold Eagle”, Olympiade duif 2017, 

13. Nat. Asduif KBDB Fond 2016 x 

“Provincial Lady”, 

31. Nat. Argenton 11.823 d. 

Zoon ’Triple 5 Barcelona ’
♂ BE19-2146306

Uit “Triple 5 Barcelona”, 

1. Olympiade duif Poznan 2019,

5. Nat. Barcelona 2017 & 2018 x “Blue Jan”, 

dochter “Dikke Blauw”, moeder 1. Olympiade duif 

Cat. E, moeder 3. Nat. Asduif KBDB Fond. 

’Tulso 377’
♂ BE20-5040377

½ broer “Tulso”, 1. – 541, 5. Prov. – 614, 

8. Prov. – 3.978, 10. Nat. C. – 685, 

“Kati”, 1. – 1.066, 2. - 408, 2. - 123, 

10. - 700, 28 . -2.158.

België, word ook wel “het duivenmekka” genoemd…. zij zijn toonaangevend als het gaat 

om “top duiven / rassen” waarvan er vele naar het verre oosten verhuizen. En waar ook in 

omliggende landen zoals in Nederland vele duiven worden gehaald. 

In deze veiling verkopen we een aantal originele duiven van gekende Belgische kampioenen 

te weten: Marc de Cock, Eric Limbourg, Norbert Peeters en Jos Thoné.

WIE NOG IETS SPECIAALS ZOEKT, DIT IS HET JUISTE ADRES!

ORIGINEEL
MARC DE COCK 

ORIGINEEL 

ERIC LIMBOURG
ORIGINEEL 
JOS THONÉ 

DEZE VERKOOP IS EEN ONDERDEEL VAN DE 
TOTALE VERKOOP: R. & N. AFRASINIE – OLYMPIC STATION.
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OVERLAST DOOR ROOFVOGELS 

VAN DE NPO BESTUURSTAFEL

Gedurende het hele jaar en met name in het 
voorjaar hebben we als duivenliefhebbers 
behoorlijk last van roofvogels. Vrijwel elke  
duivenliefhebber heeft ermee te maken en 
voor een flink deel van onze liefhebbers 
is het een zeer groot probleem. In deze 
notitie wordt op een aantal facetten van de 
roofvogel problematiek voor de duivensport 
ingegaan.

Hoe groot is het probleem?
De roofvogels die voor het grootste pro-
bleem zorgen zijn de havik, sperwer en 
slechtvalk. In Nederland zijn er volgens een 
2020 telling tot ongeveer 2.400 broedparen 
haviken, 2.700 broedparen sperwers en 220 
broedparen slechtvalken (bron: Vogelbe-
scherming) In de winterperiode hebben 
we ook nog te maken met wintergasten en 
roofvogels op doortrek. In de winter verdub-
beld zo het aantal ruwweg. Vele tiendui-
zenden postduiven worden jaarlijks  gepakt 
door deze roofvogels. Zo is vastgesteld in 
een studie dat een koppel haviken welke 
een nest grootbrengen per jaar ongeveer 
540 prooien slaat waarvan een behoorlijk 
percentage bestaat uit geringde postduiven. 
(bron: HVJ2002050002001.pdf (natuurtijd-
schriften.nl)) 

Voor slechtvalken bestaan de prooien ge-
middeld voor 38% uit duiven met uitschie-
ters tot 84%. Het merendeel hiervan betreft 
postduiven. Het percentage is gerelateerd 
aan het aantal duivenliefhebbers in de 
omgeving. Liefhebbers die in de nabijheid 
van een nest slechtvalken wonen kunnen er 
over meepraten en niet zelden heeft het een 
grote impact op de hobby.
(bron: https://natuurtijdschriften.nl/
pub/710078/DTKL2018026003009.pdf).  

De ruim 5.000 broedparen haviken, sper-
wers en slechtvalken hoeven per jaar maar 
10 tot 20 postduiven te pakken en je komt 
al op vele tienduizenden postduiven die 
worden geslagen door deze roofvogels. Er 
wordt regelmatig melding gemaakt van 
flinke aantallen ringen van postduiven die 
in en bij de nesten van deze roofvogels 
worden gevonden en dat suggereert dat de 
werkelijke aantallen wellicht nog een stuk 
hoger liggen. 

Een andere manier om het aantal slacht-
offers  te benaderen is de opgave door 
liefhebbers van de aantallen duiven die men 
verliest aan roofvogels. In een representa-
tieve poll in de wekelijkse NPO nieuwsbrief 
Op de Hoogte van 12 maart 2021 gaven 
liefhebbers aan jaarlijks flink wat duiven te 
verliezen aan roofvogels. Een flink deel van 
de liefhebbers, 40%, geeft zelfs aan jaarlijks 

meer dan 7 duiven te verliezen aan roof-
vogels. Nederland heeft nog circa 13.000 
postduiven liefhebbers. 
Alles bij elkaar kom je gauw op 75.000 
postduiven welke jaarlijks worden 
geslagen door roofvogels. Naast het feit 
dat er veel duiven geslagen en opgegeten 
worden raken ook veel duiven gewond 
door een aanval en veroorzaakt het veel 
stress bij de duiven. Dit kan tot gevolg 
hebben dat de duiven niet meer naar 
buiten durven of dat ze niet meer naar 
het hok terugkeren. Dit laatste betreft 
voornamelijk jonge duiven.

Wat kunnen we als liefhebber eraan doen?
Roofvogels zijn beschermd. Dat betekent 
dat we zijn aangewezen op maatregelen 
waarbij we, binnen de wettelijke kaders, zo 
goed mogelijk omgaan met het probleem 
en onze hobby zodanig inrichten dat we de 
roofvogels zoveel mogelijk te slim af zijn. 
Helemaal gaat dat nooit lukken en slachtof-
fers zullen er altijd vallen. Ben de Keijzer, 
duivenliefhebber en valkenier heeft een 
informatieve voorlichtingsfilm opgenomen 
waarin hij het gedrag van roofvogels uitlegt 
en hoe je er als duivenliefhebber je voordeel 
mee kunt doen. Overlast van roofvogels 
beperken deel 1 van 3 (Dutch only) (youtu-
be.com) 

Veel liefhebbers hebben hun manier van 
duivenhouden noodgedwongen aangepast 
aan het gedrag van de roofvogels. Wat 
later jonge duiven kweken zodat men bij 
het uitwennen van de jonge duiven niet te 
maken krijgt met roofvogels in hun paar-
seizoen want roofvogels in het paarseizoen 
zijn zeer fanatieke jagers. Duiven binnen 
houden tijdens de rui en in de winter buiten 
laten op onregelmatige tijden. Een goede 
regel is ook; vliegen of in het hok. De erva-
ring leert dat rondslenterende duiven een 
gemakkelijke prooi zijn voor roofvogels en 
ook roofvogels aantrekken. Een bad alleen 
ter beschikking stellen in een beschermde 
omgeving als het hok, spoetnik of buitenren. 
En ondanks al die maatregelen zullen er 
slachtoffers vallen. Oplossen kunnen we het 
probleem dus nooit helemaal.

Wat kan de NPO doen?
Roofvogels zijn beschermd en dat is voor 
de NPO ook een gegeven. Maar we stellen 
het welzijn van onze duiven centraal in ons 
beleid en om dan maar te berusten dat er 
jaarlijks vele tienduizenden worden gesla-
gen door roofvogels voelt ook niet goed. We 
hebben bij het vaststellen van het nationaal 
vliegprogramma rekening gehouden met de 
roofvogel problematiek. Door in het voorjaar 
wat later te beginnen geven we met name 

de werkende liefhebbers iets meer tijd om 
hun duiven goed aan de start te brengen 
door de roofvogels zoveel mogelijk te 
ontwijken. En de startdatum van het jonge 
duiven programma is zo gekozen dat iets 
later gekweekte jonge duiven ook kunnen 
deelnemen aan deze vluchten.

Wat kunnen we nog meer doen? 
We gaan in gesprek met de Vogelbescher-
ming en de Werkgroepen Roofvogels Ne-
derland. Onderwerp van die gesprekken zal 
zijn om deze organisaties te vragen om te 
stoppen met het ophangen van nestkasten. 
Het roofvogelbestand is gezond, wordt niet 
meer bedreigd en het ophangen van nieuwe 
nestkasten is dus overbodig. Daarnaast 
hoort de slechtvalk (in tegenstelling tot de 
havik en sperwer) hier van nature niet thuis, 
maar is het bestand de afgelopen jaren aan-
zienlijk gegroeid door het lukraak plaatsen 
van nestkasten zonder rekening te houden 
met in de omgeving wonende duivenliefheb-
bers. Dit laatste is mogelijk omdat er vanuit 
overheidswege op dit moment nog geen en-
kel beleid is met betrekking tot het plaatsen 
van nestkasten voor deze predatoren. Meer 
nestkasten betekent nog meer roofvogels 
en dat zal het probleem voor onze duiven en 
andere vaak beschermde prooidieren alleen 
nog maar groter maken. 

Als die gesprekken niets opleveren dan zul-
len we ons beraden op eventuele vervolg-
stappen. Die vervolgstappen zouden o.a. 
kunnen bestaan uit het gereguleerd krijgen 
van nestkasten via beleid en of vergunning 
procedures. Het NPO Bestuur gaat die en 
andere mogelijkheden onderzoeken.

Samenvattend;
Het NPO Bestuur gaat in gesprek met de Vo-
gelbescherming en de Werkgroepen Roof-
vogels Nederland over het stoppen met het 
ophangen van nieuwe nestkasten. Mochten 
die gesprekken niets opleveren dan zullen 
we proberen nestkasten gereguleerd te krij-
gen via beleid en of vergunning trajecten. 

Het NPO Bestuur





BEUTE DUIVENPRODUCTEN

gert-jan@beute-duivenproducten.nl 

WWW.BEUTE-DUIVENPRODUCTEN.NL

Het BEUTE systeem, 

het BESTE systeem!

Kijk op onze vernieuwde website voor meer informatie over de producten en bestellen
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Tijdens de wedvluchten is het systeem gelijk voor oude of jonge duiven  

Iedere dag verse Beute bak, behalve de dag van inzetten
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Evenals in 2022 was ook 2023 wederom 
succesvol voor Gerard Heinhuis. Vooral de 
resultaten op de ééndaagse fondvluchten 
waren zeker voor wat betreft de aangewe-
zen duiven prima. Zoals in het Spoor num-
mer 14 van 28 april 2023 reeds vermeld 
zit Gerard nog volop in het arbeidsproces 
als vervaardiger van PVC hulpstukken. 
De start van Gerard als zelfstandige 
duivenliefhebber was in 1986, ongetwij-
feld mede naar aanleiding van het feit dat 
vader Heinhuis en beide grootvaders van 
Gerard alsmede drie ooms duiven hadden. 
Niet onvermeld mag blijven dat Gerard 
een enorme steun heeft aan echtgenote 
Linda die er niet voor schroomt hier en 
daar een handje toe te steken als het over 
de verzorging van de duiven gaat.

De moeder van Gerard is niet actief in 
de verzorging van de duiven, maar is 
wel wekelijks present om de duiven van 
de wedvluchten op te wachten hetgeen 
Gerard niet zonder enige trots ervaart. En 
in de PV.  De Postduif te Steenwijk doet 
Linda zelfs de ringenadministratie en het 
secretariaat. 

Duivenbestand en accommodatie
Het totale duivenbestand bestaat uit 20 
vliegkoppels, 16 kweekkoppels en ieder 
jaar ongeveer 70 jonge duiven. De hokken 
staan als volgt gesitueerd: het vlieghok 
voor de oude duiven op het westen en het 
hok voor de jonge duiven met daarvoor 
een ren op het oosten. Voor wat betreft 
het klimaat op de hokken, houdt Gerard 
vooral in de zomermaanden de vinger 
aan de pols. Als hij denkt dat er iets aan 
hapert qua verluchting en of tempera-
tuur wordt er ingegrepen door middel 
van het verschuiven van plafondplaten 
en het open of dichtzetten van ramen. 
Zelfs schrikt Gerard er niet van om bij de 
jonge duiven gebruik te maken van een 
droogontsmetter. 

De mogelijkheid is er om de hokken 
enigszins te verwarmen, hiervan wordt 
slechts zelden gebruik gemaakt eigenlijk 
bij uitzondering als het langdurig slecht, 
winderig en nat weer is. In grote lijnen 
stammen de duiven af van o.a. voorheen 
de combinatie Van Der Stoute-Douna te 
Donkerbroek, Pieter Veenstra te Dracht-
stercompagnie en Rinus van Gastel te 
Roosendaal. 

Systeem en verzorging
De duiven worden ieder jaar, na eerst 
een tiental dagen te zijn bijgelicht, tussen 
kerst en nieuwjaar gekoppeld. Meer dan 
eens worden er eieren van de kweekkop-
pels verlegd naar de vliegkoppels. 
Van belang is wellicht nog te vermelden 
dat uit alle vliegkoppels een ronde jongen 
wordt gekweekt en dit gebeurt bij de 
kweekkoppels viermaal.  Gerard speelt de 
oude duiven op dubbel weduwschap. De 
weduwduivinnen zitten door de week niet 
opgesloten maar verblijven gewoon op 
schapjes in hun hok. Bij aanvang van het 
vliegseizoen worden de oude duiven mini-

KAMPIOEN AANGEWEZEN DAGFOND

Ik bracht een bezoek aan de oude 

vestingstad Steenwijk in de provincie 

Overijssel. Steenwijk maakt samen 

met o.a. Blokzijl, Vollenhove, Kuinre en 

Giethoorn onderdeel uit van de gemeen-

te Steenwijkerland. Bezienswaardig zijn 

o.a. de rustieke grachten en stadswal-

len welke nog stammen uit de tijd van 

de Tachtigjarige Oorlog, toen Steenwijk 

een strategische plaats was in de strijd 

tussen de Republiek der Zeven Verenig-

de Nederlanden en Spanje.

 REPORTAGE  |  AFDELING 11 GERARD HEINHUIS, STEENWIJK.

Gerard Heinhuis

Duivinnenhok

Enkele Kampioenschappen 2023 

Rayon West afdeling 11 Friesland’96

O.A. 1e Onaangewezen en 1e aangewezen generaal.

Nl.20-4212802 4e duifkampioen dagfond

Nl.21-4226770 5e duifkampioen dagfond

Overzicht resultaten dagfond Samenspel West:
Wedvlucht  Aant d. Prijsverloop NL.20-4212802   Nl.21-4226770

E21 Sourdun    647. 1, 14, 20, 21 enz. 21e. 29e

E23 Brienne.     386. 8, 18, 19 enz. 51e. 33e

E25 Saulieu.     387. 11, 9, 13 enz. 9e. 4e

E27 Gray.         286. 4, 5, 14 enz. 5e. 68e

E29 Issoudun.  333. 6e, 19e, 43e enz. 61e. 6e
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maal viermaal door Gerard weggebracht 
voor een opleervlucht. Dit vanzelfspre-
kend met de bedoeling het kompas weer 
even in de juiste richting te zetten. 

De oude duiven trainen in het vaak kille 
voorjaar éénmaal daags maar zo gauw als 
de dagen lengen en de temperatuur gaat 
oplopen gaan ze er tweemaal uit voor hun 
training. Gerard laat de duiven ook trai-
nen bij enigszins miezerig weer, echter bij 
slechte en koude omstandigheden wordt 
de training overgeslagen. Ook wordt het 
trainingsritme nauwlettend in de gaten 
gehouden en mocht naar bevinding van 
Gerard de intensiteit wat teruglopen dan 
wordt niet geschroomd de vlag uit te 
steken.

Op de dag van inkorven komen de duiven 
niet los. In beginsel moeten de duiven 
die daarvoor bestemd zijn wekelijks de 
mand in, naar de pennenstand wordt niet 
gekeken. Met de weersverwachting wordt 
evenmin rekening gehouden. Voor het 
inmanden worden de doffers en de duivin-
nen altijd aan elkaar getoond, dit kan zijn 
voor een half uur maar ook soms wel voor 
een vol uur. 

Bij thuiskomst van de vlucht worden de 
duiven nog dezelfde dag weer gescheiden. 
Mocht de vlucht een traag verloop hebben 
gehad dan gebeurt een en ander ook wel 
de dag er na. Enkele keren in het seizoen 
(zeker na twee nachten mand ) gaat er 
bij thuiskomst BS in de drinkpan. Het 
voer komt van de firma Versele Laga en 
wel het gehele jaar dezelfde mengeling. 

Naar het einde van de week wordt er wel 
opgevoerd met vet voer in de vorm van 
snoepzaad en Energy Plus. Gerard doet 
nooit supplementen in de vorm van welk 
poeder dan ook over het voer, hij is van 
mening dat de duiven dan onvoldoende 
voer tot zich nemen. In de hokken ont-
breekt het aan potjes met vitaminepoeder 
of anderszins, er wordt volstaan met 
het op gezette tijden aan het drinkwater 
toevoegen van Bronchovital van DHP 
Cultura, evenzo wordt er gebruik gemaakt 
van de emmer mineralen van deze firma. 
In de wintermaanden wordt éénmaal 
daags gevoerd.
Met betrekking tot de navluchten worden 
de oude duiven op nest gespeeld.
Direct na de laatste vlucht van het seizoen 
worden de duiven gescheiden.

Medisch
Afgezien van het feit dat Gerard zelf alles 
dagelijks goed in de gaten houdt, gaat 
hij toch iedere maand naar Nanne Wolff 
voor controle van de duiven. Als alles oké 
is, krijgen de duiven niets, in het andere 
geval wordt het advies van de dierenarts 
opgevolgd. Door vooral in de zomermaan-
den tweemaal daags de hokken te kuisen 
hopen Gerard en Linda narigheid onder de 
duiven te voorkomen. 
Vanzelfsprekend ondergaan alle duiven 
de verplichte enting, de jonge duiven wor-
den ook nog met het kwastje geënt tegen 
de pokken.
Het voer voor de oude duiven wordt ook 
gebruikt voor de jonge duiven. 

Jonge duiven
Direct na het spenen worden de jonge 
duiven verduisterd tot de langste dag. 
Als het seizoen voor de jonge duiven een 
aanvang neemt zorgt Gerard er wel voor 
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Weduwnaarshok

dat ze door hem zelf gedegen zijn op-
geleerd door ze minimaal 10, dan toch 
wel vaak 15 keer weg te brengen voor 
een africhtingsvlucht. En dit opleren 
gebeurt dan altijd in de namiddag, 
waarbij alle duiven tegelijk los gaan, 
om de duiven één voor één te lossen is 
geen tijd.  Alle jongen die hiervoor zijn 
opgeleerd worden op de vluchten voor 
de jonge duiven gespeeld niets wordt 
op voorhand ingehouden of gereser-
veerd voor de navluchten.  De jongen 
worden gewoon vanaf het schapje 
gespeeld. Het drinken in de verzend-
manden wordt ze niet aangeleerd. De 
jongen worden iedere middag door 
Linda losgelaten en na de training roept 
zij ze ook weer binnen.

Gerard zelf:
Als de resultaten eens een onsje 
minder zijn niet direct in paniek raken, 
gewoon vasthouden aan je systeem. 
Mocht het daarna toch niet gaan dan 
niet uitstellen maar de dierenarts 
raadplegen.

   

Wie ziet nu het verschil tussen een goe-
de vliegduif of een goede kweekduif? Ik 
ben er heel makkelijk in; door de mand 
het te laten uitmaken!

En voor wat betreft de vernieuwin-
gen ten aanzien van vlieggebieden en 
afdelingen; we moeten het nemen zoals 
het door de mensen van de organisatie 
is uitgedacht. Stilstaan is achteruitgaan 
en dat moeten we ten alle tijden zien te 
voorkomen, het is toch al moeilijk ge-
noeg de postduiven liefhebberij op een 
aanvaardbaar niveau te houden gezien 
het jaarlijks afnemende ledental.
Dus schouders eronder dan komen 
de successen ook wel vooral als je de 
beschikking hebt over een hok met een 
behoorlijke kwaliteit aan duiven.
Niets gaat vanzelf!

Met dank aan Gerard en Linda voor de 
wijze waarop deze reportage tot stand 
kon komen en ondergetekende is er van 
overtuigd dat er in de nabije toekomst 
beslist nog wel eens aan de bel getrok-
ken zal moeten worden naar aanleiding 
van wederom een unieke prestatie.

Wout de Vries
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